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Invitasjon og påmelding til Ungdommens fylkesting i Viken (VUFT) 18.-
19. mars 2022 
Til kontaktperson for elevråd ved alle de videregående skolene i Viken fylkeskommune 
Til kontaktperson for ungdomsrådet/annet medvirkningsorgan for ungdom i alle kommunene 
i Viken fylke 

Dato: fredag 18. til lørdag 19. mars 2022 
Sted: Quality hotel Sarpsborg 
Hvem:  

• En representant fra hvert elevråd i de videregående skolene (offentlige og private), 
• En representant fra ungdomsråd i kommuner med færre enn 30 000 innbyggere,  
• To representanter fra ungdomsråd i kommuner med over 30 000 innbyggere 
• 20 åpne plasser som er søkbare for ungdommer som ikke er tilknyttet ungdomsråd 

eller elevråd 

Påmelding: Innen onsdag 23. februar 2022 på denne lenken: 
https://response.questback.com/ofk/orrk5wbm1t 
Utgifter: Viken fylkeskommune dekker utgifter til mat og opphold. Man må selv legge ut for 
billigste reisevei (tog/buss), og får tilbake pengene ved å levere reiseregning.  
 
Ungdommens fylkesråd inviterer til vårmøte i Ungdommens fylkesting i Viken! 

Ungdommens fylkesting skal velge nye medlemmer til Ungdommens fylkesråd 
Dette vårmøtet i Ungdommens fylkesting i Viken (VUFT) har følgende hovedmål: 

• Velge åtte faste medlemmer (fire ettårsverv og fire toårsverv) og fire varamedlemmer 
til Ungdommens fylkesråd 
 

I tillegg kommer deltakerne til å lære om politikk og medvirkningsarbeid gjennom 
presentasjoner og workshops. Vi vil legge til rette for at deltakerne skal være trygge og bli 
godt kjent. Deltakerne kommer til å lære alt de trenger for å delta, og alle skal kunne være 
med uavhengig av om de har vært med lenge i ungdomsråd, elevråd, eller lignende, eller er 
helt ny i ungdomsmedvirkning.  
 
Ungdommens fylkesting (VUFT) skal være partipolitisk nøytralt og FNs bærekraftsmål skal 
ligge til grunn for alt arbeidet til VUFT og VUFR. Ungdommens fylkesting skal være trygt og 
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inkluderende, uavhengig av tro, etnisitet, kjønnsidentitet og seksuell orientering, og 
funksjonsvariasjoner. 
 
Selv om dere valgte representant til høstmøtet må det meldes på på nytt. Kommuner og 
elevråd velger selv om dere velger representant til VUFT hver gang eller for en lengre periode.  

Ungdommene som er medlemmer og varamedlemmer av Ungdommens fylkesråd i Viken er 
invitert til Ungdommens fylkesting uavhengig av hvilken kommune/elevråd de kommer fra.  

Vi ber om at ungdomsråd og elevråd velger sine representanter, og at kontaktperson fyller ut 
skjema. De som søker en av de åpne plassene, fyller ut skjemaet selv. 

Påmeldingsfrist er 23. februar 2022. Påmelding gjøres her: 
https://response.questback.com/ofk/orrk5wbm1t 
 
Etter fristen kommer vi til å sende ut:  

• Et nytt oppfølgingsskjema til alle som skal delta 
• Regler for samlingen, som må leses og godtas  
• Informasjon og samtykke fra foresatte som må fylles ut og tas med på samlingen 

 
Representantene organiserer selv transport 
I utgangspunktet legger vi opp til at alle ordner transport til og fra Sarpsborg på egen hånd 
(pass på kvitteringer, reiseutgifter dekkes etter regning).  

Vi starter kl. 11 på fredag 18. mars. Dersom det ikke er mulig komme fram dit fra der 
representanten bor til det tidspunktet, er det viktig at du gir beskjed så snart som mulig, så vi 
kan finne alternative løsninger. Ta kontakt med gorilkr@viken.no. 

Overnatting i dobbelt-/trippelrom 
På Ungdommens fylkesting legger vi opp til at alle skal dele rom med en annen av samme 
kjønn. Dette gjør vi for at deltakerne skal bli godt kjent og være trygge. Dersom 
representanten har særskilte grunner til å ønske enkeltrom kan de ta kontakt med 
gorilkr@viken.no.  

Mer detaljert informasjon med program vil bli sendt ut til de påmeldte i god tid før vårmøtet.  
Vi gleder oss veldig til vårmøtet, og sammen skape en konferanse med masse engasjement! 
 

Ved spørsmål er det bare å ta kontakt med oss! 

Vennlig hilsen 

Ingvild Søreide  Ragnhild Irja Enstad 

Leder, Ungdommens fylkesråd 

Epost: ungdommensfylkesrad@viken.no   

rådgiver 

Telefon: 98 01 68 83  
Epost: ragnhilde@viken.no 
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Ungdomsrådet 10.02.2022 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 

Eventuelle frafall må meldes snarest på e-post: 
 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 

 
Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed fra møtesekretær 
 

 

Presentasjoner:  

 

 Tilskudd til inkludering av barn og unge. 
 

 Askerkonferansen 2021 – rapport. 

 
   

 

 

  

mailto:Politisk.sekretariat@asker.kommune.no


  2/2

Sakskart  

Saker til behandling 

9/22 22/00967-4 Godkjenning av protokoll 25.11.21 

10/22 22/00967-2 Godkjenning av protokoll 13.01.22 

11/22 22/00967-3 Godkjenning av protokoll 20.01.22 - ekstraordinært møte 

12/22 21/21257-1 Retningslinjer for tildeling bruk av lokaler på 
innbyggertorgene 

13/22 21/21143-1 Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Referatsaker 

 

 

Asker, 03.02.2022 
Nora Eriksen 
Leder i ungdomsrådet 
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Tilskudd til inkludering av barn og unge
Hvem kan søke?
Offentlige 
instanser, 
frivillige 
organisasjoner 
og private 
aktører kan 
søke om 
tilskudd fra 
denne 
ordningen. 

Mål for ordningen: 

Legge til rette for at alle barn og unge skal ha mulighet til mestring og 
samfunnsdeltakelse. 
Tilskuddsordningen skal bidra til utvikling av åpne møteplasser, deltakelse på 
ferie- og fritidsaktiviteter og fullføring av utdanningsløp. 
Ordningen retter seg i hovedsak mot barn og unge som er, eller står i fare for, utenforskap. 

Med samfunnsdeltakelse menes tilknytning til fritidsaktiviteter, kulturliv, utdanning, 
organisasjonsliv og arbeidsliv, samt demokratisk deltakelse. 



•Søknader som er spisset mot målgruppen:
übarn og unge som er, eller står i fare for 
utenforskap

•Prioritert faste / ukentlige aktiviteter fremfor 
ferietilbud
•Vurdert sammenheng mellom tiltakene fra eksterne søkere 
og kommunale  aktører / tilbud (knutepunktfunksjon)
•Andre kriterier:

üvarige aktiviteter
üantall deltakere
ükvalitet ved søknaden og en helhetsvurdering av 
tilbudene. 
übenyttet gjennomsnittskår på enkeltvis prioritering 
fra    koordineringsgruppen

Kriterier for vurdering av prioritet
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NaKuHel – prosjekt Gnist

Jobbtilbud og mentor oppfølging



Asker idrettsråd – 
prosjekt Aktiv YNG - ungdom aktiviserer 
unge

Jobbtilbud og veiledning



EC – play together - skoleband

Kultur-, fritids- og ferieaktivitet



Inn på tunet Akershus 

Kultur-, fritids- og ferieaktivitet på Hauger gård
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
10.02.2022 16:00 – 19:35 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Nora Eriksen. 

 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder  Nora Eriksen  
Nestleder Brage Kåsa Skarstein  
Utvalgsmedlem Matias Altern Vedal  
Utvalgsmedlem Maia Hollender  
Utvalgsmedlem Haakon Staver Lagerqvist  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Varamedlem Weronika Margol Sofie Lampe Andreassen 
Utvalgsmedlem Leah Henden  
Utvalgsmedlem Tobias Waage Bremnes  
Utvalgsmedlem Kamilla Meland  
Utvalgsmedlem Anton Toft Dahl  
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Sofie Lampe Andreassen   
 

Fra administrasjonen møtte: 

Rådgiver Hege Oshaug 

Protokollfører Hilde Orven Haugstad       

U Asker 
kommune 

Møteprotokoll 

Ungdomsrådet 

Dato 
10.02.2022 

Til stede: 

Funksjon 

Leder 
Nestleder 
Utvalgsmedlem 
Utvalgsmedlem 
Utvalgsmedlem 
Utvalgsmedlem 
Varamedlem 
Utvalgsmedlem 
Utvalgsmedlem 
Utvalgsmedlem 
Utvalgsmedlem 

Tid 
16:00 - 19:35 

Møtet ble ledet av Nora Eriksen. 

Navn 

Nora Eriksen 
Brage Kåsa Skarstein 
Matias Altern Vedal 
Maia Hollender 
Haakon Staver Lagerqvist 
Eira Erlandsen-Sele 
Weronika Margol 
Leah Henden 
Tobias Waage Bremnes 
Kamilla Meland 
Anton Toft Dahl 

Sted 
Asker rådhus 

Møtte for 

Sofie Lampe Andreassen 

Forfall: 

Utvalgsmedlem Sofie Lampe Andreassen 

Fra administrasjonen møtte: 

Rådgiver 

Protokollfører 

Hege Oshaug 

Hilde Orven Haugstad 
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Det var ingen merknader til innkallingen og møtet ble satt med 11 medlemmer til 
stede. Kommunedirektøres representant Hege Oshaug, gjorde oppmerksom på at 
møtet ble streamet. 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

9/22 22/00967-4 Godkjenning av protokoll 25.11.21 3 

10/22 22/00967-2 Godkjenning av protokoll 13.01.22 3 

11/22 22/00967-3 Godkjenning av protokoll 20.01.22 - ekstraordinært møte 4 

12/22 21/21257-1 Retningslinjer for tildeling bruk av lokaler på 
innbyggertorgene 

5 

13/22 21/21143-1 Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 7 

Referatsaker 

 

  

Det var ingen merknader til innkallingen og møtet ble satt med 11 medlemmer til 
stede. Kommunedirektøres representant Hege Oshaug, gjorde oppmerksom på at 
møtet ble streamet. 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

9/22 22/00967-4 Godkjenning av protokoll 25.11.21 3 

10/22 22/00967-2 Godkjenning av protokoll 13.01 .22 3 

11/22 22/00967-3 Godkjenning av protokoll 20.01 .22 - ekstraordinært møte 4 

12/22 21/21257-1 Retningslinjer for tildeling bruk av lokaler på 5 
innbyggertorgene 

13/22 21/21143-1 Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 7 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

9/22 Godkjenning av protokoll 25.11.21 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 10.02.2022 9/22 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 

 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

10/22 Godkjenning av protokoll 13.01.22 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 10.02.2022 10/22 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

Saker til behandling 

9/22 Godkjenning av protokoll 25.11.21 

Behandlet av 
1 Ungdomsrädet 

Leders forslag til vedtak: 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Møtedato 
10.02.2022 

Saksnr. 
9/22 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 

Vedtak 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 

[Lagre vedtak] 

10/22 Godkjenning av protokoll 13.01.22 

Behandlet av 
1 Ungdomsrädet 

Møtedato 
10.02.2022 

Saksnr. 
10/22 

Leders forslag til vedtak: 
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1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01.22 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01.22 godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

11/22 Godkjenning av protokoll 20.01.22 - ekstraordinært møte 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 10.02.2022 11/22 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01.22 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

Behandling 

 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01 .22 godkjennes slik den foreligger. 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01 .22 godkjennes slik den foreligger. 

[Lagre vedtak] 

11/22 Godkjenning av protokoll 20.01.22 - ekstraordinært møte 

Behandlet av 
1 Ungdomsrädet 

Møtedato 
10.02.2022 

Saksnr. 
11/22 

Leders forslag til vedtak: 

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01 .22 godkjennes slik 
den foreligger. 

Behandling 
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Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01.22 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

12/22 Retningslinjer for tildeling bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022  
 

Kommunedirektøres forslag til vedtak: 

 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

 

 

 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01 .22 godkjennes slik 
den foreligger. 

[Lagre vedtak] 

12/22 Retningslinjer for tildeling bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 

Kommunedirektøres forslag til vedtak: 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 
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Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende spørsmål. 

Brage Skarstein foreslo følgende alternativ til innstillingens punkt 1:  

«Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres" 

Maia Hollender fremmet følgende 6 forslag til nytt punkt 5. 

1. At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 15 år 
2. Bruke gjenbrukte møbler 
3. Ivareta bibliotek på Spikkestad  
4. Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for å 

informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 
5. Viktig at ikke-kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 
6. Viktig at byggene er ikke-religiøse 

Tobias Waage Bremnes fremmet følgende forslag til nytt punkt: 

«Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg». 

Skarsteins forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkter 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Hollenders forslag punkt 1 og punkt 3 ble vedtatt mot en stemme (Skarstein) 

Hollenders forslag punkt 2 ble vedtatt mot to stemmer (Waage Bremnes og Altern 
Vedal), 

Hollenders forslag punkt 4 og 5 enstemmig vedtatt  

Hollenders forslag punkt 6 fikk 1 stemme (Hollender), og falt. 

Waage Bremnes’ forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende spørsmål. 

Brage Skarstein foreslo følgende alternativ til innstillingens punkt 1: 

«Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres" 

Maia Hollender fremmet følgende 6 forslag til nytt punkt 5. 

1. At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 15 år 
2. Bruke gjenbrukte møbler 
3. Ivareta bibliotek på Spikkestad 
4. Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for å 

informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 
5. Viktig at ikke-kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 
6. Viktig at byggene er ikke-religiøse 

Tobias Waage Bremnes fremmet følgende forslag til nytt punkt: 

«Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg». 

Skarsteins forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkter 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Hollenders forslag punkt 1 og punkt 3 ble vedtatt mot en stemme (Skarstein) 

Hollenders forslag punkt 2 ble vedtatt mot to stemmer (Waage Bremnes og Altern 
Vedal), 

Hollenders forslag punkt 4 og 5 enstemmig vedtatt 

Hollenders forslag punkt 6 fikk 1 stemme (Hollender), og falt. 

Waage Bremnes' forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling  

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres". 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. 
 

5. 

Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg. 

• At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 
15 år. 

• Bruke gjenbrukte møbler 
• Ivareta bibliotek på Spikkestad 
• Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for 

å informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 
• Viktig at ikke kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 
• Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie 

lokaler på innbyggertorg. 

  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

13/22 Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 

Innstilling 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 

ungdom som målgruppe prioriteres". 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg. 

5. • At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 

15 år. 

• Bruke gjenbrukte møbler 

• Ivareta bibliotek på Spikkestad 

• Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for 

å informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 

• Viktig at ikke kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 

• Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie 
lokaler på innbyggertorg. 

[Lagre vedtak] 

13/22 Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Behandlet av 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 
2 Eldrerådet 
3 Ungdomsrådet 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 

Møtedato 
09.02.2022 
10.02.2022 
10.02.2022 
10.02.2022 

Saksnr. 
6/22 
7/22 
13/22 
6/22 

7/10 
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5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022  
7 Formannskapet 01.03.2022  
 

Kommunedirektøres forslag til vedtak: 

 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøres legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøres legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende på spørsmål. 

Nora Eriksen fremmet følgende forslag om nye punkter 6 og 7. 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg.  
 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte     
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

Innstillingen i 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Eriksens forslag ble enstemmig vedtatt. 

5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 
6 Utvalg for medborgerskap 
7 Formannskapet 

10.02.2022 5/22 
17.02.2022 
01.03.2022 

Kommunedirektøres forslag til vedtak: 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøres legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøres legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende på spørsmål. 

Nora Eriksen fremmet følgende forslag om nye punkter 6 og 7. 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg. 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte 
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

Innstillingen i 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Eriksens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling 

 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg.  
 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte     
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

  

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering.

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023.

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025.

Innstilling 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg. 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte 
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

[Lagre vedtak] 
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Referatsaker 

 

Hege Oshaug informerte om Asker konferansen og Vikens ungdomskonferanse 
(VUFT). 

Følgende 2 medlemmer ble valgt til å delta på VUFT konferansen – Brage 
Skarstein og Anton Toft Dahl. 

Hege Oshaug orienterte om at masterstudenter ved UiO skriver oppgave om Ung 
klimaledelse. Tidligere og nye medlemmer av rådet vil bli kontaktet for intervju. 

Masterstudentene ønsker også deltakelse til en spørretime. Nora Eriksen og Maia 
Hollender stilte seg til disposisjon. 

Maia Hollender orienterte om utkast til brev som skal sendes til kommunens 
Kommunikasjonsavdeling. Brevet sendes på vegne av rådet. 

Eira Erlandsen-Sele og Maia Hollender orienterte om utkast til brev som de ønsker 
blir sendt til Asker kommunestyre og Viken fylkeskommune, samt til utvalg for 
oppvekst. Brevet gjelder KIWI-avtalen; gratis ?? 

Nora Eriksen tok opp ønske om teambuilding for rådets medlemmer til Utøya. 

Nora Eriksen tok opp ønsket om tematime med opplæring om møtegjennomføring 
for rådets medlemmer. 

 

Referatsaker 

Hege Oshaug informerte om Asker konferansen og Vikens ungdomskonferanse 
(VUFT). 

Følgende 2 medlemmer ble valgt til å delta på VUFT konferansen - Brage 
Skarstein og Anton Toft Dahl. 

Hege Oshaug orienterte om at masterstudenter ved UiO skriver oppgave om Ung 
klimaledelse. Tidligere og nye medlemmer av rådet vil bli kontaktet for intervju. 

Masterstudentene ønsker også deltakelse til en spørretime. Nora Eriksen og Maia 
Hollender stilte seg til disposisjon. 

Maia Hollender orienterte om utkast til brev som skal sendes til kommunens 
Kommunikasjonsavdeling. Brevet sendes på vegne av rådet. 

Eira Erlandsen-Sele og Maia Hollender orienterte om utkast til brev som de ønsker 
blir sendt til Asker kommunestyre og Viken fylkeskommune, samt til utvalg for 
oppvekst. Brevet gjelder KIWI-avtalen; gratis?? 

Nora Eriksen tok opp ønske om teambuilding for rådets medlemmer til Utøya. 

Nora Eriksen tok opp ønsket om tematime med opplæring om møtegjennomføring 
for rådets medlemmer. 
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Mandat og rammer for arbeid med
temaplan for oppvekst: Innspill fra 
utvalg oppvekst og ungdomsrådet
v/Hege Oshaug

Presentasjon for 
Ungdomsrådet
10. februar 2022

[9»»l Asker 
(}) kommune 

Presentasjon for 
Ungdomsrådet 
10. februar 2022 

Mandat og rammer for arbeid med 
temaplan for oppvekst: Innspill fra 
utvalg oppvekst og ungdomsrådet 

v/Hege Oshaug 



Temaplaner som del av 
planstrategi og 
styringssystem

2

[W] Asker 
(/) kommune 

Temaplaner som del av 

planstrategi og 

styringssystem 

Plan- 
strategi 

Kommunepla 

Samfunnsdel 
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Temaplan 
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(inkl. kommun 
Politisk behandling 
--------------- ---------------l----- ---------!----------- 
Administrativ behandling 

Virk hetsplan 
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Implementering av temaplaner

• 8 hovedmål

• 28 delmål

• 91 strategier

Virksomhets
plan

Oppdragsbrev 
til 

virksomhetene

• Målene fordeles på 
tjenesteområdene

• Prioriteringer i 
perioden

• Drifts- og 
investeringstiltak

• Inneholder 
virksomhetens mål

• Inneholder oppdrag 
til virksomheten

• Virksomhetene skal 
selv definere 
konkrete tiltak

• Sendes fra 
kommunedirektøren 
til virksomhetene 
etter 
budsjettvedtaket i 
desember

• Gir virksomhetene 
rammer og føringer 
for iverksettelsen av 
handlings-

    programmet

Temaplaner

• Utarbeides fra 2020 
og utover.

• Henter aktuelle 
delmål fra 
kommuneplanen

?

[W] Asker 
(/) kommune Implementering av temaplaner 
@. 
Kommuneplan 
for Asker 2 0 2 0 - 2 0 3 2  
Samfunnsdel ø n 

%. « 
av ii 

Temaplaner 

Handlingsprogram 
2020-2023  

co 

Oppdragsbrev 
til 

virksomhetene rrarnsikt 2 
Virksomhets 

plan 

• 8 hovedmål 

• 28 delmål 

• 91 strategier 

• Utarbeides fra 2020 
og utover. 

• Henter aktuelle 
delmål fra 
kommuneplanen 

• Målene fordeles på 
tjenesteområdene 

• Prioriteringer i 
perioden 

• Drifts- og 
investering stiltak 

• Sendes fra 
kommunedirektøren 
til virksomhetene 
etter 
budsjettvedtaket i 
desember 

• Gir virksomhetene 
rammer og føringer 
for iverksettelsen av 
handlings- 
programmet 

• Inneholder 
virksomhetens mål 

• Inneholder oppdrag 
til virksomheten 

• Virksomhetene skal 
selv definere 
konkrete tiltak 



Temaplanarbeid trinn 1- 9

4

Plan-
strategi

1. 
Beslutning/
organisering

2. 
Sak om 

Mandat og 
rammer

3. 
Utarbeide 

Kunnskaps-
grunnlag

4. 
Skrive temaplan: 
innsatsområder 
og strategier

5. 
1.gangs-

behandling

6. 
Høring

7. 
Innarbeide 
hørings-
innspill

8. 
2.gangs-

behandling

9. 
Publisering, 

implementering

  Temaplanprosessen skal ivareta alt fra utarbeidelse av planen, medvirkning, kommunikasjon, økonomisk-, 
         miljømessig- og sosial bærekraft, tverrgående temaer, politisk behandling, publisering og implementering. 

Involverer administrasjonen, folkevalgte inkludert rådene, lokalsamfunnsutvalg, innbyggere, næringsliv, 
        organisasjoner, frivillige, offentlige instanser, private og andre interessenter/berørte parter

Planansvarlig temaplan (hovedprosess)Plan

[W] Asker 
(/) kommune 

Temaplanarbeid trinn 1- 9 
Plan Planansvarlig temaplan (hovedprosess) 

- 
Plan- 

strategi 

2. 
Sakom 

Mandat og 
rammer 

4. 
Skrive temaplan: 
innsatsområder 

og strategier 
6. 

Høring 

8. 
2.gangs- 

behandling 

o o o o o o o o o 
1. 

Beslutning/ 
organisering 

Utarbeide 
Kunnskaps- 

grunnlag 

5. 
1.gangs- 

behandling 
Innarbeide 
hørings- 
innspill 

Publisering, 
implementering 

Temaplanprosessen skal ivareta alt fra utarbeidelse av planen, medvirkning, kommunikasjon, økonomisk-, 
miljømessig- og sosial bærekraft, tverrgående temaer, politisk behandling, publisering og implementering. 

Involverer administrasjonen, folkevalgte inkludert rådene, lokalsamfunnsutvalg, innbyggere, næringsliv, 
organisasjoner, frivillige, offentlige instanser, private og andre interessenter/berørte parter 

4 



Generelt om temaplan for oppvekst
• En strategisk og tverrsektoriell plan som rulleres hvert 4.- 6. år

• Forankret i kommuneplanens samfunnsdel med mål og strategier derfra

• Temaplan for oppvekst vil favne bredere enn tjenesteområde oppvekst sitt 
ansvarsområde i og med at en barndom og oppvekst skjer i barnehage, 
skole, i barnas fritid, hjemme og på digitale arenaer 

• Livsmestring og god helse i voksen alder starter med en god oppvekst

• Forutsetninger for en god oppvekst er trygge og omsorgsfulle leke-, 
lærings- og omsorgsarenaer

5

[W] Asker 
(/) kommune 

Generelt om temaplan for oppvekst 

• En strategisk og tverrsektoriell plan som rulleres hvert 4.- 6. år 

• Forankret i kommuneplanens samfunnsdel med mål og strategier derfra 

• Temaplan for oppvekst vil favne bredere enn tjenesteområde oppvekst sitt 
ansvarsområde i og med at en barndom og oppvekst skjer i barnehage, 
skole, i barnas fritid, hjemme og på digitale arenaer 

• Livsmestring og god helse i voksen alder starter med en god oppvekst 

• Forutsetninger for en god oppvekst er trygge og omsorgsfulle leke-, 
lærings- og omsorgsarenaer 

5 



Overordnet utfordringsbilde
• Økte økonomiske og helsemessige forskjeller i befolkningen

• Flere unge voksne utenfor utdanning og arbeidsliv

• Flere barn og unge med manglende tilhørighet til sosiale fellesskap

• Psykiske helseutfordringer blant barn og unge

• Utenforskap, mobbing, ensomhet, bruk av rusmidler 

• Ulik kvalitet i barnehager og skoler

• Forebygging og tidlig innsats har mest effekt tidlig i barnas liv og i tjenester utenfor de 
ordinære helsetjenestene, dvs. i barnehager og skoler 

• Behov for tverrsektoriell innsats og styrket samarbeid med barn, unge og deres familier 

• Kompetanse i fremtiden krever høy grad av sosiale og emosjonelle ferdigheter i tillegg til å 
ha fagspesifikke ferdigheter, kunne skape, løse utfordringer og stadig være i omstilling

6

[W] Asker 
(/) kommune 

Overordnet utfordringsbilde 
• Økte økonomiske og helsemessige forskjeller i befolkningen 

• Flere unge voksne utenfor utdanning og arbeidsliv 

• Flere barn og unge med manglende tilhørighet til sosiale fellesskap 

• Psykiske helseutfordringer blant barn og unge 

• Utenfarskap, mobbing, ensomhet, bruk av rusmidler 

• Ulik kvalitet i barnehager og skoler 

• Forebygging og tidlig innsats har mest effekt tidlig i barnas liv og i tjenester utenfor de 

ordinære helsetjenestene, dvs. i barnehager og skoler 

• Behov for tverrsektoriell innsats og styrket samarbeid med barn, unge og deres familier 

• Kompetanse i fremtiden krever høy grad av sosiale og emosjonelle ferdigheter i tillegg til å 

ha fagspesifikke ferdigheter, kunne skape, løse utfordringer og stadig være i omstilling 
6 



Nasjonale reformer og føringer 

7

Læreplaner/ 
rammeplaner i 

barnehager og skoler

Barn og unge utvikler 
kompetanse for dagens og 
fremtidens samfunn. Det skjer 
ved hjelp av pedagogisk arbeid 
som fremmer psykisk og fysisk 
helse, følelse av mestring og 
opplevelse av å være 
betydningsfull i fellesskapet

Kompetanse i fremtiden krever 
høy grad av sosiale og 
emosjonelle ferdigheter i tillegg 
til å kunne skape, løse 
utfordringer, stadig kunne lære 
og ha fagspesifikke ferdigheter 

Bærekraftig utvikling, folkehelse 
og demokrati og medborgerskap 
er essensielle deler av 
barnehager og skolers 
virksomhet

Tilrettelegging for læring og 
utvikling skjer gjennom 
tilpassede pedagogiske opplegg 
som fremmer det enkelte barns 
utvikling

Barnevernreform/
Barn og unges psykiske 

helse

Kommunene skal styrke arbeidet 
med forebygging og tidlig 
innsats

Hjelpen skal bli bedre tilpasset 
barn og familiers behov

Rettsikkerheten til barn og 
familier skal bli godt ivaretatt

Ressursbruken og 
oppgaveløsningen i barnevernet 
skal bli mer effektiv

Opptrappingsplan for barn og 
unges psykiske helse, 2019–
2024 skal flere barn og unge 
få oppleve god psykisk helse 
og god livskvalitet, og at de 
som trenger det skal få et 
godt behandlingstilbud. 
Opptrappingsplanen 
inneholder både 
helsefremmende, 
forebyggende og 
behandlingsrettede tiltak, og 
omfatter barn og unge mellom 
0–25 år.

Tidlig innsats, 
inkludering og  
tilhørighet

Alle barn og unge har rett til et 
trygt og godt læringsmiljø som 
fremmer helse, trivsel og læring

Regelverket knyttet til barn i 
barnehage og skole er skjerpet 
når det gjelder trygt og godt 
leke- og læringsmiljø

Det er innført skjerpet 
aktivitetsplikt hvis det er 
mistanke om at et barn/en elev 
ikke har det bra

Med ”læringsmiljø” menes 
kulturelle, relasjonelle og 
fysiske forhold på skolen og i 
barnehagen som har betydning 
for barnas og elevenes læring, 
helse og trivsel

Meld.St 6 Tett på - tidlig innsats 
og inkluderende fellesskap i 
barnehage, skole og SFO

Kompetanseløftet

Alle barn og elever opplever å 
få et godt tilpasset og 
inkluderende tilbud i 
barnehage og skole

Alle barn og elever skal få 
mulighet til utvikling, mestring, 
læring og trivsel- uavhengig 
av sine forutsetninger

Barnehager, skoler, pp-
tjeneste  og andre i laget 
rundt barnet og eleven må 
jobbe sammen for å skape et 
inkluderende fellesskap

Det pedagogiske tilbudet må 
tilpasses slik at alle får et best 
mulig utgangspunkt for 
utvikling og læring

Endringer i 
velferdslovgivningen:

Samskaping og samarbeid 
for nyttige løsninger  

Barn og unge har ifølge FNs 
barnekonvensjon rett til å 
medvirke i saker som angår 
dem, og fra august 2022 vil 
alle lover som gjelder barn 
sikre barn rett til at tjenester er 
samordnet

Et virkemiddel for å lykkes, er 
Asker kommune som 3.0-
kommune

Fremtidens løsninger må skje 
gjennom et samarbeid med 
barn, unge og deres familier, 
slik at tjenestene blir tilpasset 
innbyggeren og ansvarliggjør 
dem i prosessen og 
realiseringen av tjeneste/tiltak

[W] Asker 
(/) kommune Nasjonale reformer og føringer 

Læreplaner/ Barnevern reform/ Tidlig innsats, Kompetanseløftet Endringer i Barn og unges psykiske 
rammeplaner i helse inkludering og velferdslovgivni ngen: 

barnehager og skoler tilhørighet Samskaping og samarbeid 
Kommunene skal styrke arbeidet for nyttige løsninger med forebygging og tidlig AIie barn og unge har rett til et 

Barn og unge utvikler innsats 
trygt og godt læringsmiljø som AIie barn og elever opplever å 

kompetanse for dagens og Hjelpen skal bli bedre tilpasset fremmer helse, trivsel og læring få et godt tilpasset og Barn og unge har ifølge FNs 
fremtidens samfunn. Det skjer barn og familiers behov inkluderende tilbud i barnekonvensjon rett til å ved hjelp av pedagogisk arbeid barnehage og skole 
som fremmer psykisk og fysisk Rettsikkerheten til barn og Regelverket knyttet til barn i medvirke i saker som angår 
helse, følelse av mestring og familier skal bli godt ivaretatt barnehage og skole er skjerpet dem, og fra august 2022 vil 
opplevelse av å være Ressursbruken og når det gjelder trygt og godt AIie barn og elever skal få 

alle lover som gjelder barn betydningsfull i fellesskapet oppgaveløsningen i barnevernet leke- og læringsmiljø mulighet til utvikling, mestring, 
skal bli mer effektiv læring og trivsel- uavhengig sikre barn rett til at tjenester er 

Kompetanse i fremtiden krever 
Det er innført skjerpet av sine forutsetninger samordnet 

høy grad av sosiale og 
emosjonelle ferdigheter i tillegg Opptrappingsplan for barn og aktivitetsplikt hvis det er 
til å kunne skape, løse unges psykiske helse, 2019- mistanke om at et barn/en elev Barnehager, skoler, pp- Et virkemiddel for å lykkes, er 
utfordringer, stadig kunne lære 2024 skal flere barn og unge ikke har det bra tjeneste og andre i laget Asker kommune som 3.0- 
og ha fagspesifikke ferdigheter få oppleve god psykisk helse rundt barnet og eleven må kommune og god livskvalitet, og at de 

Med "læringsmiljø" menes jobbe sammen for å skape et 
Bærekraftig utvikling, folkehelse som trenger det skal få et 
og demokrati og medborgerskap godt behandlingstilbud. kulturelle, relasjonelle og inkluderende fellesskap Fremtidens løsninger må skje 
er essensielle deler av Opptrappingsplanen fysiske forhold på skolen og i gjennom et samarbeid med 
barnehager og skolers inneholder både barnehagen som har betydning Det pedagogiske tilbudet må barn, unge og deres familier, virksomhet helsefremmende, for barnas og elevenes læring, tilpasses slik at alle får et best 

forebyggende og helse og trivsel mulig utgangspunkt for slik at tjenestene blir tilpasset 
Tilrettelegging for læring og behandlingsrettede tiltak, og utvikling og læring innbyggeren og ansvarliggjør 
utvikling skjer gjennom omfatter barn og unge mellom Meld. St 6 Tett på - tidlig innsats dem i prosessen og tilpassede pedagogiske opplegg 
som fremmer det enkelte barns 

0-25 år. og inkluderende fellesskap i realiseringen av tjeneste/tiltak 
utvikling barnehage, skole og SFO 



Arbeidet for at alle barn og unge skal oppleve en trygg, helsefremmende 
og inkluderende oppvekst angår mange deler av samfunnet

Hjemmet

Barnehagen

De digitale arenaene

Lokalsamfunnet

Fritiden

Helse- og
omsorgstjenestene

Frivilligheten

Skolen

[W] Asker 
(/) kommune 

Arbeidet for at alle barn og unge skal oppleve en trygg, helsefremmende 
og inkluderende oppvekst angår mange deler av samfunnet 

Hjemmet De digitale arenaene 

Barnehagen Lokalsamfunnet 

Skolen 
Helse- og 

omsorgstjenestene 

Fritiden Frivilligheten 



Aktuelle temaer og problemstillinger til utredning
- Motiverende, helsefremmende og trygge oppvekst- og læringsmiljø
- Forebygging og tidlig innsats
- Laget rundt barn og unge
- Læring og utvikling ut fra den enkeltes forutsetninger og potensial. Kompetanse for 

fremtiden for individet og for samfunnet
- Inkluderende og fellesskapende tjenester og arenaer. Helhet og sammenheng
- Alternative former for organisering av tjenester og samarbeidsformer sammen med 

barn og unge, og på tvers av sektorer
- Skoler og barnehager som nærmiljøarenaer
- Nye løsninger som utfordrer dagens praksis for å møte fremtidens krav og 

innbyggernes behov
- Ressursoptimalisering og/eller samstyring

9

[W] Asker 
(/) kommune 

Aktuelle temaer og problemstillinger til utredning 
- Motiverende, helsefremmende og trygge oppvekst- og læringsmiljø 

- Forebygging og tidlig innsats 
- Laget rundt barn og unge 

- Læring og utvikling ut fra den enkeltes forutsetninger og potensial. Kompetanse for 

fremtiden for individet og for samfunnet 
- Inkluderende og fellesskapende tjenester og arenaer. Helhet og sammenheng 

- Alternative former for organisering av tjenester og samarbeidsformer sammen med 

barn og unge, og på tvers av sektorer 

- Skoler og barnehager som nærmiljøarenaer 
- Nye løsninger som utfordrer dagens praksis for å møte fremtidens krav og 

innbyggernes behov 

- Ressursoptimalisering og/eller samstyring 

g 



Samarbeid på tvers av tjenesteområder - en forutsetning 
• Forutsetningene og utfordringene krever samarbeid på tvers av tjenesteområder, samarbeid 

med barn/unge og familier, og med frivilligheten 

• Temaplaner innen andre tjenesteområder som berører barn og unges oppvekst,  
konkretiseres i denne temaplanen 

• Barn og unges oppvekst og tilrettelegging for gode læringsaktiviteter er avgjørende for 
hvordan de får det senere i livet: livsmestring, videre skolegang og yrkesliv

• Barnas aktiviteter og tilbud på fritiden er viktig med tanke på å fremme læring, god helse 
og å forebygge utenforskap  

• Familiers levekår og foresattes helse og omsorgsevne er avgjørende for barn og unges 
utvikling, opplevelse av trygghet, mestring og god helse

10

[W] Asker 
(/) kommune 

Samarbeid på tvers av tjenesteområder - en forutsetning 
• Forutsetningene og utfordringene krever samarbeid på tvers av tjenesteområder, samarbeid 

med barn/unge og familier, og med frivilligheten 

• Temaplaner innen andre tjenesteområder som berører barn og unges oppvekst, 
konkretiseres i denne temaplanen 

• Barn og unges oppvekst og tilrettelegging for gode læringsaktiviteter er avgjørende for 
hvordan de får det senere i livet: livsmestring, videre skolegang og yrkesliv 

• Barnas aktiviteter og tilbud på fritiden er viktig med tanke på å fremme læring, god helse 
og å forebygge utenfarskap 

• Familiers levekår og foresattes helse og omsorgsevne er avgjørende for barn og unges 
utvikling, opplevelse av trygghet, mestring og god helse 
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Prosess politisk behandling
• Innspill til mandat fra utvalg for oppvekst og ungdomsråd før politisk behandling
• Utvalg for oppvekst vedtar mandatet 22. mars 2022
• Rådene, utvalg velferd og utvalg medborgerskap får mandatet til orientering
• Videre vil råd og de tre utvalgene 

• få lagt fram kunnskapsgrunnlag og retning på det videre arbeidet
• drøfte innsatsområder og strategier

Utvalg oppvekst 
• avholder høring/møte med andre hovedutvalg
• innstiller til kommunestyret
• I tillegg kan utvalget delta på 
– arrangementer/møter med innbyggere/organisasjoner/næringsliv m. fl
– møter med lokalsamfunnsutvalgene, rådene og de andre hovedutvalgene

11

[W] Asker 
(/) kommune 

Prosess politisk behandling 
• Innspill til mandat fra utvalg for oppvekst og ungdomsråd før politisk behandling 
• Utvalg for oppvekst vedtar mandatet 22. mars 2022 
• Rådene, utvalg velferd og utvalg medborgerskap får mandatet til orientering 
• Videre vil råd og de tre utvalgene 

• få lagt fram kunnskapsgrunnlag og retning på det videre arbeidet 
• drøfte innsatsområder og strategier 

Utvalg oppvekst 
• avholder høring/møte med andre hovedutvalg 
• innstiller til kommunestyret 
• I tillegg kan utvalget delta på 

- arrangementer/møter med innbyggere/organisasjoner/næringsliv m. fl 
- møter med lokalsamfunnsutvalgene, rådene og de andre hovedutvalgene 
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Tentative tidspunkt for behandlinger

• Mandat vedtas av utvalg oppvekst 22. mars 2022

• Presentasjon av kunnskapsgrunnlag/analyser: 3.kvartal 2022

• Førstegangsbehandling i utvalg oppvekst: 4.kvartal 2022

• Medvirknings- og høringsprosesser: 1.kvartal 2023 

• Annengangsbehandling i utvalg oppvekst: 1.kvartal 2023

• Endelig vedtak i kommunestyret: 2.kvartal 2023

12

[W] Asker 
(/) kommune 

Tentative tidspunkt for behandlinger 

• Mandat vedtas av utvalg oppvekst 22. mars 2022 

• Presentasjon av kunnskapsgrunnlag/analyser: 3.kvartal 2022 

• Førstegangsbehandling i utvalg oppvekst: 4.kvartal 2022 

• Medvirknings- og høringsprosesser: 1.kvartal 2023 

• Annengangsbehandling i utvalg oppvekst: 1.kvartal 2023 

• Endelig vedtak i kommunestyret: 2.kvartal 2023 
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Hvordan gi innspill ?

Lenke til jamboard - hvor innspill gis

13
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Hvordan gi innspill ? 

Lenke til jamboard - hvor innspill gis 
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https://jamboard.google.com/d/10HgfdtLKUPTzJ23DHheoro_U6qxbjJJa7o0bXs2e4qA/viewer
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Medborgerskap i 
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• Hvorfor etablerer vi 
innbyggertorg?

• Hvor langt er vi kommet?

• Hvordan utvikler vi 
innbyggertorgene 
videre?

I I 11 

• Hvorfor etablerer vi 
innbyggertorg? 

• Hvor langt er vi kommet? 

• Hvordan utvikler vi 
innbyggertorgene 
videre? 
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Bakgrunn for satsingen på 
medborgerskap
Vi vil ha: 

• Innbyggermedvirkning 
• Gode nærdemokratiske ordninger
• Styrket folkehelsearbeid 
• Mer frivillighet

Hvordan får vi det til?

• Innbyggertorg
• Lokalsamfunnsutvalg
• Lokale kommunale tjenester
• Partnerskap og samarbeid mellom kommunen 

og andre aktøer
• Bred involvering fra brukere og innbyggere

fJNJ Asker 
 kommune 

t 
li 



• Over 50 enkeltarrangementer, 
27 arrangementer hver/
hver annen uke og 800 bookinger 
av rom i Heggedal høsten 2021

• Gjennomføring av forhåndsvalg
• Utdeling av hurtigtester
• Vaksine nær der du bor
• Seniornett, helsecafé og 

ungdomsklubb
• Café på fire innbyggertorg
• Over 23 000 besøk på seks 

innbyggertorg i januar 2022
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• Over 50 enkeltarrangementer, 
27 arrangementer hver/ 
hver annen uke og 800 bookinger 
av rom i Heggedal høsten 2021 

• Gjennomføring av forhåndsvalg 

• Utdeling av hurtigtester 

• Vaksine nær der du bor 

• Seniornett, helsecafe og 
ungdomsklubb 

• Cafe pa fire innbyggertorg 

• Over 23 000 besøk på seks 
innbyggertorg i januar 2022 



Forklaring av fargene og temaer

Fokusere 
& jobbe

Være
aktiv/kreativ

Innbygger-
service

Møtes & 
oppleve

Delta & bidra

Hva vil vi gjøre på innbyggertorgene?

I7»l Asker 
(P) kommune [9»»] asker 

(/) Kommune 

Hva vil vi gjøre på innbyggertorgene? 

Fokusere 
& jobbe  

Være 
aktiv/kreativ 

Innbygger- 
service 

Møtes & 
oppleve 

Delta & bidra 



Status: 
ü Heggedal
ü Slemmestad
ü Sætre

Tofte

Videreutvikle innbyggertorg 
Tofte – Asker – Spikkestad - Holmen

·-· : II 1 T M " Z " # l  • 

Videreutvikle innbyggertorg 
Tofte - A s k e r  - Spikkestad - Holmen 

.#¥£.±j 
h i , I  

Status: 
  Heggedal 
  Slemmestad 
  Sætre 

Tofte 

• 1 10GS1ASJO 
• 



• Borgen innbyggertorg etablert 2018
• Tofte innbyggertorg etablert 2020
• Heggedal innbyggertorg etablert i 

nye lokaler i 2021
• Slemmestad etablert i midlertidige 

lokaler i 2021 – permanente lokaler 
under planlegging til 2024

• Sætre innbyggertorg åpner i nye 
lokaler i 2022.

• Asker, Holmen og Spikkestad i 
midlertidige lokaler fortsatt
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• Borgen innbyggertorg etablert 2018 

• Tofte innbyggertorg etablert 2020 

• Heggedal innbyggertorg etablert i 
nye lokaler i 2021 

• Slemmestad etablert i midlertidige 
lokaler i 2021 - permanente lokaler 
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• Sætre innbyggertorg åpner i nye 
lokaler i 2022. 
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Tofte innbyggertorg

Lokalmiljøet

Idrettsanlegg

Lokaler for å treffe 
andre unge på 

fritiden

Kulturtilbudet

Kollektivtilbudet

Det oppleves trygt 
å ferdes i mitt 

nærområde om 
kvelden

0
10
20
30
40
50
60
70
80
90

100

Tofte Asker Viken Norge

Tofte innbyggertorg 
[9»»] asker 
(/) Kommune 

- T o f t e  - A s k e r  - V i k e n  - N o r g e  

Det oppleves trygt 
å ferdes i mitt 

nærområde om 
kvelden 

Kollektivtilbudet 

Lokalmiljøet 
100 

Idrettsanlegg 

Lokaler for å treffe 
andre unge på 

fritiden 

Kulturtilbudet 



Asker innbyggertorgAsker innbyggertorg 
1/N\l Asker 
(/) Kommune 

,ang ungdomsskole - - R i s e n g a  ungdomsskole - - B o r g e n  skole - A s k e r  - A k e r s h u s  

Lokalmiljøet 

90 

:rygt å ferdes i mitt 
de på kvelde n 

Kollektivtilbudet 

ldrettsanelgg 

Lokaler for å treffe 
fritid, 

Kulturtilbudet 



Spikkestad innbyggertorgSpikkestad innbyggertorg 
Asker 
kommune 

S p i k k e s t  ad ungdomsskole - Asker A k e r s h u s  Norge 

Loh i  miljøet 

90 

80 

Det oppleves trygt ä ferdesi mitt 
nærområde på kvelden 

Kollektivtil DU d et 

ldret tsanelgg 

Lokaler for å treffe andre unge på 
fritida 

Kulturtilbudet 



Holmen innbyggertorg

15

Holmen innbyggertorg 
[9»»] asker 
(/) Kommune 

- Torstad ungdomsskole - Landøya ungdomssKole [ s k e r  A k e r s h u s  N o r g e  

Lokalmiljøet 

90 

rygt å ferdes i mitt 
:le på kvelde n 

Kollektivtilbudet 

Id rettsa nelgg 

Lokalerfor å treffe 
fritid. 

Kuitu rtilbudet 
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2022 – politisk 
sak 

videreutvikling 
av Asker 

innbyggertorg

2022 – politisk 
sak finansiering 
av rehabilitering 

av Tofte 
samfunnshus

2023 – rehab 
Tofte 

Samfunnshus

2023 – test og 
utvikling av 
Spikkestad 

innbyggertorg

2025 – 
vurdering av 

videreutvikling 
Tofte 

innbyggertorg

2030 – 
mulighetsstudie 

Holmen 
innbyggertorg

16

Anbefalt framdrift for innbyggertorgAnbefalt framdrift for innbyggertorg 
[9»»] asker 
(/) Kommune 

2022 - politisk 2022 - politisk 2023 - test og 2025- 2030- sak sak finansiering 2023 - rehab vurdering av utvi kl ing av mulighetsstudie videreutvikling av rehabilitering Tofte videreutvikling Spikkestad Holmen av Asker av Tofte Samfunnshus Tofte innbyggertorg innbyggertorg innbyggertorg samfunnshus innbyggertorg 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-4 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 10.02.2022 
 

Godkjenning av protokoll 25.11.21 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 

  

  

 

Sammendrag og konklusjon 
 

Protokollen fra rådets møte 25.11.21 ligger vedlagt. 

 

 

 

Julius Kvello Mellgren 
Leder i ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00967 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 10.02.2022 9/22 
  

Godkjenning av protokoll 25.11.21 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 9/22 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
22/00967 

Saksbehand ler 
Hilde Orven Haugstad 

Behandlet av 
1 Ungdomsrädet 

Møtedato Saks nr. 
10.02.2022 9/22 

Godkjenning av protokoll 25.11.21 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 9/22 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 25.11.21 godkjennes slik den foreligger. 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
25.11.2021 16:00 – 19:40 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Julius Kvello Mellgren. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Julius Kvello Mellgren  
Nestleder Sofie Stray Engebretsen  
Varamedlem Brage K. Skarstein Saga Grüner Sivertsen 
Utvalgsmedlem Jonathan Øverland-Heidegård  
Utvalgsmedlem Matias Altern Vedal  
Utvalgsmedlem Jesper Føreland  
Varamedlem Martin Hollender Sondre Mathias Meiland-Flakstad 
Utvalgsmedlem Emilie Lysebo Sveva  
   
 

Forfall:    

Saga Grüner Sivertsen 
Julie Secker 

   

Ingela B. Olsen-Ryum 
Mara Evangelista 
Sondre Mathias Meiland-Flakstad 
 

Kommunaldirektørens repr. Hege Oshaug 
Protokollfører Hilde Orven Haugstad        
 

Det var ingen merknader til innkallingen og møtet ble satt med 8 medlemmer til 
stede. Rådsmedlem Matias Altern Vedal gikk kl. 18.30. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

37/21 21/00274-24 Godkjenning protokoll 28.10.21 3 

38/21 21/18232-5 Handlingsprogram 2022 - 2025 - rådenes 
høringsuttalelser 

3 

39/21 21/18728-1 Innbyggermedvirkning i Asker kommune 5 

40/21 21/20169-1 Handlingsplan for forebygging av selvmord i Asker 
kommune, 2022 – 2023 

10 

41/21 21/19444-1 Endring av Heggedal, Sydskogen og Midtbygda 
skolekretser 

13 

42/21 21/19488-1 Endring av Røyken og Sætre ungdomsskolekretser 14 

43/21 20/34986-5 Høringsuttalelse fra Asker kommune om ny opplæringslov 15 

44/21 21/19846-1 Dialogkonferanser mellom politikere og skolene 17 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

37/21 Godkjenning protokoll 28.10.21 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.11.2021 37/21 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 28.10.21 godkjennes slik den foreligger. 

  

 

Behandling 

Innstilling enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

Protokollen fra møte i ungdomsrådet 28.10.21 godkjennes slik den foreligger. 

[Lagre vedtak]  

 

38/21 Handlingsprogram 2022 - 2025 - rådenes høringsuttalelser 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 25.11.2021 24/21 
2 Ungdomsrådet 25.11.2021 38/21 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

25.11.2021 28/21 

 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Rådet har følgende innspill til handlingsprogram 2022 – 2025: 

 xx 
 xx 

2. Rådets innspill følger saken til kommunestyret som høringsuttalelse. 

 

 

Behandling 

Kommunedirektørens representant Hege Oshaug innledet saken. 

Martin Hollender fremmet følgende forslag til punkt 1 med 5 underpunkter til, på 
vegne av seg og Emilie Sveva: 

1)  
Ungdomsrådet fremhever viktigheten av raske utslippskutt av klimagasser.  
Ungdomsrådet ønsker at klimabudsjettet gjøres juridisk bindende og forpliktende 
snarest mulig. 
 
2) 
Ungdomsrådet ønsker at konkrete tiltak i klimabudsjettet følges opp med konkrete 
økonomiske midler. 
 

3) 
Ungdomsrådet ønsker flere indikatorer for hver av målene i klimabudsjettet. 
 
4) 
Ungdomsrådet ønsker flere virkemidler fra kommunenes side, for at kommunen skal 
bli ledende på bærekraft. 
 
5) 
Ungdomsrådet ønsker å senke kommunens gjeldsbelastning - av hensyn til 
kommende generasjoner, og utfordringer Askersamfunnet står overfor i fremtiden. 
 
Sveva og Hollenders 5 innspillpunkt til punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling 

1.   Rådet har følgende innspill til Handlingsprogram 2022-2025: 

1)  
Ungdomsrådet fremhever viktigheten av raske utslippskutt av klimagasser.  
Ungdomsrådet ønsker at klimabudsjettet gjøres juridisk bindende og 
forpliktende snarest mulig. 
 
2) 
Ungdomsrådet ønsker at konkrete tiltak i klimabudsjettet følges opp med 
konkrete økonomiske midler. 
 
3) 
Ungdomsrådet ønsker flere indikatorer for hver av målene i klimabudsjettet. 
 
4) 
Ungdomsrådet ønsker flere virkemidler fra kommunenes side, for at 
kommunen skal bli ledende på bærekraft. 
 
5) 
Ungdomsrådet ønsker å senke kommunens gjeldsbelastning - av hensyn til 
kommende generasjoner, og utfordringer Askersamfunnet står overfor i 
fremtiden. 

 

2. Rådets innspill følger saken til kommunestyret som høringsuttalelse. 

 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

39/21 Innbyggermedvirkning i Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 24.11.2021 34/21 
2 Eldrerådet 25.11.2021 23/21 
3 Ungdomsrådet 25.11.2021 39/21 
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4 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

25.11.2021 29/21 

5 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 25.11.2021 47/21 
6 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 25.11.2021 38/21 
7 Utvalg for medborgerskap 02.12.2021 63/21 
8 Formannskapet 07.12.2021  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Innbyggermedvirkning skal videreutvikles som en sentral del av plan- og 
styringssystemet i Asker kommune, og skal benyttes både i arbeidet med den 
løpende tjenesteutviklingen (driftsperspektivet) og i arbeidet med samskaping 
om ulike utviklingsprosjekter (innovasjonsperspektivet).  
Kommunen skal utvikle en variert verktøykasse for innbyggermedvirkning, og 
velge den medvirkningsformen som er mest hensiktsmessig og best egnet i 
hvert enkelt tilfelle. 
 

2. Følgende medvirkningsformer skal benyttes og videreutvikles som en del av 
årshjulet for plan- og styringsprosesser i kommunen:  
 
 Brukerråd 
 Brukerundersøkelser 
 Dialogmøter 
 
Høsten 2021 gjennomføres det brukerundersøkelser i utvalgte tjenester. 
Resultatene fra disse undersøkelsene, og eventuelt andre 
medvirkningsprosesser gjennomført i tjenestene, drøftes i dialogmøtene mellom 
hovedutvalgene og representanter fra brukerråd/samarbeidsutvalg våren 2022.   
 

3. For å sikre økt medvirkning og samskaping knyttet til samfunns- og 
tjenesteutviklingen, skal kommunen etablere, styrke og gradvis innfase 
følgende medvirkningsformer:  
 
 Innbyggerpanel  
 Fokusgrupper  
 Digital forslags- og innspills plattform (Decidim) 
 Verktøy for stedsutvikling (Stedskompasset) 
 Barnetråkk 
 Gjestebud 
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Behandling 

Kommunedirektørens representant Hege Oshaug innledet til saken. 

Hollender forslo følgende tillegg til punkt 3, kulepunkt 1: 

«Ungdomsrådet ønsker utredet om det kan være lavere aldersgrense i 
innbyggerpanelet enn etter fylte 16 år. Dette bør ses opp mot personvernhensyn og 
unge innbyggere sine muligheter til påvirkning. Slik kan elever også på 
ungdomstrinnet medvirke». 

Hollender forslo følgende tillegg til punkt 3, kulepunkt 3: 

«Ungdomsrådet ønsker at språk og lengde tilpasses unge målgrupper» 

Hollenders forslag til nytt punkt 4 ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektøren forslag til vedtak punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag til vedtak punkt 3, herunder Hollender og Svevas 
forslag til endring, ble enstemmig vedtatt. 

 

Hollender og Sveva foreslo 5 punkter til oversendelse: 

1) 

«I sakspapirer ønsker Ungdomsrådet en kortfattet forklaring om det viktigste i saken, 
tilsvarende slik det fremgår i “sammendrag og konklusjon”-seksjonene, men på et 
mye enklere språk.»  

Kommunen skriver selv nederst på siste side (egen understreking): 

“Utvikling av en god og tilrettelagt innbyggerdialog forutsetter et godt 
kommunikasjonsarbeid. Kommunens kommunikasjon skal være lett å forstå, 
universelt utformet, tilpasset målgruppene og invitere til dialog, medvirkning og 
samskaping. Dette er et løpende arbeid, og vil i tillegg bli behandlet nærmere i 
temaplan for kommunikasjon.” 

2) 

Saksbehandler oppfordres til å være konkret hvis det er momenter som er særlig 
relevante for UR å mene noe om. 
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3) 

Ungdomsrådet ønsker at det som et minimum utarbeides en ordliste over begreper 
og uttrykk som brukes i kommunen, og at en slik ordliste offentliggjøres og 
tilgjengelig gjøres som et søkbart oppslagsverk. 

4) 

Ungdomsrådet ønsker at det ved inntreden av nye medlemmer gjennomføres en 
enkel opplæring/guiding om Ungdomsrådet og dets oppgaver, muligheter og plikter.  

5) 

Ungdomsrådet er åpen for å ha dialogmøter med utvalg i kommunen og aktører i 
Askersamfunnet. Ungdomsrådet vil gjerne bidra i arbeidet med inkluderende 
prosesser - særlig opp mot unge.  

Oversendelsesforslag på 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 

 

1. Innbyggermedvirkning skal videreutvikles som en sentral del av plan- og 
styringssystemet i Asker kommune, og skal benyttes både i arbeidet med den 
løpende tjenesteutviklingen (driftsperspektivet) og i arbeidet med samskaping 
om ulike utviklingsprosjekter (innovasjonsperspektivet).  
Kommunen skal utvikle en variert verktøykasse for innbyggermedvirkning, og 
velge den medvirkningsformen som er mest hensiktsmessig og best egnet i 
hvert enkelt tilfelle. 
 

2. Følgende medvirkningsformer skal benyttes og videreutvikles som en del av 
årshjulet for plan- og styringsprosesser i kommunen:  
 
 Brukerråd 
 Brukerundersøkelser 
 Dialogmøter 
 
Høsten 2021 gjennomføres det brukerundersøkelser i utvalgte tjenester. 
Resultatene fra disse undersøkelsene, og eventuelt andre 
medvirkningsprosesser gjennomført i tjenestene, drøftes i dialogmøtene mellom 
hovedutvalgene og representanter fra brukerråd/samarbeidsutvalg våren 2022.   
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3. For å sikre økt medvirkning og samskaping knyttet til samfunns- og 

tjenesteutviklingen, skal kommunen etablere, styrke og gradvis innfase 
følgende medvirkningsformer:  

 
 Innbyggerpanel  

Ungdomsrådet ønsker utredet om det kan være lavere aldersgrense i 
innbyggerpanelet enn etter fylte 16 år. Dette bør ses opp mot 
personvernhensyn og unge innbyggere sine muligheter til påvirkning. Slik 
kan elever også på ungdomstrinnet medvirke. 

 Fokusgrupper  
 Digital forslags- og innspills plattform (Decidim) 

Ungdomsrådet ønsker at språk og lengde tilpasses unge målgrupper 
 Verktøy for stedsutvikling (Stedskompasset) 
 Barnetråkk 
 Gjestebud 
 

  
1. Ungdomsrådet ønsker at følgende oversendelsespunkter følger saken om 

innbyggermedvirkning i Asker kommune: 
 

 I sakspapirer ønsker Ungdomsrådet en kortfattet forklaring om det viktigste i 
saken, tilsvarende slik det fremgår i “sammendrag og konklusjon”-seksjonene, 
men på et mye enklere språk.  

 Saksbehandler oppfordres til å være konkret hvis det er momenter som er 
særlig relevante for UR å mene noe om. 

 Ungdomsrådet ønsker at det som et minimum utarbeides en ordliste over 
begreper og uttrykk som brukes i kommunen, og at en slik ordliste 
offentliggjøres og tilgjengelig gjøres som et søkbart oppslagsverk. 

 Ungdomsrådet ønsker at det ved inntreden av nye medlemmer gjennomføres 
en enkel opplæring/guiding om Ungdomsrådet og dets oppgaver, muligheter 
og plikter.  

 Ungdomsrådet er åpen for å ha dialogmøter med utvalg i kommunen og 
aktører i Askersamfunnet. Ungdomsrådet vil gjerne bidra i arbeidet med 
inkluderende prosesser - særlig opp mot unge.  
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[Lagre vedtak]  

 

 

 

40/21 Handlingsplan for forebygging av selvmord i Asker kommune, 2022 – 
2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

25.11.2021 30/21 

2 Eldrerådet 25.11.2021 25/21 
3 Ungdomsrådet 25.11.2021 40/21 
4 Utvalg for medborgerskap 02.12.2021 64/21 
5 Utvalg for oppvekst 30.11.2021 53/21 
6 Utvalg for velferd 30.11.2021 40/21 
7 Kommunestyret 01.02.2022  
 

 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Handlingsplan for forebygging av selvmord i Asker kommune, 2022 – 2023, 
tilsluttes.  

 
2. Det etableres en ressursgruppe tilknyttet Handlingsplan for forebygging av 

selvmord i Asker, som skal følge opp følgende satsningsområder: 
 

 Kompetanseheving rettet mot ansatte i kommunens ulike tjenester, særlig 
med utgangspunkt i tidlig innsats, risikofaktorer og oppfølging av disse. 

 Tverrfaglig samarbeid for å sikre gode overganger i personers livsløp, som 
eksempelvis inkluderer eksterne offentlige ressurser, fastleger, 
spesialisthelsetjenesten, nettverk/familie, samt private- og ideelle 
tjenesteytere. 

 Videreutvikle gode lavterskeltilbud, herunder sørge for rask psykisk helsehjelp 
og et forebyggende nettverksarbeid særlig rettet mot barn og unge. 

 Livsmestring, tilhørighet, integrering og inkludering i sivilsamfunnet, skolen, 
arbeidslivet, på fritidsarenaen og for eldre. 

 Samarbeide med ulike frivillige- og interesseorganisasjoner om forebygging, 
samt støtte- og hjelpetiltak for pårørende. 
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Behandling 

Kommunedirektørens representant Hege Oshaug innledet til saken. 

Julius Mellgren fremmet følgende alternativt punkt 2, kulepunkt 1: 

 Kompetanseheving rettet mot ansatte i kommunens ulike tjenester, særlig 
skolen, med utgangspunkt i tidlig innsats, risikofaktorer og oppfølging av 
disse. 

Martin Hollender fremmet på vegne av seg og Emile Sveva følgende alternativ til 
punkt 2, kulepunkt 2 til 5: 

 Tverrfaglig samarbeid for å sikre gode overganger i personers livsløp, som 
eksempelvis inkluderer eksterne offentlige ressurser, fastleger, 
spesialisthelsetjenesten, nettverk/familie, samt private- og ideelle 
tjenesteytere. Tjenestetilbudet skal fremstå helhetlig for brukeren, og ulike 
aktører skal snakke sammen. 

 Videreutvikle gode lavterskeltilbud, herunder sørge for rask psykisk helsehjelp 
og et forebyggende nettverksarbeid særlig rettet mot barn, unge, menn og 
mennesker som bryter med hetero- og/eller CIS normalitet. 
En satsing på helsesykepleiere og andre lavterskeltilbud er viktig, både for 
selvmordsforebygging, og for den generelle psykiske helsen til unge. 
Forebygging av selvmord ses i sammenheng med en nullvisjon for mobbing. 

 Livsmestring, tilhørighet, integrering og inkludering i sivilsamfunnet, skolen, 
arbeidslivet, på fritidsarenaen og for eldre. Livsmestring og inkludering i 
skolen ses i sammenheng med det tverrfaglige temaet folkehelse og 
livsmestring i læreplanene. 

 Samarbeide med ulike frivillige- og interesseorganisasjoner om forebygging, 
samt støtte- og hjelpetiltak for pårørende. 

 Samarbeide med de regionale helseforetakene og tjenester på regionalt nivå 
(eksempelvis BUP, DPS, TBS), og at slike tjenestetilbudet til brukeren 
fremstår helhetlig på tvers av forskjellige tjenesteytere (kommuner, 
helseforetak, forskjellige institusjoner osv.) 

 UR vil ettertrykkelig understreke at lavterskeltilbud for ungdom også må følges 
opp med finansiering. Dette gjelder særlig helsesykepleiere og andre tilbud, 
som ligger under oppvekst 
 
 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2, med Mellgrens forslag til kulepunkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
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Hollender og Svevas forslag til punkt 2, nye kulepunkter, ble enstemmig vedtatt.  

 

 

Vedtak  

 
1.  Handlingsplan for forebygging av selvmord i Asker kommune, 2022 – 2023, 

tilsluttes.  
 
2.  Det etableres en ressursgruppe tilknyttet Handlingsplan for forebygging av 

selvmord i Asker, som skal følge opp følgende satsningsområder: 
 

 Kompetanseheving rettet mot ansatte i kommunens ulike tjenester, særlig 
skolen, med utgangspunkt i tidlig innsats, risikofaktorer og oppfølging av 
disse. 

 Tverrfaglig samarbeid for å sikre gode overganger i personers livsløp, som 
eksempelvis inkluderer eksterne offentlige ressurser, fastleger, 
spesialisthelsetjenesten, nettverk/familie, samt private- og ideelle 
tjenesteytere. Tjenestetilbudet skal fremstå helhetlig for brukeren, og ulike 
aktører skal snakke sammen. 

 Videreutvikle gode lavterskeltilbud, herunder sørge for rask psykisk helsehjelp 
og et forebyggende nettverksarbeid særlig rettet mot barn, unge, menn og 
mennesker som bryter med hetero- og/eller CIS normalitet. 
En satsing på helsesykepleiere og andre lavterskeltilbud er viktig, både for 
selvmordsforebygging, og for den generelle psykiske helsen til unge. 
Forebygging av selvmord ses i sammenheng med en nullvisjon for mobbing. 

 Livsmestring, tilhørighet, integrering og inkludering i sivilsamfunnet, skolen, 
arbeidslivet, på fritidsarenaen og for eldre. Livsmestring og inkludering i 
skolen ses i sammenheng med det tverrfaglige temaet folkehelse og 
livsmestring i læreplanene. 

 Samarbeide med ulike frivillige- og interesseorganisasjoner om forebygging, 
samt støtte- og hjelpetiltak for pårørende. 

 Samarbeide med de regionale helseforetakene og tjenester på regionalt nivå 
(eksempelvis BUP, DPS, TBS), og at slike tjenestetilbudet til brukeren 
fremstår helhetlig på tvers av forskjellige tjenesteytere (kommuner, 
helseforetak, forskjellige institusjoner osv.) 

 UR vil ettertrykkelig understreke at lavterskeltilbud for ungdom også må følges 
opp med finansiering. Dette gjelder særlig helsesykepleiere og andre tilbud, 
som ligger under oppvekst 
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[Lagre vedtak]  

 

 

41/21 Endring av Heggedal, Sydskogen og Midtbygda skolekretser 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 25.11.2021 46/21 
2 Ungdomsrådet 25.11.2021 41/21 
3 Utvalg for oppvekst 30.11.2021 55/21 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Forslag til endring av Heggedal, Sydskogen, Midtbygda og Slemmestad 
skolekretser sendes på høring. 

 

Behandling 

Rådgiver Jo-Rasmus Zachariassen svarte på oppklarende spørsmål.  

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling 

1. Forslag til endring av Heggedal, Sydskogen, Midtbygda og Slemmestad 
skolekretser sendes på høring. 

 

[Lagre vedtak]  
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42/21 Endring av Røyken og Sætre ungdomsskolekretser 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.11.2021 42/21 
2 Utvalg for oppvekst 30.11.2021 56/21 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Følgende forslag til endring av Røyken og Sætre ungdomsskolekretser sendes 
på høring: 

1) Elever i Frydenlund skolekrets som i dag sogner til Røyken 
ungdomsskole, skal sogne til Sætre ungdomsskole. 

2) Elever bosatt i Åros og området opp til Frøtvedtveien 32 skal sogne til 
Sætre ungdomsskole. 

3) Elever bosatt i deler av Åros skal sogne til Sætre ungdomsskole. 
Området som flyttes til Sætre ungdomsskole følger Åroselva fra kysten 
og opp til der Follestadveien og Frøtvedtveien skiller lag, og følger 
elva/bekken som går parallelt med Frøtvedtveien. 

 

Behandling 

Rådgiver Jo-Rasmus Zachariassen svarte på oppklarende spørsmål.  

Brage K. Skarstein fremmet følgende tilleggforslag til vedtak: 

«Ungdomsskolekretsene bør følge barneskole kretsen i størst mulig grad, for å 
ivareta det sosiale miljøet til barna så derfor foretrekkes alternativ 1, der Båtstø-
elever også sendes til Sætre» 

Kommunaldirektørens forslag til punkt 1. 1) ble satt opp mot 1. 2). Forslag 1. 1) ble 
vedtatt mot 1 stemme(Vedal) 

Kommunaldirektørens forslag til punkt 1. 1) ble satt opp mot 1. 3) Forslag 1.1) ble 
vedtatt mot 1 stemme(Vedal) 

Kommunedirektørens forslag til kulepunkt 1 ble vedtatt.  

Skarsteins forslag til tilleggspunkt ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling/Vedtak  

1. Følgende forslag til endring av Røyken og Sætre ungdomsskolekretser sendes 
på høring: 

1) Elever i Frydenlund skolekrets som i dag sogner til Røyken 
ungdomsskole, skal sogne til Sætre ungdomsskole.  

2) Elever bosatt i Åros og området opp til Frøtvedtveien 32 skal sogne til 
Sætre ungdomsskole. 

3) Elever bosatt i deler av Åros skal sogne til Sætre ungdomsskole. 
Området som flyttes til Sætre ungdomsskole følger Åroselva fra kysten 
og opp til der Follestadveien og Frøtvedtveien skiller lag, og følger 
elva/bekken som går parallelt med Frøtvedtveien. 

2. Ungdomsskolekretsene bør følge barneskole kretsen i størst mulig grad, for å 
ivareta det sosiale miljøet til barna så derfor foretrekkes alternativ 1, der Båtstø-
elever også sendes til Sætre. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

 

43/21 Høringsuttalelse fra Asker kommune om ny opplæringslov 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.11.2021 43/21 
2 Utvalg for oppvekst 30.11.2021 57/21 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 

1. Kommunedirektørens forslag til høringssvar oversendes til 
Kunnskapsdepartementet.  
 
 
 
 



  16/20

 
 
 
 

 

Behandling 

Behandling 

Siri Raadevand Aass innledet saken og svarte på oppklarende spørsmål. 

Rådsmedlem Matias Altern Verdal fremmet følgende forslag til tilleggs punkter: 

 Det ønskes en statlig regulering på forventet tidsbruk på lekser i grunnskolen, 
med lavere tidsbruk på de lavere trinnene. Det ønskes i tillegg et generelt 
forbud mot lekser i ferier og helger for grunnskolen.  

 Ungdomsrådet ønsker at elever og lærlinger skal slippe å dekke utgifter til 
annet individuelt utstyr som er nødvendig i opplæringa, for å følge prinsippet 
om gratis skolegang (kapittel 40). 

 Ungdomsrådet ønsker å hindre at timer fra kunst og håndverk omdisponeres, 
gitt fagets viktighet for elevenes praktiske læring (kapittel 8).  

 Ungdomsrådet støtter på det sterkeste forslaget om lovfestet rett til 
lærlingeplass (kapittel 42)  

 

Hollender fremmer alternativ forslag til Verdals forslag til kulepunkt 1: 

 Ungdomsrådet ønsker at regulering rundt mengden lekser som elever 
pålegges. Mengden lekser skal være mindre på de lavere trinnene 

Vedals forslag ble satt opp mot Hollenders forslag og Hollenders forlag falt med 2 
stemmer. (Hollender og Sveva) 

Vedals kulepunkt 2 og 4 ble enstemmig vedtatt. 

Vedals kulepunkt 3 ble vedtatt mot 2 stemmer (Mellgren og Stray Engebretsen) 

 

Leder Mellgren fremmet følgende forslag: 

«Dersom utvalget ikke vedtar ungdomsrådets nye forslag sender ungdomsrådet sin 
egen høringsuttalelse til Kunnskapsdepartementet». 
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Innstilling 

1. Kommunedirektørens forslag til høringssvar oversendes til 
Kunnskapsdepartementet.  
 

2. Ungdomsrådet ønsker følgende punkter tas med i Asker kommunes høringssvar. 
 
 Det ønskes en statlig regulering på forventet tidsbruk på lekser i grunnskolen, 

med lavere tidsbruk på de lavere trinnene. Det ønskes i tillegg et generelt 
forbud mot lekser i ferier og helger for grunnskolen.  

 Ungdomsrådet ønsker at elever og lærlinger skal slippe å dekke utgifter til 
annet individuelt utstyr som er nødvendig i opplæringa, for å følge prinsippet 
om grat skolegang (kapittel 40). 

 Ungdomsrådet ønsker å hindre at timer fra kunst og håndverk omdisponeres, 
gitt fagets viktighet for elevenes praktiske læring (kapittel 8).  

 Ungdomsrådet støtter på det sterkeste forslaget om lovfestet rett til 
lærlingeplass (kapittel 42)  

 
 

3. Dersom utvalget ikke vedtar ungdomsrådets nye forslag sender ungdomsrådet 
sin egen høringsuttalelse til Kunnskapsdepartementet. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

 

44/21 Dialogkonferanser mellom politikere og skolene 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.11.2021 44/21 
2 Utvalg for oppvekst 30.11.2021 58/21 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Det gjennomføres to dialogmøter mellom politikere fra oppvekstutvalget og 
representanter fra skolene våren 2022 slik saken redegjør for. 

2. Utvalg for oppvekst ber deltakerne fra skolene gi innspill om følgende temaer: 

3.  Kommunedirektøren bes legge frem en sak med evaluering og om eventuell 
videreføring av dialogmøtene sett i lys av andre arenaer for 
innbyggermedvirkning innen 4. kvartal 2022 

 

 

Behandling 

Kommunalsjef for skole Terje Larsen svarte på oppklarende spørsmål. 

Mellgren fremmet på vegne av ungdomsrådet følgende forslag til tillegg i punkt 2: 

 Er skolene i dag flinke nok til å hjelpe elevene med sosial og 
utviklingsproblematikk? 

 Lekser? 
 Oppfølging fra lærere i fag og sosialt? 
 Fysisk aktivitet i skolen? 
 Oppfølging av fag-sterke og fag-svake elever? 
 Oppfølging av fravær? 
 Helsesykepleiere i skolen og skole-helsetilbudet generelt? 
 Undervisning utendørs? 
 Tverrfaglig undervisning? 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Ungdomsrådets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling/Vedtak  

1. Det gjennomføres to dialogmøter mellom politikere fra oppvekstutvalget og 
representanter fra skolene våren 2022 slik saken redegjør for. 

2. Utvalg for oppvekst ber deltakerne fra skolene gi innspill om følgende temaer: 

 Er skolene i dag flinke nok til å hjelpe elevene med sosial og 
utviklingsproblematikk? 
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 Lekser? 
 Oppfølging fra lærere i fag og sosialt? 
 Fysisk aktivitet i skolen? 
 Oppfølging av fag-sterke og fag-svake elever? 
 Oppfølging av fravær? 
 Helsesykepleiere i skolen og skole-helsetilbudet generelt? 
 Undervisning utendørs? 
 Tverrfaglig undervisning? 

 

3.  Kommunedirektøren bes legge frem en sak med evaluering og om eventuell 
videreføring av dialogmøtene sett i lys av andre arenaer for 
innbyggermedvirkning innen 4. kvartal 2022 

 

 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

 

Askerkonferansen – evaluering. Det kom mange gode tilbakemeldinger alle 
medlemmende i Ungdomsrådet som hadde deltatt på konferansen og det ble 
lagt til mange nye tilleggs punkter på evalueringsskjemaet.  
 

Viken Ungdommens fylkesting – Leder Julius Mellgren og medlem Jonathan 
Øverland-Heidegård orienterte og viste presentasjon fra VUFT. 
Anniken Elisenberg fra Ungdommens fylkesråd inviteres til februar møtet. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-2 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 10.02.2022 
 

Godkjenning av protokoll 13.01.22 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01.22 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Sammendrag og konklusjon 
 

Protokollen fra rådets møte 13.01.22 ligger vedlagt. 

 

 

 

Nora Eriksen 
Leder i ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

Vedlegg:  

Utkast protokoll Ungdomsrådet 13.01.2022 (2) 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00967 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 10.02.2022 10/22 
  

Godkjenning av protokoll 13.01.22 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 10/22 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01.22 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
22/00967 

Saksbehand ler 
Hilde Orven Haugstad 

Behandlet av 
1 Ungdomsrädet 

Møtedato Saks nr. 
10.02.2022 10/22 

Godkjenning av protokoll 13.01.22 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 10/22 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Protokollen fra møte i ungdomsrådet 13.01 .22 godkjennes slik den foreligger. 

1/1 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
13.01.2022 16:00 – 19:30 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Nora Eriksen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Nora Eriksen  
Nestleder Brage Kåsa Skarstein  
Utvalgsmedlem Haakon Staver Lagerqvist  
Utvalgsmedlem Maia Hollender  
Utvalgsmedlem Kamilla Meland  
Utvalgsmedlem Sofie Lampe Andreassen  
Utvalgsmedlem Leah Henden  
Utvalgsmedlem Tobias Waage Bremnes  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Varamedlem Nichlas Loe-Dahl Anton Toft Dahl 
Varamedlem Jakob Tanum Magnushommen Matias Altern Vedal 
   
 

Forfall:    

Anton Toft Dahl 
Matias Altern Vedal 

   

 

Fra administrasjonen møtte: 

Kommunedirektørens representant: Hege Oshaug 
Protokollfører: Elisabeth Lannem Nærby 
 
Det var ingen merknader til innkallingen og møtet ble satt med 11 medlemmer. 
Kommunedirektørens representant Hege Oshaug, gjorde oppmerksom på at møtet 
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ble streamet. Kommunedirektørens representant ledet møtet frem til og med sak 
2/22, da Ungdomsrådet valgte egen leder og nestleder. 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

1/22 22/00121-2 Godkjenning protokoll 25.11.2021 3 

2/22 22/00121-1 Ungdomsrådet - valg av leder og nestleder 2022-2023 3 

3/22 20/00734-11 Høring av Temaplan kultur 2022-2032 5 

4/22 21/18542-1 Ny modell og prinsipper for tilskuddsordninger til lag og 
foreninger i Asker kommune 

13 

5/22 20/05128-33 Temaplan Leve hele livet - i et aldersvennlig Asker - 
2.gangsbehandling 

15 

6/22 21/17603-14 Lokal forskrift - skolerute Asker kommune 2022-2023 18 

7/22 21/14370-4 Endring av forskrift om rett til skoleplass og skolebytte 19 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

1/22 Godkjenning protokoll 25.11.2021 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 13.01.2022 1/22 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1.  Protokollen utvalg for oppvekst 25.11.2021 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Ved en inkurie forelå ikke protokoll fra møtet 25.11.2021 med møteinnkallingen. 

Kommunedirektørens representant foreslo å utsette saken til neste møte. 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling/Vedtak  

Saken utsettes. 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

2/22 Ungdomsrådet - valg av leder og nestleder 2022-2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 13.01.2022 2/22 
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Ordførers forslag til vedtak:  

 

1. Som leder av Ungdomsrådet velges: 

------------------------------ 

2. Som nestleder velges: 

------------------------------ 

 

 

Behandling 

Følgende medlemmer meldte seg som kandidater til ledervervet:  
Brage Kåsa Skarstein, Kamilla Meland, Nora Eriksen og Eira Erlandsen-Sele. 

Kandidatene fikk hver 2 minutter til å presentere seg. 

Skarstein fikk 5 stemmer (Magnushommen, Lagerquist, Meland, Henden og 
Skarstein). 

Meland fikk 0 stemmer. 

Eriksen fikk 6 stemmer (Andreassen, Hollender, Loe-Dahl, Erlandsen-Sele, Bremnes 
og Eriksen), og ble dermed valgt til Ungdomsrådets leder. 

Erlandsen- Sele fikk 0 stemmer. 

Følgende medlemmer meldte seg som kandidat til nestledervervet: 
Eira Erlandsen-Sele, Brage Kåsa Skarstein og Tobias Waage Bremnes.  

Bremnes fikk 2 minutter til å presentere seg. 

Erlandsen-Sele fikk 0 stemmer. 

Bremnes fikk 4 stemmer (Hollender, Eriksen, Erlandsen-Sele og Bremnes). 

Skarstein fikk 7 stemmer (Magnushommen, Andreassen, Loe-Dahl, Lagerqvist, 
Meland, Henden og Skarstein), og ble dermed valgt til Ungdomsrådets nestleder 
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Vedtak  

1. Som leder av Ungdomsrådet velges: 

Nora Eriksen 

2. Som nestleder velges: 

Brage Kåsa Skarstein 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

3/22 Høring av Temaplan kultur 2022-2032 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 12.01.2022 2/22 
10 Utvalg for medborgerskap 20.01.2022  
2 Eldrerådet 13.01.2022 4/22 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

13.01.2022 2/22 

4 Ungdomsrådet 13.01.2022 3/22 
5 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 13.01.2022 2/22 
6 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 13.01.2022 2/22 
7 Utvalg for velferd 18.01.2022 4/22 
8 Utvalg for oppvekst 18.01.2022 2/22 
9 Utvalg for samfunnstjenester 20.01.2022  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

1. Temaplan kultur 2022 – 2032 tas til orientering. 

2.. Rådet/utvalget gir følgende innspill til temaplan kultur 2022 – 2032: 

………………………………. 

………………………………. 
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………………………………. 

 

Behandling 

Kulturrådgiver Ingunn Liabø Fauske og avdelingsleder Nicolas Salvesen innledet til 
saken og besvarte oppklarende spørsmål.  

Nestleder Skarstein fremmet forslag til innspill under innstillingens punkt 2: 

 Ungdomsrådet synes det er gledelig å se at barn og unge har stor plass i 
planverket. Likevel er det slik at mange, særlig eldre ungdom, ikke har 
kunnskap om kulturtilbudet i kommunen. å nå ut til ungdommen må ta minst 
like stor plass i planverket som å bygge ut kultur -og fritidstilbud til nettopp 
denne gruppen. 

Hollender fremmet følgende forslag til innspill: 

1. Ungdomsrådet ønsker at flere unge kunstnere kan bruke flere av 
kommunens flater til formidling av kunst og kultur, for eksempel gjennom den 
kulturelle skolesekken, eller på åpne scener, så som ved Heggedal torg. 

2. Ungdomsrådet ønsker at kommunen systematisk satser på unge og/eller 
lokale kunstnere, eksempelvis gjennom Asker Kulturskole sin forvaltning av 
Den Kulturelle Skolesekken. 

3. Ungdomsrådet ber om at flere flater gjøres tilgjengelige for gatekunst, 
eksempelvis vegger, gangbroer og underganger i kommunen. Kommunen eier 
selv mange flater, og Ungdomsrådet foreslår at dette potensialet utforskes. I 
arbeidet med å dekorere flatene kan eksempelvis kunstelever involveres. 

4. Ungdomsrådet ber om at det ses på muligheten for å sette opp 
“taggevegger”, der det skal være lov å utfolde seg med spraymaling. 
Ungdomsrådet foreslår å bruke brukte byggematerialer eller 
overskuddsmaterialer til en slik vegg. Veggene kan senere males med 
(overskudds)maling for å få en ny flate. Veggene kan utplasseres ved og/eller 
roteres mellom nærsentre i kommunen. Slike vegger kan også brukes til 
organisert aktivitet av eksempelvis UngKultur, grunnskolen og SFO, avhengig 
av geografisk plassering. 

5. På side. 23, 2. avsnitt står det: Elever i Asker kommune har per i dag ikke 
tilbud om kunstfag innen videregående opplæring i kommunen. I samarbeid 
med Viken fylkeskommune bør kommunen jobbe for å få opprettet et slikt 
tilbud. Ungdomsrådet vil minne om tilbudet for kunst, design og arkitektur ved 
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Røyken VGS. https://viken.no/royken-vgs/utdanningstilbud/kunst-design-og-
arkitektur/   

6. Ungdomsrådet foreslår at kommunens virksomheter vurderer samarbeid 
med linjen for kunst, design og arkitektur ved Røyken VGS, samt andre 
relevante utdanningstilbud. Slik kan kommunens arbeid for kunst- og 
kulturformidling tidlig involvere unge kunstinteresserte. Elevene kan 
eksempelvis dekorere utvalgte vegger og flater i kommunens bygg, innvendig 
så vel som utvendig. 

7. Det er positivt at planen foreslår å “styrke det kunstfaglige tilbudet i hele 
utdanningsløpet (nederst i gul ramme, s. 15)”. Som del av dette arbeidet 
foreslår Ungdomsrådet at elever i grunnskolen selv kan lage og utforske 
digital kunst. 

8. Det er positivt at temaplanen ser potensialet for å utvikle kulturskolen som 
del av et helhetlig utdanningsløp med barnehage, skole og SFO, og at det er 
behov for å se på helhetlige løsninger og modeller (s. 27). 

9. Ungdomsrådet ønsker et punkt om tilgjengeligheten av kulturtilbud i skolen, 
slik at det skal være lett for lærere å ta elever med på ekskursjoner 

10. Temaplan for kultur bør ses i sammenheng med nye fasader og 
utomhusplaner i større byggeprosjekter. Estetiske uttrykk, kunst i det 
offentlige rom, eventuell kulturarv, samt stedets iboende kvaliteter bør 
vurderes som momenter i regulering av større byggeprosjekter. 

11. Ungdomsrådet mener det er positivt med en satsing på bibliotekene, 
herunder lengre åpningstider og økt tilgjengelighet. Eksempelvis kan 
telefonkioskene i kommunen fungere som små boksentraler, der en selv kan 
låne, gi, og/eller ta bøker. Dersom nye bok-o-mater eller bokkiosker settes 
opp kan disse dekoreres. 

12. Ungdomsrådet er glad for at kulturtilbud til barn og unge har høy prioritet 
(s. 19). 

13. Legge til “funksjonsnivå, ” i tredje avsnitt på side 25, slik at setningen lyder 
”Kulturskolen blir pekt på som en viktig arena for inkludering, og skal være et 
tilgjengelig sted i barn og unges liv, for kunst og kulturopplevelser, for 
personlig, sosial og kunstnerisk vekst og utvikling, uavhengig av 
funksjonsnivå, kjønn, sosial klasse, etnisitet, legning, økonomi og 
opprinnelse.” 
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14. Ungdomsrådet mener at minoritetetskulturer i Askersamfunnet bør 
inkluderes i arbeidet med temaplanen, på en likeverdig måte som 
majoritetsbefolkningens kultur og kulturuttrykk. 

15. Ungdomsrådet ønsker mer formidling av minoriteters kultur og 
kulturuttrykk, og at disse gjenspeiles i kommunens arbeid med kultur. 

16. Ungdomsrådet ønsker at nye kulturelle uttrykk, herunder ungdomskultur, 
dokumenteres for fremtidige generasjoner. 

17. Det er positivt at planen ser større potensiale i sambruk, utlån og utleie av 
ungdomsklubbenes lokaler (s. 36). Ungdomsrådet foreslår en enkel digital 
bestillingsløsning, for å gjøre det enkelt og intuitivt for organisasjoner å 
låne/leie lokaler for egne aktiviteter. 

18. Ungdomsrådet ønsker at digitale kulturelle uttrykk får en tydeligere plass i 
planen 

19. Ungdomsrådet vil fremheve at bibliotekene også har en sentral rolle i 
kommunens bærekraftsarbeid, i kraft av å fungere som en utstyrssentraler. 
Det er en god klimaeffekt i at innbyggerne kan låne utstyr fra biblioteker og 
utstyrssentraler fremfor å kjøpe selv. Gode låneordninger kan også virke 
sosialt utjevnende. 

20. Ungdomsrådet ønsker at det jobbes videre med strategisk formidling av 
bibliotekenes tjenester ut i Askersamfunnet, spesielt til unge og nyinnflyttede i 
kommunen. 

21. Ungdomsrådet ønsker at det brukes et enklere språk i denne, så vel som 
andre, temaplaner og dokumenter. Eksempelvis står det på side 40 at “god 
kunst for barn og unge” kan være med på “fremme interrogering”. 
Interrogering er et så lite brukt ord at det ikke engang finnes i det Norske 
Akademis ordbok. 

22. Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å fortsette å jobbe med formidling 
av kulturtilbud og -tjenester ut til innbyggerne i kommunen. Eksempelvis er 
potensialet stort for å gjøre unge oppmerksomme på appen Bizzy fra Viken 
Fylkeskommune. 

23.  Ungdomsrådet ønsker konkrete indikatorer som kan måle klima- og 
miljøprofilen til kulturbyggene og kommunens drift av kulturtilbud, slik at 
fremdriften kan måles konkret (s. 42). 

24. Ungdomsrådet ser temaplanen for kultur i sammenheng med Temaplan 
for handling mot klimaendringene. 
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25. Ungdomsrådet ønsker at det ses nærmere på klimaeffekten av at kunst- 
og kulturopplevelser kan erstatte en økning i materielt forbruk. 

26. Ungdomsrådet ønsker "kultur som fritidsarena for unge" som et 
fokusområde i planen. 

27. Ungdomsrådet ser temaplanen for kultur og temaplanen “Leve hele live - 
eldre” i sammenheng, og ønsker mer fokus på kultur som aktivitetstilbud for 
eldre. 

28. Ungdomsrådet mener at kulturliv er viktig som arena for å motvirke 
utenforskap, og for å fremme samhold og felleskap 

29. Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å stille med gratis/subsidierte 
lokaler til frivilligheten, kultur og idrett, og fokus på økt sambruk 

 

Hollender fremmet på vegne av Erlandsen-Sele følgende forslag til innspill: 

1. Ungdomsrådet oppfordrer til unge kunstnere innspill til reklamering av 
kulturordninger for unge.  

2. Ungdomsrådet ber om at det blir lagt til trette for at kvinner og andre skal kunne 
delta i ordninger for gaming, som nå for øvrig er mannsdominert. 

3. Ungdomsrådet ber om at andre tros- og livssynssamfunn tas med i 
kunnskapsgrunnlaget og inkluderes i det videre arbeidet med temaplanen for kultur 
for øvrig 

4. Ungdomsrådet ønsker at ambassadører og representanter for minoritetskulturer i 
kommunen tas med i kunnskapsgrunnlaget og i det videre arbeidet med temaplanen 
for øvrig 

5. Ungdomsrådet ønsker innslag av samisk kultur i temaplanen 

6. Ungdomsrådet merker seg at temaplanen i stor grad baserer seg på 
majoritetsbefolkningens kultur. Ungdomsrådet ønsker at temaplanen reflekterer at 
det moderne Norge er et multikulturelt samfunn, og at minoritetsbefolkningens 
kulturer inkluderes i arbeidet med temaplan for kultur. 

7. Ungdomsrådet ønsker større fokus på ungdomskultur, og at ungdomskultur tas 
med som en del av kunnskapsgrunnlaget og i formidlingen av kulturarven 

 
Leder Eriksen fremmet følgende forslag til innspill: 
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 Senke kulturskole priser  
 Harmonisere kulturskole plassene i kommunen  
 Løfte opp frivillige kulturer og organisasjoner.  

Leder foreslo å stemme over Hollenders innspill over ett. Forslaget fikk 1 stemme 
(Hollender), og falt. 

 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Nestleders Skarsteins forslag ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fra Hollender, punkt 
1,2,5,7,8,9,10,11,12,13,14,15,17,19,20,21,22,23,24,25,26,27,28 og 29, ble 
enstemmig vedtatt. Punkt 3 ble vedtatt mot 2 stemmer (Skarstein og Loe-Dahl). 
Hollenders forslag, punkt 4, fikk 4 stemmer (Bremnes, Hollender, Eriksen og Sele-
Erlandsen), og falt. Punkt 6 ble vedtatt mot 1 stemme (Magnushommen). Punkt 16 
ble vedtatt mot 1 stemme (Skarstein). Hollenders forslag, punkt 18, ble vedtatt mot 1 
stemme. 

Forslag fra Erlandsen- Sele, punkt 1,3,4,5,6 og 7 ble enstemmig vedtatt. Punkt 2 ble 
vedtatt mot 2 stemmer (Bremnes og Magnushommen). 

Leder Eriksens forslag i tre punkter ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Temaplan kultur 2022 – 2032 tas til orientering. 

2.. Rådet/utvalget gir følgende innspill til temaplan kultur 2022 – 2032: 

1. Ungdomsrådet synes det er gledelig å se at barn og unge har stor plass i 
planverket. Likevel er det slik at mange, særlig eldre ungdom, ikke har 
kunnskap om kulturtilbudet i kommunen. å nå ut til ungdommen må ta 
minst like stor plass i planverket som å bygge ut kultur -og fritidstilbud til 
nettopp denne gruppen. 

2. Ungdomsrådet ønsker at flere unge kunstnere kan bruke flere av 
kommunens flater til formidling av kunst og kultur, for eksempel gjennom 
den kulturelle skolesekken, eller på åpne scener, så som ved Heggedal 
torg. 

3. Ungdomsrådet ønsker at kommunen systematisk satser på unge og/eller 
lokale kunstnere, eksempelvis gjennom Asker Kulturskole sin forvaltning 
av Den Kulturelle Skolesekken. 
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4. Ungdomsrådet ber om at flere flater gjøres tilgjengelige for gatekunst, 
eksempelvis vegger, gangbroer og underganger i kommunen. Kommunen 
eier selv mange flater, og Ungdomsrådet foreslår at dette potensialet 
utforskes. I arbeidet med å dekorere flatene kan eksempelvis kunstelever 
involveres 

5. På side. 23, 2. avsnitt står det: Elever i Asker kommune har per i dag ikke 
tilbud om kunstfag innen videregående opplæring i kommunen. I 
samarbeid med Viken fylkeskommune bør kommunen jobbe for å få 
opprettet et slikt tilbud. Ungdomsrådet vil minne om tilbudet for kunst, 
design og arkitektur ved Røyken VGS. https://viken.no/royken-
vgs/utdanningstilbud/kunst-design-og-arkitektur/   

6. Ungdomsrådet foreslår at kommunens virksomheter vurderer samarbeid 
med linjen for kunst, design og arkitektur ved Røyken VGS, samt andre 
relevante utdanningstilbud. Slik kan kommunens arbeid for kunst- og 
kulturformidling tidlig involvere unge kunstinteresserte. Elevene kan 
eksempelvis dekorere utvalgte vegger og flater i kommunens bygg, 
innvendig så vel som utvendig. 

7. Det er positivt at planen foreslår å “styrke det kunstfaglige tilbudet i hele 
utdanningsløpet (nederst i gul ramme, s. 15)”. Som del av dette arbeidet 
foreslår Ungdomsrådet at elever i grunnskolen selv kan lage og utforske 
digital kunst. 

8. Det er positivt at temaplanen ser potensialet for å utvikle kulturskolen som 
del av et helhetlig utdanningsløp med barnehage, skole og SFO, og at det 
er behov for å se på helhetlige løsninger og modeller (s. 27). 

9. Ungdomsrådet ønsker et punkt om tilgjengeligheten av kulturtilbud i 
skolen, slik at det skal være lett for lærere å ta elever med på ekskursjoner 

10. Temaplan for kultur bør ses i sammenheng med nye fasader og 
utomhusplaner i større byggeprosjekter. Estetiske uttrykk, kunst i det 
offentlige rom, eventuell kulturarv, samt stedets iboende kvaliteter bør 
vurderes som momenter i regulering av større byggeprosjekter. 

11. Ungdomsrådet mener det er positivt med en satsing på bibliotekene, 
herunder lengre åpningstider og økt tilgjengelighet. Eksempelvis kan 
telefonkioskene i kommunen fungere som små boksentraler, der en selv 
kan låne, gi, og/eller ta bøker. Dersom nye bok-o-mater eller bokkiosker 
settes opp kan disse dekoreres. 

12. Ungdomsrådet er glad for at kulturtilbud til barn og unge har høy prioritet 
(s. 19). 

13. Legge til “funksjonsnivå, ” i tredje avsnitt på side 25, slik at setningen lyder 
”Kulturskolen blir pekt på som en viktig arena for inkludering, og skal være 
et tilgjengelig sted i barn og unges liv, for kunst og kulturopplevelser, for 
personlig, sosial og kunstnerisk vekst og utvikling, uavhengig av 
funksjonsnivå, kjønn, sosial klasse, etnisitet, legning, økonomi og 
opprinnelse.” 
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14. Ungdomsrådet mener at minoritetetskulturer i Askersamfunnet bør 
inkluderes i arbeidet med temaplanen, på en likeverdig måte som 
majoritetsbefolkningens kultur og kulturuttrykk. 

15. Ungdomsrådet ønsker mer formidling av minoriteters kultur og 
kulturuttrykk, og at disse gjenspeiles i kommunens arbeid med kultur. 

16. Ungdomsrådet ønsker at nye kulturelle uttrykk, herunder ungdomskultur, 
dokumenteres for fremtidige generasjoner. 

17. Det er positivt at planen ser større potensiale i sambruk, utlån og utleie av 
ungdomsklubbenes lokaler (s. 36). Ungdomsrådet foreslår en enkel digital 
bestillingsløsning, for å gjøre det enkelt og intuitivt for organisasjoner å 
låne/leie lokaler for egne aktiviteter. 

18. Ungdomsrådet ønsker at digitale kulturelle uttrykk får en tydeligere plass i 
planen 

19. Ungdomsrådet vil fremheve at bibliotekene også har en sentral rolle i 
kommunens bærekraftsamarbeid, i kraft av å fungere som en 
utstyrssentraler. Det er en god klimaeffekt i at innbyggerne kan låne utstyr 
fra biblioteker og utstyrssentraler fremfor å kjøpe selv. Gode låneordninger 
kan også virke sosialt utjevnende. 

20. Ungdomsrådet ønsker at det jobbes videre med strategisk formidling av 
bibliotekenes tjenester ut i Askersamfunnet, spesielt til unge og 
nyinnflyttede i kommunen. 

21. Ungdomsrådet ønsker at det brukes et enklere språk i denne, såvel som 
andre, temaplaner og dokumenter. Eksempelvis står det på side 40 at “god 
kunst for barn og unge” kan være med på “fremme interrogering”. 
Interrogering er et så lite brukt ord at det ikke engang finnes i det Norske 
Akademis ordbok. 

22. Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å fortsette å jobbe med formidling 
av kulturtilbud og -tjenester ut til innbyggerne i kommunen. Eksempelvis er 
potensialet stort for å gjøre unge oppmerksomme på appen Bizzy fra Viken 
Fylkeskommune. 

23. Ungdomsrådet ønsker konkrete indikatorer som kan måle klima- og 
miljøprofilen til kulturbyggene og kommunens drift av kulturtilbud, slik at 
fremdriften kan måles konkret (s. 42). 

24. Ungdomsrådet ser temaplanen for kultur i sammenheng med Temaplan for 
handling mot klimaendringene. 

25. Ungdomsrådet ønsker at det ses nærmere på klimaeffekten av at kunst- og 
kulturopplevelser kan erstatte en økning i materielt forbruk. 

26. Ungdomsrådet ønsker "kultur som fritidsarena for unge" som et 
fokusområde i planen. 

27. Ungdomsrådet ser temaplanen for kultur og temaplanen “Leve hele live - 
eldre” i sammenheng, og ønsker mer fokus på kultur som aktivitetstilbud 
for eldre. 
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28. Ungdomsrådet mener at kulturliv er viktig som arena for å motvirke 
utenforskap, og for å fremme samhold og felleskap 

29. Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å stille med gratis/subsidierte 
lokaler til frivilligheten, kultur og idrett, og fokus på økt sambruk 

30. Ungdomsrådet oppfordrer til unge kunstnere innspill til reklamering av 
kulturordninger for unge.  

31. Ungdomsrådet ber om at det blir lagt til trette for at kvinner og andre skal 
kunne delta i ordninger for gaming, som nå for øvrig er mannsdominert. 

32. Ungdomsrådet ber om at andre tros- og livssynssamfunn tas med i 
kunnskapsgrunnlaget og inkluderes i det videre arbeidet med temaplanen 
for kultur for øvrig 

33. Ungdomsrådet ønsker at ambassadører og representanter for 
minoritetskulturer i kommunen tas med i kunnskapsgrunnlaget og i det 
videre arbeidet med temaplanen for øvrig 

34. Ungdomsrådet ønsker innslag av samisk kultur i temaplanen 
35. Ungdomsrådet merker seg at temaplanen i stor grad baserer seg på 

majoritetsbefolkningens kultur. Ungdomsrådet ønsker at temaplanen 
reflekterer at det moderne Norge er et multikulturelt samfunn, og at 
minoritetsbefolkningens kulturer inkluderes i arbeidet med temaplan for 
kultur. 

36. Ungdomsrådet ønsker større fokus på ungdomskultur, og at 
ungdomskultur tas med som en del av kunnskapsgrunnlaget og i 
formidlingen av kulturarven 

37. Senke kulturskolepriser  
38. Harmonisere kulturskole plassene i kommunen  
39. Løfte opp frivillige kulturer og organisasjoner.  

 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

4/22 Ny modell og prinsipper for tilskuddsordninger til lag og foreninger i 
Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 13.01.2022 2/22 
2 Ungdomsrådet 13.01.2022 4/22 
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3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

13.01.2022 3/22 

4 Utvalg for medborgerskap 20.01.2022  
5 Kommunestyret 01.02.2022  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Ny modell og prinsipper for tilskuddsordninger til frivillige lag og foreninger i 
Asker kommune vedtas. 

2. Nye retningslinjer for tilskuddsordninger vedtas med en prøveperiode på inntil to 
år med tilhørende evaluering. 

3. Harmoniseringsbehov tilsvarende kr.5,5 millioner til tilskuddsordningene til 
kultur, idrett og frivillighetslivet i Asker innarbeides i 1.tertial 2022, og i 
handlingsprogrammet 2023-2026. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Marte Kvernland presenterte saken og besvarte oppklarende spørsmål. 

Hollender fremmet følgende forslag: 
Ungdomsrådet vil understreke viktigheten av at søknadsskjemaene er enkle å forstå, 
og det bør følge med steg-for-steg-forklaringer om nødvendig. Søknadsprosessen 
bør ikke oppleves som en barriere for aktivitet. 
 
Erlandsen- Sele fremmet forslag til nytt punkt: 
Ungdomsrådet ønsker å se at idrettslag blir fulgt opp for å passe på at budsjetter blir 
fordelt likeverdig mellom kjønn. For eksempel bedre fordelt av utstyr og garderobe 
plass mellom de ulike kjønnene.  

Innstillingen i tre punkter ble enstemmig vedtatt. 

Forslag til nytt punkt 4 fremmet av Hollender, ble enstemmig vedtatt. 

Forslag til nytt punkt 5 fremmet av Sele-Erlandsen, ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling/Vedtak  

1. Ny modell og prinsipper for tilskuddsordninger til frivillige lag og foreninger i 
Asker kommune vedtas. 

2. Nye retningslinjer for tilskuddsordninger vedtas med en prøveperiode på inntil to 
år med tilhørende evaluering. 

3. Harmoniseringsbehov tilsvarende kr.5,5 millioner til tilskuddsordningene til 
kultur, idrett og frivillighetslivet i Asker innarbeides i 1.tertial 2022, og i 
handlingsprogrammet 2023-2026. 

4. Ungdomsrådet vil understreke viktigheten av at søknadsskjemaene er enkle å 
forstå, og det bør følge med steg-for-steg-forklaringer om nødvendig. 
Søknadsprosessen bør ikke oppleves som en barriere for aktivitet. 

5. Ungdomsrådet ønsker å se at idrettslag blir fulgt opp for å passe på 
at budsjetter blir fordelt likeverdig mellom kjønn. For eksempel bedre fordelt av 
utstyr og garderobe plass mellom de ulike kjønnene.  

 

[Lagre vedtak]  

5/22 Temaplan Leve hele livet - i et aldersvennlig Asker - 2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 13.01.2022 3/22 
2 Ungdomsrådet 13.01.2022 5/22 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

13.01.2022 4/22 

4 Utvalg for velferd 18.01.2022 2/22 
5 Kommunestyret 01.02.2022  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Temaplan Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker 2022–2034, med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas. 

Innsatsområdene er: 
 

• aktivitet og fellesskap 
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• attraktive bo- og nærmiljøer 
• transport og mobilitet 
• fremtidsrettet tjenesteutvikling 
• helsehjelp og sammenheng i tjenestene 
 

2. Implementering av planen skjer gjennom 
 

• ordinær virksomhetsplanlegging og tverrsektorielt samarbeid 
• årlig rullering av Handlingsprogrammet, ved tiltak med økonomisk 

konsekvens   
• egne saker – tiltak av prinsipiell karakter 

 
3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årshjulprosesser. 

 

 

Behandling 

Velferdsrådgiver Veslemøy Risnes Lerheim presenterte saken. 

Hollender fremmet forslag til nye punkter i vedtaket: 
1. Ungdomsrådet vil gjerne ha økt fokus på ulike boformer tilpasset eldre, så vel som 
unge. Det er viktig med universell utforming, og hvordan ulike generasjoner kan 
samhandle. 

2. Ungdomsrådet ønsker at konseptet med OMSORG+ -boliger og andre boformer 
ses på nærmere i implementeringen av planen. 

3. Ungdomsrådet ser potensialet i at unge i lære tilbys praksisplasser i kommunen, 
eksempelvis innen omsorgsektoren. Lærlinger må ses på som fremtidige ansatte i 
kommunen, og behandles som en ressurs. 

 

Skarstein fremmet forslag til nye punkter i forslaget: 
1. Ungdomsrådet ønsker at viktigheten av grønne lunger og lokal natur i nærmiljøet 
tydeliggjøres under kap 6.2 - Attraktive bo -og nærmiljøer. I temaplanen pekes 
utvikling og utbygging rundt kollektivknutepunkt og tjenestesentere på som viktige 
strategier, men denne utviklingen kan ikke gå på bekostning av natur i nærområdet 
ettersom at å ha natur i nærheten av der man bor øker trivsel og gir bedre helse for 
alle aldersgrupper. 
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2. Ungdomsrådet bemerker seg at eldre har mange sammenfallende interesser med 
ungdommen, som for eksempel bedre transporttilbud og tjenester i nærheten 

 

Sele-Erlandsen fremmet forslag til nytt punkt i forslaget: 
Ungdomsrådet ber om bedre transportmuligheter for de eldre som ikke kan flytte mer 
sentralt.  

 

Innstillingen i tre punkter ble enstemmig vedtatt. 

Hollenders forslag i tre punkter ble enstemmig vedtatt. 

Skarsteins forslag i to punkter ble enstemmig vedattt. 

Sele-Erlandsens forslag til nytt punkt ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling/Vedtak  

1. Temaplan Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker 2022–2034, med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas. 

Innsatsområdene er: 
 

• aktivitet og fellesskap 
• attraktive bo- og nærmiljøer 
• transport og mobilitet 
• fremtidsrettet tjenesteutvikling 
• helsehjelp og sammenheng i tjenestene 
 

2. Implementering av planen skjer gjennom 
 

• ordinær virksomhetsplanlegging og tverrsektorielt samarbeid 
• årlig rullering av Handlingsprogrammet, ved tiltak med økonomisk 

konsekvens   
• egne saker – tiltak av prinsipiell karakter 

 
3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årshjulsprosesser. 
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4. Ungdomsrådet vil gjerne ha økt fokus på ulike boformer tilpasset eldre, så vel 
som unge. Det er viktig med universell utforming, og hvordan ulike generasjoner 
kan samhandle. 

5. Ungdomsrådet ønsker at konseptet med OMSORG+ -boliger og andre boformer 
ses på nærmere i implementeringen av planen. 

6. Ungdomsrådet ser potensialet i at unge i lære tilbys praksisplasser i 
kommunen, eksempelvis innen omsorgsektoren. Lærlinger må ses på som 
fremtidige ansatte i kommunen, og behandles som en ressurs. 

7. Ungdomsrådet ønsker at viktigheten av grønne lunger og lokal natur i 
nærmiljøet tydeliggjøres under kap 6.2 - Attraktive bo -og nærmiljøer. I 
temaplanen pekes utvikling og utbygging rundt kollektivknutepunkt og 
tjenestesentere på som viktige strategier, men denne utviklingen kan ikke gå på 
bekostning av natur i nærområdet ettersom at å ha natur i nærheten av der man 
bor øker trivsel og gir bedre helse for alle aldersgrupper. 

8. Ungdomsrådet bemerker seg at eldre har mange sammenfallende interesser 
med ungdommen, som for eksempel bedre transporttilbud og tjenester i 
nærheten 

9. Ungdomsrådet ber om bedre transportmuligheter for de eldre som ikke kan 
flytte mer sentralt.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

6/22 Lokal forskrift - skolerute Asker kommune 2022-2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 13.01.2022 6/22 
2 Utvalg for oppvekst 18.01.2022 7/22 
3 Kommunestyret 01.02.2022  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Skoleruta for skoleåret 2022-2023 vedtas i henhold til vedlagte forslag.  

 

 

Behandling 

Rådgiver Siri Rødevand Aas innledet til saken. 

Lagerquist fremmet følgende forslag: 
Ungdomsrådet vil fremme alternativ 1 for kommunens skolerute med bakgrunn i 
ungdommers erfaring med at to enkeltstående dager i starten av en uke, rett før 
feriestart, ofte blir sett på som bortkastet, og at de kan bli mer nyttiggjort og effektive 
dersom de kommer i sammenheng med en hel uke. 

Lagerquists forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Skoleruta for skoleåret 2022-2023 vedtas i henhold til vedlagte forslag.  

2. Ungdomsrådet vil fremme alternativ 1 for kommunens skolerute med bakgrunn i 
ungdommers erfaring med at to enkeltstående dager i starten av en uke, rett før 
feriestart, ofte blir sett på som bortkastet, og at de kan bli mer nyttiggjort og 
effektive dersom de kommer i sammenheng med en hel uke. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

7/22 Endring av forskrift om rett til skoleplass og skolebytte 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 13.01.2022 7/22 
2 Utvalg for oppvekst 18.01.2022 6/22 
3 Kommunestyret 01.02.2022  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Endringene i forskrift om rett til skoleplass og skolebytte vedtas i samsvar med 
vedlagte forslag. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Siri Rødevand Aas innledet til saken og besvarte oppklarende spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Endringene i forskrift om rett til skoleplass og skolebytte vedtas i samsvar med 
vedlagte forslag. 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

1. Maia Hollender fremmet forslag om å behandle sak om Ungdomsrådets 
høringssvar i forbindelse med oppløsning av Viken fylkeskommune.  
Forslaget ble vedtatt, mot 2 stemmer (Henden og Magnushommen). 
Nestleder Skarstein foreslo å sette opp slik sak til behandling i eget, 
ekstraordinært møte, 20. januar kl. 16 på Zoom.  
Forslaget fra nestleder Skarstein ble vedtatt mot 1 stemme (Bremnes). 
Politisk sekretariat følger opp. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-3 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 10.02.2022 
 

Godkjenning av protokoll 13.01.22 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01.22 godkjennes slik 
den foreligger. 

  

 

Sammendrag og konklusjon 
 

Protokollen fra rådets møte 20.01.22 ligger vedlagt. 

  

 

Nora Eriksen 
Leder i ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00967 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 10.02.2022 11/22 
  

Godkjenning av protokoll 20.01.22 - ekstraordinært møte 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 11/22 

Behandling 

 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01.22 godkjennes slik 
den foreligger. 

 

 

 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
22/00967 

Saksbehand ler 
Hilde Orven Haugstad 

Behandlet av 
1 Ungdomsrädet 

Møtedato Saks nr. 
10.02.2022 11/22 

Godkjenning av protokoll 20.01.22 - ekstraordinært møte 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 11/22 

Behandling 

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Protokollen fra ekstraordinært møte i ungdomsrådet 20.01 .22 godkjennes slik 
den foreligger. 

1/1 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
20.01.2022 16:00 – 17:00 Fjernmøte 

 

Møtet ble ledet av Nora Eriksen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Nora Eriksen  
Nestleder Brage Kåsa Skarstein  
Utvalgsmedlem Haakon Staver Lagerqvist  
Utvalgsmedlem Maia Hollender  
Utvalgsmedlem Kamilla Meland  
Utvalgsmedlem Sofie Lampe Andreassen  
Utvalgsmedlem Leah Henden  
Utvalgsmedlem Tobias Waage Bremnes  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Utvalgsmedlem Anton Toft Dahl  
Utvalgsmedlem Matias Altern Vedal  
 

Fra administrasjonen møtte: 

Kommunedirektørens representant: Hege Oshaug 
Protokollfører: Elisabeth Lannem Nærby         
 
Det var ingen merknader til innkallingen og møtet ble satt med 11 medlemmer. Leder 
gjorde oppmerksom på at møtet ble streamet.  
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

8/22 21/19116-4 Høring om mulig oppløsning av Viken fylkeskommune - 
Ungdomsrådets innspill 

3 

    

 

  



  3/7

Saker til behandling 

8/22 Høring om mulig oppløsning av Viken fylkeskommune - Ungdomsrådets 
innspill 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 20.01.2022 8/22 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1.A Ungdomsrådet slutter seg til kommunedirektørens forslag til høringsuttalelse fra 
Asker kommune, slik den er fremlagt for formannskapet. 

Alternativt: 

1.B Ungdomsrådet har følgende innspill til endringer i forslag til høringsuttalelse. 
Innspillene oversendes formannskapet til orientering: 

 x 
 x 
 x 

Alternativt: 

1.C Ungdomsrådet avgir selv følgende alternative høringsuttalelse direkte til Viken: 

 x 
 x 
 x 

 

 

Behandling 

Rådgiver i avdeling for strategi og utredning, Elizabeth Lie, innledet til saken. Lie og 
jurist i politisk sekretariat, Trine Groven, besvarte oppklarende spørsmål. 

Maia Hollender fremmet følgende forslag: 
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 Innbyggere i Asker syd og midt (gamle Røyken og Hurum) må fortsatt kunne 
søke på videregående skoler i Lier og nærområdet i Buskerud ved en eventuell 
oppløsning av Viken. 

 

Tobias Waage Bremnes fremmet følgende forslag: 

 Ungdomsrådet i Asker ønsker ikke en oppløsning av Viken fylkeskommune. Det 

er lite som tilsier at en oppløsning fører til bedre tilbud for ungdom, verken Asker 

eller Viken. Utredningen gjennomført av fylkeskommunen konkluderer at 

samferdselssektoren er spesielt utsatt for negative konsekvenser. Mange unge er 

avhengig av et godt rutetilbud i hverdagen for å komme seg til skolen og ta nytte 

av kulturtilbud. Ungdomsrådet ønsker å fremheve at en oppdeling er både 

økonomisk og sosialt krevende; dette kan resultere i tilbudskutt grunnet 

budsjettinnstramninger.  

 

 Dersom Viken fylkeskommune deles, tilråder Ungdomsrådet i Asker at det skal 

være mulig for ungdom bosatt i Røyken og Hurum å søke seg til skoler nær dem i 

Buskerud. Rutetilbudet gjør det lettere for ungdom bosatt i de tidligere 

kommunene å reise inn mot Buskerud, og reiseveien er for mange kortere. 

 

Nestleder Brage Kåsa Skarstein fremmet følgende forslag: 

Ungdomsrådet i Asker kan ikke støtte en fylkesdeling. 

Ungdommen er en av gruppene i samfunnet som er mest berørt av 

fylkeskommunens tjenestetilbud, og det er viktig med forutsigbarhet, sikkerhet og 

kvalitet på tjenestene som leveres, og det kommer frem av viken-administrasjonens 

rapport at disse hensynene er best bevart gjennom å ikke dele opp fylket. For 

ungdommen er videregående opplæring og kollektivtransport viktig, og resten av 

høringssvaret vil bære preg av dette. 

Kollektivtransporten har som oppgave å sikre et fleksibelt og tilgjengelig 
transporttilbud som er brukervennlig og får folk raskt fra A til B. Arbeidet med å 
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utvikle og integrere det lokale transporttilbudet vil bli vanskeliggjort med en 
fylkesdeling, og ungdommen er bedre tjent med et integrert kollektivtilbud med felles 
betalingsløsning. Dette arbeidet har så vidt begynt og trenger å få virke. 

Videregående skoler er kritiske for å forberede unge på livet etter skolen, og for 
unges velvære. Rapporten skriver at Basisen i tjenesteproduksjonen trolig vil bli lite 
berørt av en fylkesdeling, men "Samtidig er det sannsynlig at konsekvenser av 
mindre tilgjengelig ressurser i stabs- og støttefunksjoner vil få merkbare 
konsekvenser for tjenesteproduksjonen". Det er rimelig å anta at funksjoner som 
krever spesialkompetanse, som PPT og OT, vil bli berørt av ressursmangel og 
kompetanseflukt. Dette vil ramme sårbar ungdom hardt. 

Det er også stor risiko for driftsproblemer med IT-systemer og at kritiske funksjoner 
som eksamensavvikling og inntak vil bli berørt, og dette er en uholdbar risiko. 

Ungdomsrådet ønsker likevel at fylket fremover skal ta større lokale hensyn i saker, 
og ta ungdom mer på alvor i saker som berører dem. 

 

Eira Sele-Erlandsen fremmet følgende forslag: 

 Ungdomsrådet mener at oppløsning av Viken er unødvendig. Ressursene som 
kommer til å bli brukt til prosessen kunne heller ha blitt brukt utdanningstilbud, 
kollektivtransport, IKT-tilbud, osv. 

 

Leder Nora Eriksen fremmet følgende forslag: 

 Ungdomsrådet støtter Asker kommunes utsagn i sin høringsuttalelse om at dette 
er en forhastet prosess og at det ikke gir tilstrekkelig med tid til diskusjon i 
lokalsamfunnet, råd og utvalg på tvers av Viken fylke. 

 Ungdomsrådet mener at Viken fylkeskommune burde få mer enn to år på å 
lykkes i å forme et velfungerende og harmonisk fylke. Både med tanke på 
tidsrommet de har hatt og en krevende coronapandemi som har tatt mye tid og 
midler.  

 Ungdomsrådet savner redegjørelse på hvordan en eventuell oppløsning påvirker 
ungdom. Med tanke på samferdselstilbud, skoletilbudet og annet som påvirker 
ungdom i en stor grad.  

 Ungdomsrådet støtter Fylkesrådets utsagn om at det forventes at det opprettes 
overgangsordninger og kompensasjoner for de fylkeskommunene som taper 
økonomisk på en oppdeling.  

 

Hollender fremmet følgende forslag: 
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 Uavhengig av fylkesstruktur, ønsker Ungdomsrådet i Asker at 
lokalsamfunnsutvalgene i kommunene tas med som høringsorganer i saker som 
angår tettstedet. 

 

Sele-Erlandsen fremmet følgende forslag: 

 Ungdomsrådet tenker at en mulig løsning på et bedre demokrati innat Viken kan 
være ved et bedre samarbeid mellom fylkesrådet og kommuner som ikke er like 
sentralisert.  

 
Nestleder Skarstein fremmet følgende forslag til nytt vedtakspunkt: 

 Kopi av Ungdomsrådets høringssvar sendes til Vikenungdommens fylkesråd. 

 

Kommunedirektørens innstilling alternativ 1a, fikk 0 stemmer, og falt. 

Kommunedirektørens innstilling alternativ 1b, fikk 0 stemmer, og falt. 

Kommunedirektørens innstilling alternativ 1c, ble enstemmig vedtatt. 

Nestleder Skarsteins første forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Vedal). 

Forslag fremmet av Bremnes, første punkt, ble vedtatt mot 2 stemmer (Vedal og 
Meland). 

Forslag fremmet av Bremnes, andre punkt, ble enstemmig vedtatt. 

Hollenders første forslag ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fremmet av leder Eriksen, første punkt, ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fremmet av leder Eriksen, andre punkt, ble vedtatt mot 2 stemmer (Vedal og 
Meland). 

Forslag fremmet av leder Eriksen, tredje punkt, ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fremmet av leder Eriksen, fjerde punkt, ble enstemmig vedtatt. 

Sele-Erlandsens første forslag, ble vedtatt mot 2 stemmer (Vedal og Meland). 

Hollenders andre forslag ble enstemmig vedtatt. 



  7/7

Sele-Erlandsens første forslag, ble vedtatt mot 3 stemmer (Skarstein, Vedal og 
Meland). 

Nestleder Skarsteins andre forslag ble enstemmig vedtatt. 

 
Leder Eriksen foreslo et nytt vedtakspunkt, der politisk sekretariat gis fullmakt til å 
utarbeide et høringsforslag basert på vedtak i saken, og at utkastet oversendes leder 
og nestleder for endelig godkjenning.  
 
Leders forslag til nytt punkt ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Ungdomsrådet avgir selv alternativ høringsuttalelse direkte til Viken. 

2. Kopi av Ungdomsrådets høringssvar sendes til Vikenungdommens fylkesråd. 

3. Politisk sekretariat gis fullmakt til å utarbeide et utkast til Ungdomsrådets 
høringssvar, basert på vedtak i saken. Utkast til høringssvar oversendes 
Ungdomsrådets leder og nestleder for endelig godkjenning. 

 

[Lagre vedtak]  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/21257-1 Sara Christine Warholm 

Munthe 

 

Behandles av Møtedato 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 
Eldrerådet 10.02.2022 
Ungdomsrådet 10.02.2022 
Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 
Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 
Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 
 

Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på 
innbyggertorgene 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Innbyggertorgene er kommunen nær der innbyggerne bor. De er åpne møteplasser 
og kulturarenaer for alle, som Asker kommune og innbyggerne skaper sammen. Et 
sted for opplevelser og samarbeid mellom innbyggere, lag, foreninger, næringsliv og 
kommunen. Lokalene på innbyggertorgene kan benyttes til aktiviteter som bidrar til 
en god møteplass for alle. 
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Denne saken handler om revidering av retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler 
på innbyggertorgene. Retningslinjene skal skape gode rammer for virksomhet 
Innbyggerdialog og frivillighet sin forvaltning av tilskudd i form av lokaler på 
innbyggertorgene. Overordnet skal retningslinjene bidra til at innbyggertorgene blir 
inkluderende og åpne møteplasser og arenaer for samarbeid mellom frivillighet, 
kommune og næringsliv, som beskrevet i temaplan for medborgerskap. Temaplan 
for medborgerskap og Innbyggerdialog og frivillighets virksomhetsplan, danner 
grunnlaget for retningslinjene. 

Dagens retningslinjer, (retningslinjer for bruk av lokaler på ditt innbyggertorg, mars 
2020), har vært utprøvd gjennom en periode på to år. Perioden har vært preget av 
koronarestriksjoner, men prøveperioden har likevel gitt verdifull innsikt og kunnskap 
som gir grunnlag for evaluering og revidering.  

Endringene kan oppsummeres slik:  

 Antall kategorier redusert. 
 Mulighet for søknad om fast tildeling av lokale over lengre periode lagt til. 
 Søknadsfrist: 1. mars, og behandlingstid på to måneder lagt til. I 2022 er 

søknadsfristen utvidet til 1. mai. 
 Bruk av lokaler til møtevirksomhet endret til gratis for alle aktører. 
 Oppsett forenklet og forkortet. 
 Aldersgrense endret til18 år. 
 Innbyggertorgenes rett til å flytte en fast aktivitet til fordel for et stort/viktig 

arrangement lagt til, med tre ukers varslingsfrist.  

Kommunedirektørens konklusjon er at nye retningslinjer for tildeling og bruk av 
lokaler på innbyggertorgene vedtas. For at innbyggere skal rekke å søke i 2022, 
anbefales søknadsfrist 1. mai for 2022. 
 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Virksomhet Innbyggertorg, (endret til virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet), ble i 
2020 opprettet for å etablere, utvikle og drifte innbyggertorgene – kommunens felles 
arena. Innbyggerdialog og frivillighet har ansvar for å prioritere, balansere og 
koordinere innholdet på møteplassene.  

Asker kommune definerer medborgerskap som lysten og muligheten til å delta i, og 
ta medansvar for – fellesskapet. Å være medborger betyr å delta. Tildeling av lokaler 
på innbyggertorgene skal føre til økt deltagelse der flere innbyggere bidrar med det 
de kan, slik at alle får et bedre lokalsamfunn å bo i. Retningslinjer for tildeling og bruk 
av lokaler på innbyggertorgene skal danne et godt rammeverk for forvaltning av 
lokalene.  
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I temaplan for medborgerskap beskrives innbyggertorgene som dynamiske arenaer. 
Kjennetegn på en dynamisk arena er blant annet balanse mellom aktører, 
likeverdighet mellom aktører og at arenaen bidrar til lokal identitet. I samhandling 
med innbyggerne skal innbyggertorgene fylles med aktiviteter som er åpne for alle i 
lokalmiljøet.  

Overordnet skal retningslinjene for tildeling og bruk av lokaler bidra til at 
innbyggertorgene blir inkluderende og åpne møteplasser og arenaer for samarbeid 
mellom frivillighet, kommune og næringsliv. 

Dette gjør de ved at de: 

 Sikrer at tildelingen skjer i tråd med Temaplan for medborgerskap og 
Innbyggerdialog og frivillighets virksomhetsplan. 

 Skaper forutsetninger for likeverdighet mellom aktører som leier lokaler.  
 Bidrar til balanse og variasjon innenfor arrangører og målgrupper. 
 Bidrar til at det er enkelt å delta. 
 Bidrar til forutsigbarhet og kontinuitet. 
 Er enkle å forstå og enkle å akseptere for alle brukere. 

Evaluering og revidering 

Innbyggertorgene har i dag retningslinjer for bruk av lokaler som har vært utprøvd 
siden august 2020. Det har blitt foretatt en evaluering med bakgrunn i erfaringer og 
tilbakemeldinger. Evalueringen har avdekket følgende behov: 

 Behov for forenkling. Innbyggere gir tilbakemelding på at retningslinjene er for 
kompliserte og at dokumentet er for omfattende.   

 Behov for forutsigbarhet. Innbyggere gir tilbakemelding på behov for lengre 
varighet på leieavtaler.  

 Behov for en systematisk tilnærming til tildeling for å sikre likeverdighet. 

På bakgrunn av evaluering ble det iverksatt en medvirkningsprosess hvor 
representanter for Asker frivillighetsutvalg og for Asker kulturråd ble invitert til å 
gjennomgå retningslinjene. I prosessen ble det spilt inn behov og endringsforslag. 
Medvirkningsprosessen bestod av to møter på Heggedal innbyggertorg, 15.10.21 og 
26.11.21: 

15.10.21 Heggedal innbyggertorg, Erik de Mora leder Asker frivillighetsutvalg og 
daglig leder Asker kulturråd. 

26.11.21 Heggedal innbyggertorg, Erik de Mora leder Asker frivillighetsutvalg og 
daglig leder Asker kulturråd, samt nestleder Asker frivillighetsutvalg Elisabeth Bye. 
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Det har også vært ført dialog og gjennomgang av retningslinjene med representanter 
fra Bibliotekene og Idrett og friluft. 

På bakgrunn av evaluering og medvirkningsprosess har disse endringene blitt gjort: 

 Antall kategorier redusert. 
 Mulighet for søknad om fast tildeling av lokale over lengre periode lagt til. 
 Søknadsfrist: 1. mars, og behandlingstid på to måneder lagt til. I 2022 er 

søknadsfristen utvidet til 1. mai. 
 Bruk av lokaler til møtevirksomhet endret til gratis for alle aktører. 
 Oppsett forenklet og forkortet. 
 Aldersgrense endret til18 år. 
 Innbyggertorgenes rett til å flytte en fast aktivitet til fordel for et stort/viktig 

arrangement lagt til, med tre ukers varslingsfrist.  

Innhold i retningslinjene 

Det er to måter å få tildelt lokaler på: 
 

1 Arrangør tildeles tider og datoer etter behov, ett år framover i tid.  
Arrangørene som får tildelt plass til åpne arrangementer blir en del av 
innbyggertorgenes program.  

2 Arrangør legger inn forespørsel om reservasjon fortløpende. Dette anbefales 
for møter og nye konsepter. Disse forespørslene behandles etter årlig tildeling 
har funnet sted. 

 
Kriterier og prioriteringer fra retningslinjene:  
 

 Søknadsfrist er årlig 1. mars. Behandlingstid er to måneder. Tildeling følger 
skoleruten.  

 Aktiviteter i regi av frivillige prioriteres.  
 Aktiviteter der flere samarbeider og der innholdet bidrar til konstruktiv 

meningsbrytning og brobygging prioriteres. 
 Aktiviteter som er åpne for alle prioriteres. 
 Aktiviteter som bidrar til at innbyggertorget blir et godt sted for alle, og et sted 

for positive opplevelser prioriteres. 
 Aktiviteter som bidrar til lokal identitet prioriteres. 
 Kampanjer og aktiviteter som bidrar positivt i å framme miljøvennlige ideer og 

holdninger prioriteres. 
 Aktiviteter som bidrar til balanse mellom aktørene, på tvers av kulturer, kjønn, 

alder og interesser prioriteres. 
 Aktiviteter med religiøs forkynning og ensidig partipolitisk formidling prioriteres 

ikke.  
 Innbyggertorgene forbeholder seg retten til å utøve skjønn i prioritering av 

arrangementer innenfor disse rammene. 
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3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Det er viktig å synliggjøre og dokumentere at prosessene bak tildelingene er i tråd 
med FNs bærekraftmål: økonomisk bærekraft, miljømessig bærekraft og sosial 
bærekraft.  

Sosiale konsekvenser 

I utviklingen mot et mer teknologisk og digitalt samfunn er det viktig å ivareta det 
menneskelige behovet for sosiale fellesskap og tilhørighet. Negative konsekvenser 
av økt inaktivitet og ensomhet må motvirkes. Som beskrevet i temaplan for 
medborgerskap er hverdagsmøteplassene viktige for trivsel, aktivitet og sosiale 
nettverk, og skaper flere muligheter for interaksjon mellom innbyggerne. 
Retningslinjene for bruk av lokaler på innbyggertorgene støtter opp under 
innsatsområdene som vektlegges i kommunens folkehelsearbeid ved at det legges til 
rette for inkludering, økt deltakelse og forebygging av ensomhet. Ved å tilby gratis 
lokaler til alle som vil bidra med åpne og gratis aktiviteter blir innbyggertorgene 
arenaer for deltagelse, samvær, fellesskap, mestring og god folkehelse. 

Økonomiske konsekvenser 

Verdien av frivillig innsats er av SSB beregnet til 78 milliarder kroner (2018) i Norge. 
Omsatt til tall for Asker kommune utgjorde det en verdi nær 1.4 milliard kroner i 
2018, utført gjennom 623 frivillige organisasjoner registrert i frivillighetsregisteret. 
Gjennom tildeling av gratis eller subsidierte lokaler bidrar innbyggertorgene til at 
frivillige lag og foreningers egenkapital ikke benyttes til å dekke leiekostnader.  

Bruk av lokaler på innbyggertorgene bidrar også til at frivilligheten har et sted å 
møtes på tvers av organisasjoner. Dette kan stimulere til samarbeid og samskaping, 
hvor organisasjoner kan bidra til forebygge og løse velferdsutfordringer, som ellers 
ville kostet kommunen store ressurser. 

Å skape gode leveområder og et godt felleskap kan i seg selv forebygge 
utenforskap, noe som kan medføre lavere behov for velferdstjenester på sikt.  

Miljømessige konsekvenser 

Innbyggertorgene legger til rette for tiltak og aktiviteter som har et klimavennlig 
aspekt. Kampanjer og aktiviteter som bidrar positivt i å framme miljøvennlige ideer 
og holdninger, tilhører innbyggertorgenes prioriterte områder. Dette fremgår også av 
retningslinjene for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene. Innbyggertorgene 
bidrar også til flere kortreiste opplevelser for innbyggerne, gjennom muligheten til å 
skape og delta på aktivitet der innbyggerne bor. 
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4. Tidligere behandling 
 «Prinsipper for bruk av lokaler på innbyggertorgene» ble behandlet i utvalg for 
medborgerskap 04.06.2020, saknummer 22/20 og i kommunestyret 09.06.2020, 
saksnummer 42/20. Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. Det ble 
også vedtatt at de skulle evalueres i desember 2020. 

 
5. Kommunedirektørens vurdering 
Virksomhet Innbyggertorg, (endret til virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet), ble i 
2020 opprettet for å etablere, utvikle og drifte innbyggertorgene – kommunens felles 
arena. Innbyggerdialog og frivillighet har ansvar for, og rett til, å prioritere, balansere 
og koordinere innholdet på møteplassene i tråd med temaplan for medborgerskap og 
innbyggerdialog og frivillighets virksomhetsplan.  

Det har blitt foretatt en evaluering som har avdekket behov for forenkling, økt 
forutsigbarhet og rammer som sikrer likeverdighet mellom aktørene. Med 
utgangspunkt i evalueringen er nye retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på 
innbyggertorgene utarbeidet med medvirkning fra representanter for frivilligheten. 
Det er vektlagt at retningslinjene skal legge til rette for at det skal være enkelt å 
delta. Å være en medborger er å være en som deltar.  

Retningslinjene for tildeling og bruk av lokaler ivaretar vedtatt politikk på området og 
sikrer på denne måten gode rammer for forvaltningen. Slik bidrar de til at 
innbyggertorgene blir inkluderende og åpne møteplasser og arenaer for samarbeid 
mellom frivillighet, kommune og næringsliv.  

Kommunedirektøren foreslår at iverksettelsen av de nye retningslinjene sees i 
sammenheng med innbyggertorgenes terminer, som følger skoleruta. Det foreslås at 
søknadsfrist settes til 1. mars. Det vil være nødvendig å ha utvidet søknadsfrist det 
første året for at innbyggere skal rekke å søke, og for å gi innbyggertorgene tid til å 
formidle ut de nye retningslinjene. Det anbefales derfor at søknadsfristen for 2022 
legges til 1. mai. 

Kommunedirektøren anbefaler at de nye retningslinjene for tildeling og bruk av 
lokaler på innbyggertorgene vedtas, og trer i kraft etter vedtak. 

Innbyggertorgene er fortsatt i støpeskjeen, og det vil kunne være behov for, og 
nødvendig med, justeringer underveis. Det anbefales at retningslinjene evalueres 
igjen om to år. 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21257 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 
  

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 09.02.2022 sak 7/22 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

 

 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21257 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 
  

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Virksomhetsleder Charlotte Sætre innledet til saken og besvarte spørsmål. 

Alf Litangen fremmet følgende to forslag: 
1. Aktiviteter for seniorer bør prioriteres 
2. Stryke kulepunktpunkt «Aktiviteter med religiøs forkynning og ensidig 

partipolitisk formidling prioriteres ikke.» under punkt 1. Tildeling og prioritering 
i kommunedirektørens forslag om retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler 
på innbyggertorgene. 

Alf Litangens første forslag falt mot 3 stemmer. Wannang, Litangen, Bønnhoff. 

Alf Litangens andre forslag falt mot 3 stemmer. Gjesdal, Løkken, Litangen. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21257 

Saksbehand ler 
Sara Christine Warholm Munthe 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Virksomhetsleder Charlotte Sætre innledet til saken og besvarte spørsmål. 

Alf Utangen fremmet følgende to forslag: 
1. Aktiviteter for seniorer bør prioriteres 
2. Stryke kulepunktpunkt «Aktiviteter med religiøs forkynning og ensidig 

partipolitisk formidling prioriteres ikke.» under punkt 1. Ti/deling og prioritering 
i kommunedirektørens forslag om retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler 
på innbyggertorgene. 

Alf Litangens forste forslag falt mot 3 stemmer. Wannang, Litangen, Bønnhoff. 

Alf Litangens andre forslag falt mot 3 stemmer. Gjesdal, løkken, Utangen. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 
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2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og 
koordinerer innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes 
rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny 
evaluering av retningslinjene etter to års utprøving. 

 

 

 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og 
koordinerer innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes 
rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny 
evaluering av retningslinjene etter to års utprøving. 

2/2 



 

 
 

  1/3 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21257 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 
  

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 12/22 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende spørsmål. 

Brage Skarstein foreslo følgende alternativ til innstillingens punkt 1:  

«Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres" 

Maia Hollender fremmet følgende 6 forslag til nytt punkt 5. 

1. At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 15 år 
2. Bruke gjenbrukte møbler 
3. Ivareta bibliotek på Spikkestad  
4. Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for å 

informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 
5. Viktig at ikke-kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 
6. Viktig at byggene er ikke-religiøse 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21257 

Saksbehand ler 
Sara Christine Warholm Munthe 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 12/22 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende spørsmål. 

Brage Skarstein foreslo følgende alternativ til innstillingens punkt 1: 

«Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres" 

Maia Hollender fremmet følgende 6 forslag til nytt punkt 5. 

1. At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 15 år 
2. Bruke gjenbrukte møbler 
3. Ivareta bibliotek på Spikkestad 
4. Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for å 

informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 
5. Viktig at ikke-kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 
6. Viktig at byggene er ikke-religiøse 
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Tobias Waage Bremnes fremmet følgende forslag til nytt punkt: 

«Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg». 

Skarsteins forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkter 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Hollenders forslag punkt 1 og punkt 3 ble vedtatt mot en stemme (Skarstein) 

Hollenders forslag punkt 2 ble vedtatt mot to stemmer (Waage Bremnes og Altern 
Vedal), 

Hollenders forslag punkt 4 og 5 enstemmig vedtatt  

Hollenders forslag punkt 6 fikk 1 stemme (Hollender), og falt. 

Waage Bremnes’ forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Innstilling  

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres". 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. 
 

5. 

Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg. 

• At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 
15 år. 

• Bruke gjenbrukte møbler 
• Ivareta bibliotek på Spikkestad 

Tobias Waage Bremnes fremmet følgende forslag til nytt punkt: 

«Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg». 

Skarsteins forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkter 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Hallenders forslag punkt 1 og punkt 3 ble vedtatt mot en stemme (Skarstein) 

Hallenders forslag punkt 2 ble vedtatt mot to stemmer (Waage Bremnes og Altern 
Vedal), 

Hallenders forslag punkt 4 og 5 enstemmig vedtatt 

Hallenders forslag punkt 6 fikk 1 stemme (Hollender), og falt. 

Waage Bremnes' forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas med 
følgende endringer: 

• Under punkt 1.2 legges følgende kulepunkt til: "Aktiviteter med barn og 
ungdom som målgruppe prioriteres". 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie lokaler på 
innbyggertorg. 

5. • At innbyggertorg også kan være mer åpent slik som bibliotekene, ned til 

15 år. 

• Bruke gjenbrukte møbler 

• Ivareta bibliotek på Spikkestad 
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• Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for 
å informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 

• Viktig at ikke kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 
• Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie 

lokaler på innbyggertorg. 

  

 

 

 

• Henge opp plakater osv. på skoler og andre arenaer der unge ferdes, for 
å informere om tilbudet og hva man kan gjøre på innbyggertorgene 

• Viktig at ikke kommersielle møteplasser ivaretas også i Asker sentrum 

• Det må gjøres lettere tilgjengelig for barn og unge under 18 år å leie 
lokaler på innbyggertorg. 

3/3 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21257 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 
  

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Innstilling vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

 

 

 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21257 

Saksbehand ler 
Sara Christine Warholm Munthe 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Innstilling vedtatt. 

lnnstillingNedtak 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21257 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 
  

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 7/22 

Behandling 

Marit Fugleberg Flåto fremmet slikt tilleggsforslag: 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg mener at kriteriene for tildeling av lokaler er 
gode, men vil påpeke at; 

-det er viktig med balanse mellom faste avtaler som bindes opp for et år og 
enkelt-arrangementer. 

-det må etableres enkle og intuitive løsninger for bruk av lokaler og utstyr, 
kanskje med en håndbok eller et kart? På den måten kan arrangør bli mer 
sjølhjulpne, og ting kan komme tilbake på sin rette plass, - i god stand, etter 
bruk. 

Liv Hege Birkeland Løken fremmet slikt tilleggsforslag: 

Det bør innføres ordning slik at dersom leietaker ikke skal benytte lokalet, og 
ikke avbestiller innen en bestemt tid, må det betales en leie. 

Innstillingen, med de fremsatte tilleggsforslag, ble enstemmig vedtatt. 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21257 

Saksbehand ler 
Sara Christine Warholm Munthe 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 7/22 

Behandling 

Marit Fugleberg Flåto fremmet slikt tilleggsforslag: 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg mener at kriteriene for tildeling av lokaler er 
gode, men vil påpeke at; 

-det er viktig med balanse mellom faste avtaler som bindes opp for et år og 
enkelt-arrangementer. 

-det må etableres enkle og intuitive løsninger for bruk av lokaler og utstyr, 
kanskje med en håndbok eller et kart? På den måten kan arrangør bli mer 
sjølhjulpne, og ting kan komme tilbake på sin rette plass, - i god stand, etter 
bruk. 

Liv Hege Birkeland Løken fremmet slikt tilleggsforslag: 

Det bør innføres ordning slik at dersom leietaker ikke skal benytte lokalet, og 
ikke avbestiller innen en bestemt tid, må det betales en leie. 

Innstillingen, med de fremsatte tilleggsforslag, ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling/Vedtak  

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. Heggedal lokalsamfunnsutvalg mener at kriteriene for tildeling av lokaler er 
gode, men vil påpeke at; 

- det er viktig med balanse mellom faste avtaler som bindes opp for et år og 
enkelt-arrangementer. 

- det må etableres enkle og intuitive løsninger for bruk av lokaler og utstyr, 
kanskje med en håndbok eller et kart? På den måten kan arrangør bli mer 
sjølhjulpne, og ting kan komme tilbake på sin rette plass, - i god stand, etter 
bruk.  

- Det bør innføres ordning slik at dersom leietaker ikke skal benytte lokalet, og 
ikke avbestiller innen en bestemt tid, må det betales en leie.  

 

 

 

lnnstillingNedtak 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. Heggedal lokalsamfunnsutvalg mener at kriteriene for tildeling av lokaler er 
gode, men vil påpeke at; 

- det er viktig med balanse mellom faste avtaler som bindes opp for et år og 
en kelt-arrangementer. 

- det må etableres enkle og intuitive løsninger for bruk av lokaler og utstyr, 
kanskje med en håndbok eller et kart? På den måten kan arrangør bli mer 
sjølhjulpne, og ting kan komme tilbake på sin rette plass, - i god stand, etter 
bruk. 

- Det bør innføres ordning slik at dersom leietaker ikke skal benytte lokalet, og 
ikke avbestiller innen en bestemt tid, må det betales en leie. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21257 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 
  

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 17.02.2022 sak 13/22 

Behandling 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) innledet til saken og rådgiver Valeria Nicholson svarte 
oppklarende på spørsmål. 

Bjørnsen fremmet på vegne av et samlet hovedutvalg følgende forslag til  
nytt punkt 4: 
 
«Hovedutvalget ber om at informasjon om innbyggertorg og retningslinjene blir              
kommunisert på en offensiv måte i sine respektive lokalmiljøer.» 

Kommunedirektøres forslag punkt 1,2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Fellesforslag til nytt punkt 4 ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Innstilling  

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21257 

Saksbehand ler 
Sara Christine Warholm Munthe 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 7/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 6/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 12/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 7/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 13/22 

Retningslinjer for bruk av lokaler på innbyggertorgene 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 17.02.2022 sak 13/22 

Behandling 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) innledet til saken og rådgiver Valeria Nicholson svarte 
oppklarende på spørsmål. 

Bjørnsen fremmet på vegne av et samlet hovedutvalg følgende forslag til 
nytt punkt 4: 

«Hovedutvalget ber om at informasjon om innbyggertorg og retningslinjene blir 
kommunisert på en offensiv måte i sine respektive loka/miljøer.» 

Kommunedirektøres forslag punkt 1,2 0g 3 ble enstemmig vedtatt. 

Fellesforslag til nytt punkt 4 ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1/2 



 

  2/2 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4.    Hovedutvalget ber om at informasjon om innbyggertorg og retningslinjene blir 
       kommunisert på en offensiv måte.  
 

 

 

1. Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene vedtas. 

2. Virksomhet Innbyggerdialog og frivillighet prioriterer, balanserer og koordinerer 
innholdet på innbyggertorgene innenfor retningslinjenes rammer. 

3. Retningslinjene trer i kraft med umiddelbar virkning. Det foretas ny evaluering 
av retningslinjene etter to års utprøving. 

4. Hovedutvalget ber om at informasjon om innbyggertorg og retningslinjene blir 
kommunisert på en offensiv måte. 

2/2 



 

Retningslinjer for tildeling og bruk av lokaler på innbyggertorgene                       03.01.2022 

 
 
Innbyggertorgene er kommunen nær der innbyggerne bor. De er åpne møteplasser og kulturarenaer for alle, som vi skaper sammen. Et sted 
for opplevelser og samarbeid mellom innbyggere, lag, foreninger, næringsliv og kommunen. Lokalene på innbyggertorgene kan benyttes til 
aktiviteter som bidrar til en god møteplass for alle. 

 

Retningslinjenes formål 

Asker kommune definerer medborgerskap som lysten og muligheten til å delta i, og ta medansvar for – fellesskapet. Å være medborger betyr 
å delta. Tildeling av lokaler på innbyggertorgene skal føre til økt deltagelse der flere innbyggere bidrar med det de kan, slik at alle får et bedre 
lokalsamfunn å bo i. Overordnet skal retningslinjene for tildeling og bruk av innbyggertorgene bidra til at innbyggertorgene blir inkluderende 
og åpne møteplasser og arenaer for samarbeid mellom frivillighet, kommune og næringsliv.  

Retningslinjene skal danne et godt rammeverk for virksomhet Innbyggerdialog og frivillighets forvaltning av tilskudd i form av lokaler på 
innbyggertorgene.  

 

Retningslinjene for bruk av lokaler er under utprøving og vi har behov for innspill  

Dette er en modell for tildeling av tilskudd i form av lokaler, som prøves ut i en toårsperiode. For å finne frem til den beste løsningen fremover 
ønskes innspill underveis for evaluering. Send oss gjerne dine innspill til e-posten: post@asker.kommune.no  merket med referansenummer 
21/21257-1 

 

1. Tildeling og prioritering 
• Det er to måter å få tildelt lokaler på: 

1. Arrangør tildeles faste tider og datoer etter søknad, ett år framover i tid.  
Arrangørene som får tildelt plass til åpne arrangementer blir en del av innbyggertorgenes program. Kommunale aktører som bruker 
innbyggertorgene til aktivitet, kan tildeles faste lokaler på lik linje med andre arrangører.  
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2. Arrangør legger inn forespørsel om reservasjon fortløpende. Dette anbefales for møter og nye konsepter. Disse forespørslene 

behandles etter årlig tildeling har funnet sted. 
• Søknadsfrist er årlig 1. mars. (I 2022 er søknadsfristen lagt til 1. mai).  

Behandlingstid på søknad er to måneder. Tildeling følger skoleruten.  
• Aktiviteter i regi av frivillige prioriteres.  
• Aktiviteter der flere samarbeider og der innholdet bidrar til konstruktiv meningsbrytning og brobygging prioriteres. 
• Aktiviteter som er åpne for alle prioriteres. 
• Aktiviteter som bidrar til at innbyggertorget blir et godt sted for alle, og et sted for positive opplevelser prioriteres. 
• Aktiviteter som bidrar til lokal identitet prioriteres. 
• Kampanjer og aktiviteter som bidrar positivt i å fremme miljøvennlige ideer og holdninger prioriteres. 
• Aktiviteter som bidrar til balanse mellom aktørene, på tvers av kulturer, kjønn, alder og interesser prioriteres. 
• Aktiviteter med religiøs forkynning og ensidig partipolitisk formidling prioriteres ikke.  
• Innbyggertorgene forbeholder seg retten til å utøve skjønn i prioritering av arrangementer innenfor disse rammene. 

Spørsmål som identifiserer arrangementer som skal prioriteres: 

Har arrangøren lokal tilknytning? 
Treffer aktiviteten en målgruppe som mangler et lignende tilbud i nærmiljøet? 
Retter aktiviteten seg mot en gruppe med særlige behov? 
Bidrar aktiviteten til å fremme miljøvennlige ideer og holdninger? 
Er aktiviteten et samarbeid mellom flere ulike aktører? 
Bidrar aktiviteten til innhold som representerer mangfold i befolkningen både når det gjelder morsmål, livsstil og legning? 
Egner aktiviteten seg for å skape større forståelse mellom ulike grupper eller kulturer? 
Kan aktiviteten fremme god folkehelse? 
Er aktiviteten åpen for alle? 
Fremmer aktiviteten medborgerskap? 

 



 

2. Leietaker/arrangør  
Leietaker/arrangør skal være representert med en kontaktperson som står ansvarlig for leieforhold og aktivitet. Denne omtales videre som 
«arrangør». Du må være over 18 år og legitimere deg for å være arrangør. 
 

3. Sikkerhet og gjennomføring 
• Arrangør er ansvarlig for brannvern under sitt arrangement. Arrangør plikter å sette seg inn i lokalets branninstruks, rømningsveier og 

brannvernrutiner, og formidle disse til sine deltakere.  
• Arrangør står ansvarlig for at aktiviteten gjennomføres etter gjeldende lover og regler.  
• Det forutsettes at det tilrettelegges for universell utforming i så stor grad det lar seg gjøre. 
• Arrangør står ansvarlig for alt som formidles i forbindelse med arrangementet og markedsføring av dette.  
• Arrangør må sikre at det foreligger rettigheter til bruk av bilder og film.  

 
 
4. Krav til markedsføring 

• Alt som skjer på innbyggertorgene, skal inngå som en del av innbyggertorgenes utadrettede program. Unntak er møtevirksomhet. 
• Arrangører har ansvar for å legge inn sine aktiviteter i aktivitetskalenderen hvaskjeriasker.no i god tid før arrangementsdato. Ved behov 

for bistand, kontakt det aktuelle innbyggertorget.  
• Alle aktiviteter som foregår på et innbyggertorg, skal omtales som at de skjer på stedet innbyggertorg i regi av aktuell arrangør. 
• Bruk av Asker kommunes visuelle profil, bilder og logo kan kun skje i overensstemmelse med, og etter godkjenning av, Asker 

kommune. 
 

 

5. Mat/servering 
Arrangør har ansvar for bestilling av servering til eget arrangement, der dette er ønskelig. Innbyggertorgenes kafe og samarbeidspartnere kan 
benyttes ved behov. Ta kontakt med det enkelte innbyggertorget for informasjon om mulighetene. 

 

6. Teknikk 
Tekniker må ha gjennomgått kurs i bruk av teknikken i våre lokaler, eller bestilles via innbyggertorget (kostnad tilkommer ved leie av teknikker). Ved 
interesse for kurs ta kontakt med det aktuelle innbyggertorget. 



 

7. Rett til å flytte på fast øving/aktivitet til fordel for viktige/store arrangementer 
Innbyggertorgene kan i særlige tilfeller, ved å gi varsel innen tre uker, flytte en fast øving/aktivitet til fordel for et prioritert arrangement. 

 

8. Erstatningskrav 
Dersom det forekommer skader på eiendom eller utstyr plikter leietaker/arrangør å gi beskjed. De kan da bli erstatningspliktige. Eventuell 
erstatning blir basert på hva det koster å reparere skaden. Ved tyveri eller hærverk utført av andre må saken meldes til politiet i samråd med 
kommunen.  

 

9. Dersom reservert lokale ikke benyttes 
Arrangør må selv avbestille lokalet dersom det ikke skal benyttes. Dersom det gjentatte ganger ikke blir benyttet, kan innbyggertorgene avvise 
allerede godkjente reservasjoner. Kommersielle aktører som betaler for leie må avbestille senest en uke i forveien. Ved senere avbestilling 
faktureres full pris. 

 

9. Orientering om klageadgang på vedtak om tildeling av lokale 
Etter forvaltningsloven § 2 bokstav b er vedtak om tildeling av lokaler et enkeltvedtak som kan påklages. Vedtak som er fattet i medhold av 
disse retningslinjene kan påklages, jf. forvaltningsloven § 28 andre ledd. Klagefristen er 3 uker fra den dato vedtaket er kommet fram. Klage 
sendes til Asker kommunes e-postadresse: post@asker.kommune.no  merket med referansenummeret fra vedtaksbrevet.  

 

10. Kategorier og priser 
Arrangører deles inn i to kategorier: ikke-kommersielle aktører og kommersielle aktører.  

 
• Ikke-kommersielle aktører omfatter frivillige organisasjoner, frivillige enkeltpersoner og grupper. Andre aktører som har sosiale og 

ideelle mål, i motsetning til økonomisk gevinst, kan også falle inn under denne kategorien. Dette vurderes og avgjøres av 
innbyggertorgene under tildeling. Kommunale aktører omfattes også av denne kategorien.  

• Kommersielle aktører omfatter aktører som tar betalt for deltagelse og drifter med mål om økonomisk gevinst.  
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TYPE 
AKTIVITET 
(1-4) 
 
ARRANGØR 
(A, B) 

1   
AKTIVITETEN ER ÅPEN 
FOR ALLE  

2   
FAST ØVING, AKTIVITET, 
TREFF, MED FASTE 
DELTAKERE 

3  
MØTEVIRKSOMHET 

4 
LUKKET PRIVAT 
ARRANGEMENT/SEL
SKAP 

Kategori A  
 
Ikke-kommersiell 
arrangør   
 

A1  
Gratis leie 
 
Alle rom 0,- 
 
Ved behov for tekniker 
tilkommer kostnad for 
dette 

A2  
Gratis leie 
 
Alle rom 0,- 
 
Ved behov for tekniker 
tilkommer kostnad for dette 
 
 

A3  
Gratis leie 
 
Alle rom 0,- 
 
Ved behov for tekniker 
tilkommer kostnad for 
dette 

A4  
Leies i 
utgangspunktet ikke 
ut til lukkede 
arrangementer 

Kategori B  
 
Kommersiell 
arrangør  

B1  
Må betale leie 
 
Store rom 600,- pr t 
Små rom  
200,- pr t 
Ved behov for tekniker 
tilkommer kostnad for 
dette 

B2  
Må betale leie 
 
Store rom 600,- pr t 
Små rom  
200,- pr t 
 
Ved behov for tekniker 
tilkommer kostnad for dette 

B3 
Møtevirksomhet er gratis 
 
Ved behov for tekniker 
tilkommer kostnad for 
dette 

A4  
Leies i 
utgangspunktet ikke 
ut til lukkede 
arrangementer 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/21143-1 Charlotte Sætre 

 

Behandles av Møtedato 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 
Eldrerådet 10.02.2022 
Ungdomsrådet 10.02.2022 
Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 
Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 
Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 
Formannskapet 01.03.2022 
  
Videreutvikling og etablering av innbyggertorg  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 
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1. Sammendrag og konklusjon 
Det skal etableres åtte innbyggertorg i Asker kommune; Tofte, Sætre, 
Slemmestad/Vollen, Spikkestad, Heggedal, Asker, Borgen og Holmen. Denne saken 
fremmes for å sikre framdrift og finansiering til de vedtatte innbyggertorgene i løpet 
av Temaplan medborgerskaps tidshorisont til 2032 (sak 20/00969-38,13.04. 2021). 
  
Innbyggertorg skal være åpne møteplasser på tvers av generasjoner og kulturer, et 
sted hvor innbyggere kan få kommunale tjenester og veiledning nær der de bor, 
være basert på engasjement fra nærmiljøet, være en lokal kulturarena, samt ha et 
boktilbud. De skal være lokalt tilpasset størrelse og behov i nærmiljøet (sak 66/18, 
14.12.2018).  

Etableringen av innbyggertorgene i kommunen er godt i gang. Permanent 
innbyggertorg i Heggedal er gjenåpnet i nye lokaler i mars 2021, Slemmestad 
innbyggertorg åpnet i midlertidige lokaler i mai 2021. Planleggingen av etablering av 
permanent innbyggertorg i Slemmestad på 5000 m2 i 2024 pågår for fullt. Permanent 
Sætre innbyggertorg er forsinket og ventet åpnet i løpet av våren 2022. Tofte 
innbyggertorg åpnet i midlertidige lokaler i 2020. Borgen innbyggertorg var allerede 
etablert før kommunesammenslåingen etter Borgenprosjektet. 

Denne saken redegjør for overordnet framdriftsplan og finansiering av videreutvikling 
av innbyggertorg på Tofte, i Asker, Spikkestad og på Holmen.  

Overordnet framdriftsplan for videreutvikling: 

 2022 – politisk sak om videreutvikling av Asker innbyggertorg. 
 2022 – politisk sak om finansiering av rehabilitering av Tofte samfunnshus. 
 2023 – antikvarisk rehabilitering av Tofte Samfunnshus. 
 2023 – etablering, test og utvikling av Spikkestad innbyggertorg. 
 2025 – vurdering av videreutvikling av Tofte innbyggertorg. 
 2030 – mulighetsstudie Holmen innbyggertorg. 

Finansiering av nye lokaler er en betydelig kostnad for kommunen og det er viktig at 
de permanente innbyggertorgene som planlegges framover tilpasses 
lokalsamfunnenes behov i størrelse og innhold. De må også sees i sammenheng 
med muligheter i eksisterende lokaler og nye bygge- og utviklingsplaner i 
nærmiljøene.  

Innbyggertorgene utvikles i tråd med strategiene i Temaplan medborgerskap og etter 
metodikk, prinsipper, samarbeidsmodeller og lokale konsepter for nye Askers 
innbyggertorg som er definert i A9-rapporten «Utredningsarbeid innbyggertorgene i 
nye Asker kommune» (sak 66/18, 14.12.2018). 
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger      
2.1. Status i utviklingen av innbyggertorg:  
Temaplan medborgerskap konkretiserer ambisjonene for innbyggertorg fra 
intensjonsavtalen for fellesnemda (sak 18/132-1, 12.05. 2016) og legger strategiske 
føringer fram mot 2032 for utviklingen av innbyggertorg i Asker kommune. 
 

Innbyggertorgene skal være åpne møteplasser på tvers av generasjoner og kulturer, 
et sted hvor innbyggere kan få tjenestene nær der de bor, og er basert på 
engasjement fra nærmiljøet. 

Det skal etableres åtte innbyggertorg; Tofte, Sætre, Slemmestad/Vollen, Spikkestad, 
Heggedal, Asker, Borgen og Holmen. De fire første prioriterte innbyggertorgene 
Tofte, Sætre, Slemmestad og Heggedal er under realisering etter vedtatt plan (sak 
18/195. 13.09. 2019).  

Heggedal, som er det første innbyggertorget som ble etablert i gamle Asker, 
gjenåpnet i mars 2021 i nye lokaler bygget for formålet. Slemmestad innbyggertorg 
åpnet i midlertidige lokaler i mai 2021. Planleggingen av etablering av permanent 
innbyggertorg i Slemmestad på 5000 m2 i 2024 pågår for fullt. Permanent Sætre 
innbyggertorg er forsinket og ventet åpnet i løpet av våren 2022. Det er fortsatt 
behov for å sikre framdrift og finansiering for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, 
som åpnet i et lite lokale i januar 2021, og som kobler sammen flere lokale 
møteplasser og arenaer på Tofte.  

Utvikling og testing av tjenester knyttet til innbyggertorg pågår ellers i midlertidige 
lokaler i alle de utpekte nærområdene Asker, Holmen og Spikkestad i ulik grad, 
tilpasset lokale behov og kapasitet. Spikkestad er et nærområde som ennå ikke har 
fått etablert et bemannet innbyggertorg. Her er enkelte innbyggertorgfunksjoner 
etablert i kulturhuset Teglen, som frivilligsentral, kulturscene og utlån av lokaler. 
Borgen innbyggertorg var allerede etablert før kommunesammenslåingen, etter 
Borgenprosjektet (se også vedlagt oversikt over status for alle innbyggertorgene).  

Utviklingen baserer seg på metodikk, prinsipper, samarbeidsmodeller og lokale 
konsepter for nye Askers innbyggertorg som er definert i A9-rapporten 
«Utredningsarbeid innbyggertorgene i nye Asker kommune». 

Videre etablering og utvikling av innbyggertorgene skjer med bred medvirkning i tråd 
med prinsipper for medvirkning og involvering i Asker (saksnummer 0240/21 
07.12.2021). Administrasjonen har startet arbeidet med stedsanalyser for 
Spikkestad, Asker og Holmen, men analysene er ikke ferdigstilt pga. kapasitet som 
følge av koronapandemien. Tall og fakta i det videre er basert på de foreløpige 
stedsanalysene.  
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2.2.  Overordnet framdrift for videreutvikling og etablering av innbyggertorg: 
Innbyggertorgene Asker, Tofte, Spikkestad, Holmen og Borgen anbefales å 
videreutvikles over tid fra 2022-2032. Det er for å sikre tilstrekkelig kapasitet og 
fokus, finansiering og tilpasninger til behov og muligheter på hvert sted, samt 
medvirkning. En nærmere beskrivelse av hvert innbyggertorg og vurderinger knyttet 
til videreutviklingen følger under. En overordnet framdriftsplan foreslås slik: 

 2022 – politisk sak om videreutvikling av Asker innbyggertorg. 
 2022 – politisk sak om finansiering av rehabilitering av Tofte samfunnshus. 
 2023 – antikvarisk rehabilitering av Tofte Samfunnshus. 
 2023 – etablering, test og utvikling av Spikkestad innbyggertorg. 
 2025 – vurdering av videreutvikling av Tofte innbyggertorg. 
 2030 – mulighetsstudie Holmen innbyggertorg. 

2.2.1 Tofte innbyggertorg – redde samfunnshuset og vurdere egnede lokaler 
Behov:  
Innbyggertorget på Tofte er senter for arbeidet og prosessen med å definere innhold 
og utvikling av innbyggertorget videre. I Tofte lokalsamfunnsutvalgsmøtet 24.11. 
2021 ble lokalsamfunnets behov formidlet. Hovedfokus er å redde og utvikle 
funksjonen, kapasiteten og uttrykket til samfunnshuset. Utvalget anbefaler videre en 
trinnvis utvikling til et innbyggertorg med alle funksjoner under ett tak (se vedlagt 
notat fra møtet). 

Tofte lokalsamfunnsutvalgs innspill er i tråd med forslag som skisseres i en 
mulighetsstudie fra 2019 (se vedlegg), og saken om etablering av innbyggertorg på 
Tofte, Sætre, Slemmestad og Heggedal (saksnummer 18/195). 

Stedsanalysen for Tofte fra 2019 underbygger behovet for utvikling av kulturscene 
og en åpen møteplass der innbyggerne kan dele opplevelser og engasjere seg. 
Særlig gjelder dette barn og unge. De rapporterer at de er mindre fornøyd med 
kulturtilbud, lokalmiljø og idrettsanlegg enn landsgjennomsnittet og 
Askergjennomsnittet. Det bor ca. 4000 innbyggere i Toftes lokalområde, og det er 
forventet en moderat vekst i årene fram til 2050 (se vedlagt stedsanalyse). 

Anbefaling:  
Samfunnstjenester og medborgerskap legger 1. halvår 2022 fram en felles sak for 
formannskapet om en antikvarisk rehabilitering av samfunnshuset og finansiering. 
Budsjettrammen vil ligge i størrelsesorden 20 mill. Etter at finansiering er vedtatt 
gjennomfører kommunens prosjekt- og utviklingsavdeling tiltaket. Basert på tiltakets 
størrelse anbefales det at tiltaket gjennomføres i 2023. 

Videre gjennomføres det en oppdatering og oppfølging av mulighetsstudiet fra 2019 
for å identifisere riktig nivå på innbyggertorget på Tofte etter erfaringer fra to års drift 
i lokalsamfunnet. I Saken om etablering av Tofte innbyggertorg fra 2019 påpekes det 
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spesielt at dette innbyggertorget bør utvikles i faser pga. usikkerhet omkring 
bygningsmassen, regulering, valg av løsninger og kostnader. Studien skal særlig se 
på størrelse, innhold, eksisterende lokaler og vurderer behovet for å samle alle 
tjenester under ett tak. Midler til utredning søkes innarbeidet i handlingsprogrammet i 
2025.  

2.2.2 Asker innbyggertorg 
Behov:  
Trekanten / Citycon har over en periode planlagt for å fornye Trekanten kjøpesenter. 
I arbeidet inngår ny reguleringsplan med infrastruktur. Ikke-kommersielle aktiviteter 
og tilbud som innbyggertorg og bibliotek skal gis en sentral plassering i grensesnittet 
mellom Kulturhuset og Trekanten. 

Asker sentrum er det mest sammensatte området i kommunen med det største 
tilbudet av aktiviteter, handel og knutepunktsfunksjon. 30 % av kommunens 
innbyggere bor i området som defineres som sentrum, og det er forventet stor 
folketilvekst fram mot 2030. De største forskjellene i levekår i kommunen finnes 
internt i nærområdet Asker sentrum (SSB 2021). Færre ungdom rapporterer at de er 
fornøyde med lokaler for å treffe andre unge på fritiden enn ellers i kommunen og 
landet for øvrig. Generelt er ungdom likevel mer fornøyde med kulturtilbudet i 
sentrum enn ellers i kommunen og landsgjennomsnittet (Ungdata 2019). 

Anbefaling:  
Innbyggertorg i Trekanten senter vil imøtekomme behov i befolkningen i 
sentrumsområdet og kommunedirektøren legger frem sak om videreutvikling til 
politisk behandling 1. kvartal 2022.  

2.2.3 Spikkestad innbyggertorg 
Behov:  
Spikkestad har ennå ikke et bemannet innbyggertorgtilbud. Det er etablert 
innbyggertorgfunksjoner i kulturhuset Teglen, med frivilligsentral og utlån av lokaler 
til frivilligheten og kulturscene. 

I dag bor det ca. 4 700 personer i nærområdet Spikkestad. Utviklingen i Spikkestad 
avhenger av utbygging av nytt renseanlegg for avløp som er planlagt ferdigstilt i 
2027. Først etter dette er det forventet stor utbygging og en befolkningsvekst på 24 
% i området fram til 2030, viser tall fra Asker kommune/ Kompas (2021). 

Sosial infrastruktur, som barnehager, skoler, kultur- og idrettsanlegg, kirke og 
helseinstitusjoner, er allerede på plass i tettstedet. Infrastruktur i form av 
kollektivtilbud er også god, da endestasjonen på Spikkestad-banen er Spikkestad 
stasjon. 
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En foreløpig stedsanalyse viser at andelen lavinntektshusholdninger i området er 
lavere enn i kommunen som helhet og Asker for øvrig. Andelen som er fornøyd med 
lokalmiljøet, lokaler for å treffe andre unge på fritiden og kollektivtilbudet er noe 
lavere enn for hele Asker. Andelen elever som rapporterer at de er fornøyd med 
kulturtilbudet i sitt nærmiljø er vesentlig lavere sammenlignet med elever på alle 
ungdomsskoler i kommunen (Ungdata 2019). Andel innbyggere i Spikkestad som 
deltar eller som ønsker å delta i frivillig arbeid og politikk er generelt lavere enn for 
hele kommunen (innbyggerundersøkelsen 2018). 

Spikkestad sentrum inngår i Områdeplan for Spikkestad, vedtatt 18.06.2015. Før 
videre utvikling kan skje, er det krav til at delfeltene i områdeplanen detaljreguleres. 
Grunneiere som omfattes av områdeplanen har gått sammen i et grunneierforum og 
er i oppstarten av å utarbeide en masterplan for sentrum. Masterplanen skal ligge til 
grunn for de juridisk bindende reguleringsplanene. 

Anbefaling:  
I Spikkestad ligger det svært godt til rette for å starte uttesting og samhandling med 
lokalsamfunnet om hvordan et innbyggertorg skal være og fungere med 
utgangspunkt i innbyggertorgfunksjonene som er etablert i Telgen. For å bidra til 
lokalsamfunnsutviklingen i området, koble på frivillighet og lokale aktører og følge 
arbeidet med stedsutviklingen i Spikkestad tett, anbefales det at det opprettes en 
prosjektlederstilling i Spikkestad fra 2023. Midler til en 3-årig 100 % 
prosjektlederstilling søkes innarbeidet i handlingsprogrammet fra 2023.  

Dette kan bidra til en god kobling til arbeidet med masterplanen for utbygging i 
Spikkestad. Utforsking av muligheter og begrensinger i eksisterende bygg og 
kartlegging av behov som går utover bygninger som finnes, vil være en naturlig del 
av arbeidet. Masterplanen skal koordinere alle grunneierinteressene i området, og 
lokale behov knyttet til et innbyggertorg vil kunne avdekkes gjennom arbeidet.  

2.2.4 Holmen innbyggertorg 
Behov:  
Holmen har i dag nyoppusset og utvidet innbyggertorg på Holmensenteret og 
etablert nytt ungdomstilbud i 2021. Det bor 13 200 innbyggere i området, som utgjør 
14 % av kommunens totale befolkning. Folketilveksten i området er blant 
kommunens største fram mot 2030 (Asker kommune / Kompas 2021). Årsaken er 
primært utbyggingen på Vestre Billingstad og Billingstadsletta sør. 

Videreutvikling av innbyggertorg på Holmen avhenger av utviklingen i området og 
store infrastrukturprosjekter i form av nye veiløsninger for Slemmestadveien/Fekjan 
og ny E18 Vestkorridoren. Dette er store prosjekter som avhenger av overordnede 
nasjonale føringer. Det er anslått at en videreutvikling av innbyggertorg på Holmen 
kan være på plass tidligst i 2032. 
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Billingstadsletta, som er et område i vekst, har flere barn i lavinntektshusholdninger 
enn i Asker generelt (SSB 2018). Andelen elever som svarer at de er fornøyd med 
lokaler for å treffe andre unge på fritiden er lavere på begge skolene i området enn i 
kommunen generelt (Ungdata 2019), viser foreløpig stedsanalyse. 

Anbefaling:  
Det er først aktuelt med planer om en videreutvikling av innbyggertorg i nærområdet 
Holmen om 10 år og det anbefales at det planlegges en mulighetsstudie som 
innarbeides i handlingsprogrammet i 2030. Forholdene ligger godt til rette for å jobbe 
med lokalsamfunnsutvikling fra dagens innbyggertorg på Holmen senter, med 
forsterking på ungdomstilbud. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Innbyggernære tjenester som bidrar til at befolkningen både får tjenestene de trenger 
der de bor, og inviterer inn til fellesskap og deltakelse i utvikling av kommunen bidrar 
til sosial bærekraft og er forankret i temaplan medborgerskap og i tråd med 
Temaplan Leve hele livet – eldre. Det er grep som skaper en effektiv, innovativ og 
dynamisk organisasjon med et godt økonomisk handlingsrom og et godt 
tjenestetilbud i samarbeid med sivilsamfunnet.  

Livskvaliteten og helsen til den enkelte økes gjennom deltagelsen. Dette kan 
medføre mindre behov for velferdstjenester på sikt, og gi positive økonomiske og 
sosiale konsekvenser. 

Finansiering av nye lokaler er en betydelig kostnad for kommunen. Det er viktig at 
innbyggertorgene som videreutvikles og etableres framover tilpasses 
lokalsamfunnenes behov i størrelse og innhold. De må også sees i sammenheng 
med muligheter i eksisterende lokaler og bygge- og utviklingsplaner i nærmiljøene, 
for å ivareta økonomisk bærekraft.  

Utvikling av innbyggertorgene følger Asker kommunes ambisjonsnivå for å redusere 
klimagassutslipp i Temaplanen Handling mot klimaendringene. Innbyggertorgene 
arbeider for å redusere det totale klimagassutslippet i kommunen, både fra 
kommunal drift og fra innbyggernes mobilitet, aktiviteter og forbruk. Valgene den 
enkelte innbygger tar hver dag er avgjørende for Askers samlede klimafotavtrykk. 

 

4. Tidligere behandling 
 Nye Asker fellesnemnda har tidligere behandlet sak om innbyggertorgene i 

Asker kommune den 14.12.2018, utvalgssak 66/18. 
 Nye Asker fellesnemda sak om Etablering av innbyggertorg i Tofte, Sætre, 

Slemmestad og Heggedal 18/195. 13.09. 2019. 
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 Utvalg for medborgerskap behandlet orientering om status og framdrift for 
innbyggertorg, 20/35873-1 03.12. 2020. 

 Slemmestad innbyggertorg - permanent løsning 20/11045 Formannskapet 
22.06. 2021. 
 
 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Etablering av innbyggertorgene utgjør et viktig strategisk virkemiddel for å oppnå 
Askers kommunes ambisjon om å være en flersenterkommune med levende 
lokalsamfunn, nærdemokrati og innbyggernære tjenester. 

De ulike stedene har ulike behov og forutsetninger som påvirker når det er anbefalt å 
videreutvikle og etablere innbyggertorgene, hvor store de skal være og hvilke 
tjenester de skal tilby. Det er kommunedirektørens anbefaling at innbyggertorgene 
Asker, Tofte, Spikkestad, Holmen og eventuelt Borgen utvikles/etableres over tid fra 
2022-2032. Det er for å sikre tilstrekkelig kapasitet og fokus, finansiering og 
tilpasninger til behov og muligheter på hvert sted, samt medvirkning. 

Finansiering av nye lokaler er en betydelig kostnad for kommunen og det er viktig at 
de permanente innbyggertorgene som planlegges framover tilpasses 
lokalsamfunnenes behov i størrelse og innhold, og sees i sammenheng med 
muligheter i eksisterende lokaler og bygge- og utviklingsplaner i nærmiljøene.  

Videre planlegging og utredning av innbyggertorgene er et stort arbeid der flere deler 
av kommunen og lokalsamfunnene vil samarbeide. Det vil kreves ressurser til 
planlegging og omfattende finansiering av tiltak. Denne saken fremmer derfor en 
overordnet framdriftsplan, og varsler politiske saker framover som vil gå i dybden på 
behov og tiltak. Behovet for at kommunen tilpasser innbyggertorgene til det som 
trengs lokalt og vurderer eksisterende bygninger i utviklingen av innbyggertorgene 
understrekes. Dette gjelder særlig innbyggertorget på Tofte og etablering av 
innbyggertorg i Spikkestad. For å bidra til lokalsamfunnsutviklingen i Spikkestad, 
koble på frivillighet og lokale aktører, og følge arbeidet med stedsutviklingen i 
Spikkestad tett, anbefales det at det opprettes en prosjektlederstilling i Spikkestad fra 
2023.  

Kommunedirektøren er kjent med innbyggerinitiativet som pågår i Spikkestad for 
etablering av bibliotek. Initiativet vil svares ut i en egen sak. Samtidig er denne saken 
med forslag om en styrking av tilstedeværelsen i Spikkestad et signal om at 
Spikkestad er et utviklingsområde for kommunen.  

Det kommer egne politiske saker om videreutviklingen av Asker innbyggertorg, samt 
plan for, og finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus. 

Kostnader knyttet til videreutvikling av innbyggertorgene som skissert i saken søkes 
innarbeidet i handlingsprogrammet fra 2023. 
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Status etablering innbyggertorg i Asker kommune pr. 31.12.2021 
Innspill fra Tofte lokalsamfunnsutvalg om innbyggertorg 24.11.2021 
Mulighetsstudie Lokalisering nye Asker - Tofte innbyggertorg rev. 03.07.2019  
Rapport - innbyggertorg - servicetorg 
Prosjektrapport a9 
Stedsanalyse Tofte - september 2020Vedlegg:  
Status etablering innbyggertorg i Asker kommune pr 31.12. 2021 
Innspill fra Tofte lokalsamfunnsutvalg om innbyggertorg 241121 
Mulighetsstudie Lokalisering nye Asker - Tofte innbyggertorg rev 030719 
rapport-innbyggertorg-servicetorg 
Prosjektrapport a9 
Stedsanalyse Tofte. September 2020.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022  
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 09.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Synnøve Osmundsen orienterte i saken. 

Det ble fremmet slikt omforent tilleggsforslag til pkt 3 og 5: 

3. Det må prioriteres å avsette midler til gjennomføring av all prosjektering i 
2022, slik at oppstart rehabilitering kan skje tidlig 2023. 

Det bes om at det i perioden for rehabilitering inngås leievtale for 
erstatningslokale for aktiviteter som i dag finner sted i samfunnshuset. 

5. Prosjekteringen av rehabiliteringen må også hensynta den videre 
utviklingen for helhet i prosjektet. 

Innstillingen, med omforent tilleggsforslag, ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling/Vedtak  

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 09.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Synnøve Osmundsen orienterte i saken. 

Det ble fremmet slikt omforent tilleggsforslag til pkt 3 og 5: 

3. Det må prioriteres å avsette midler til gjennomføring av all prosjektering i 
2022, slik at oppstart rehabilitering kan skje tidlig 2023. 

Det bes om at det i perioden for rehabilitering inngås leievtale for 
erstatningslokale for aktiviteter som i dag finner sted i samfunnshuset. 

5. Prosjekteringen av rehabiliteringen må også hensynta den videre 
utviklingen for helhet i prosjektet. 

Innstillingen, med omforent tilleggsforslag, ble enstemmig vedtatt. 

lnnstillingNedtak 

1/2 
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1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

Det må prioriteres å avsette midler til gjennomføring av all prosjektering i 2022, 
slik at oppstart rehabilitering kan skje tidlig 2023. 

Det bes om at det i perioden for rehabilitering inngås leieavtale for 
erstatningslokale for aktiviteter som i dag finner sted i samfunnshuset. 

4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i       
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler til 
dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025.  

Prosjekteringen av rehabiliteringen må også hensynta den videre utviklingen for 
helhet i prosjektet. 

 

 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

Det må prioriteres å avsette midler til gjennomføring av all prosjektering i 2022, 
slik at oppstart rehabilitering kan skje tidlig 2023. 

Det bes om at det i perioden for rehabilitering inngås leieavtale for 
erstatningslokale for aktiviteter som i dag finner sted i samfunnshuset. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler til 
dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

Prosjekteringen av rehabiliteringen må også hensynta den videre utviklingen for 
helhet i prosjektet. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022  
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 7/22 

Behandling 

Virksomhetsleder Charlotte Sætre innledet til saken og besvarte spørsmål. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 7/22 

Behandling 

Virksomhetsleder Charlotte Sætre innledet til saken og besvarte spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

1/2 
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4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 

igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

 

 

 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022  
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 13/22 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende på spørsmål. 

Nora Eriksen fremmet følgende forslag om nye punkter 6 og 7. 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg.  
 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte     
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

Innstillingen i 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Eriksens forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 13/22 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson innledet til saken og besvarte oppklarende på spørsmål. 

Nora Eriksen fremmet følgende forslag om nye punkter 6 og 7. 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg. 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte 
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

Innstillingen i 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Eriksens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1/2 
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6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg.  
 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte     
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

 

 

 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering.

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023.

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025.

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

6. Ungdomsrådet ber om at kommunen stiller med midlertidige lokaler/leie av 
lokaler under restaurering og etablering av innbyggertorg. 

7. Ungdomsrådet legger vekt på viktigheten av at prosjekteringen av Tofte 
samfunnshus er ferdig innen 2022. 

2/2 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022  
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 5/22 

Behandling 

Innstilling vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 5/22 

Behandling 

Innstilling vedtatt. 

lnnstillingNedtak 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

1/2 



 

  2/2 

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

 

 

 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

2/2 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022  
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 10.02.2022 sak 6/22 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

lnnstillingNedtak 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

1/2 



 

  2/2 

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

 

 

 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

2/2 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 47/22 
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 17.02.2022 sak 12/22 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson orienterte og svarte oppklarende på spørsmål. 

Innstillingen i 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 47/22 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 17.02.2022 sak 12/22 

Behandling 

Rådgiver Valeria Nicholson orienterte og svarte oppklarende på spørsmål. 

Innstillingen i 5 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

1/2 



 

  2/2 

4.  Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023.  

5.   En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

 

 

 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. Midler 
til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

2/2 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/21143 Charlotte Sætre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 47/22 
  

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Formannskapet har behandlet saken i møte 01.03.2022 sak 47/22 

Behandling 

Innstillingen ble vedtatt, mot 1 stemme (FrP). 

Vedtak  

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum.  
 

3.  Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 
 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

U Asker 
kommune 

Saksprotokoll 

Arivsak 
21/21143 

Saksbehand ler 
Charlotte Sætre 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 09.02.2022 6/22 
2 Eldrerådet 10.02.2022 7/22 
3 Ungdomsrådet 10.02.2022 13/22 
4 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 6/22 
5 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 10.02.2022 5/22 
6 Utvalg for medborgerskap 17.02.2022 12/22 
7 Formannskapet 01.03.2022 47/22 

Videreutvikling og etablering av innbyggertorg 

Formannskapet har behandlet saken i møte 01.03.2022 sak 47/22 

Behandling 

Innstillingen ble vedtatt, mot 1 stemme (FrP). 

Vedtak 

1. Overordnet framdriftsplan for videreutvikling av Tofte, Asker, Spikkestad og 
Holmen innbyggertorg tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. kvartal 2022 fram en sak om 
videreutvikling av innbyggertorg på Trekanten i Asker sentrum. 

3. Kommunedirektøren legger i løpet av 1. halvår 2022 fram en sak om 
finansiering av antikvarisk rehabilitering av Tofte samfunnshus for innarbeiding i 
handlingsprogrammet for gjennomføring i 2023. 

4. Vurdering av egnede lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg i Spikkestad 
igangsettes i 2023. Midler til en 3-årig 100 % prosjektlederstilling for 
innbyggerdialog og lokalsamfunnsutvikling i Spikkestad søkes innarbeidet i 
handlingsprogrammet fra 2023. 

1/2 



 

  2/2 

 
5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 

eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. 
Midler til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 
 

 

 

 

5. En studie for videreutvikling av Tofte innbyggertorg, som vurderer muligheter i 
eksisterende lokaler, samt eventuelle tilleggslokaler, gjennomføres i 2025. 
Midler til dette vedtas i handlingsprogrammet for 2025. 

2/2 



Stedsanalyse for Tofte 
lokalområde
September 2020



Figur 1 Kart over Tofte lokalområde



Side 3 av 17 
 

 

Innhold 
 
Innledning ................................................................................................. 4 

Bakgrunn ............................................................................................... 4 

Om Tofte ................................................................................................ 4 

Geografisk avgrensing av området ............................................................. 5 

Befolkning og bolig ..................................................................................... 6 

Oppvekst og levekår ................................................................................. 11 

Deltakelse og engasjement ........................................................................ 13 

Næring og sysselsetting ............................................................................ 14 

Om datainnsamlingen ............................................................................... 16 

 

  



Side 4 av 17 
 

Innledning  
Denne stedsanalysen har til formål å gi innsikt om de ulike områdene i Asker 
kommune. Vi har delt kommunen inn i 11 lokalområder. Det er nå i første 
omgang laget stedsanalyser for fire av disse lokalområdene, med hensikt å gi 
kunnskap om de områdene hvor det er opprettet lokalsamfunnsutvalg. 

Stedsanalysene har fokus på befolkning og aktivitet, og må ikke forveksles med 
stedsanalyser som gjøres i forbindelse med arealplanlegging (hvor geologi og 
andre fysiske forhold er sentrale). Dette er ikke en uttømmende analyse av 
områdene. Vi gjør et «lett dypdykk». På denne måten kan analysene være en 
teaser for å dykke dypere ned i enkelte temaer i etterkant. 

Målgruppen for analysene er politikere og interesserte innbyggere. Analysene vil 
også være til nytte som kunnskapsgrunnlag til enkelte temaplaner i kommunen. 

Bakgrunn 
Som et ledd i utviklingen av innbyggermedvirkning og nærdemokratiske 
ordninger i nye Asker kommune ble det i sak 33/19 i Fellesnemnda foreslått å 
etablere tre lokalsamfunnsutvalg (LSU) – på Tofte, Slemmestad og Heggedal. 
Videre ble sak om opprettelse av lokalsamfunnsutvalg behandlet i Utvalg for 
medborgerskap 31.10.19 og i Kommunestyret 12.11.19.  

I saken foreslås det å utarbeide et kunnskapsgrunnlag basert på kommunens 
datagrunnlag og supplerende informasjon fra lokalsamfunnet. Denne rapporten 
belyser statistiske analyser av sentrale temaer som kan være relevante for 
lokalsamfunnsutvalgene, og kanskje også andre aktører som arbeider med 
samfunnsutvikling lokalt. 

Det er analyseteamet i Asker kommune som har utarbeidet analysen på vegne 
av kommunedirektøren.   

Om Tofte 
Tofte ligger vakkert til på den smale kyststripa langs fjorden helt sør i 
kommunen. I forbindelse med etableringen av cellulosefabrikkene på Tofte i 
perioden 1899-1907, vokste det frem et sterkt arbeidersamfunn, forankret i 
institusjoner som Folkets hus, arbeiderforeninger, idrettslag og 
musikkforeninger.  

Etter nedleggelsen av fabrikkene i 2008 og 2013 ønsker nåværende eier 
Statkraft å reetablere industri på Tofte for produksjon av biodiesel. Det er delte 
meninger lokalt om denne utbyggingen. I 1891 bodde det 16 personer på Tofte, 
nå er det over 3000 fastboende på stedet. Tofteområdet er i dag et populært 
hyttested, med om lag 1540 hytter og sommerhus.   
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Geografisk avgrensing av området 
Denne stedsanalysen omfatter lokalområde Tofte. 
Dette lokalområdet består av plansonene Filtvet, 
Tofte og Holmsbu. Lokalområder og plansoner er 
inndelinger kommunen har etablert for 
statistikkformål. 

Lokalområdet omfatter lokalsenter Tofte, nærsentrene 
Filtvet og Holmsbu, og i tillegg stedene Kana og 
Rødtangen. For mer om senter- og områdestrukturen i Asker, se langtidsanalyser 
i Kommuneplanens samfunnsdel 2020-2032. 

Kommuneplanens samfunnsdel skisserer et eget lokalområde for Klokkarstua, 
som omfatter hele vestre del av gamle Hurum. Men etter innspill fra 
lokalbefolkningen i forbindelse med opprettelse av LSU, vil dette lokalområdet 
deles i to i stedsanalysen. Øvre del (Verket og Klokkarstua) vil tilhøre 
lokalområde Sætre, og nedre del (Holmsbu, Kana og Rødtangen) vil tilhøre 
lokalområde Tofte. 

Lokalområde Tofte omfatter inntaksområdet 
for Tofte barneskole, og ca. ¼ av 
inntaksområdet for Folkestad barneskole. 
Figurene med tall per skolekrets omfatter 
ikke Folkestad skolekrets. Det samme 
gjelder for tallene for næring og 
sysselsetting. Disse tallene følger SSBs 
inndeling i delområder, som i dette området 
sammenfaller med skolekretsene. 

 

  

74 km
2

 

20 % av 
kommunens 
totale areal 
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Befolkning og bolig  
Lokalområde Tofte er stort i areal (20 %) og har 
minst befolkning (4 %), sammenlignet med de 
andre lokalområdene i kommunen. 

Blant de 4 000 innbyggerne i Tofte lokalområde 
er andelen eldre (67 år og eldre) høyere 
sammenlignet med kommunen totalt. Likeså er 
andelen barn og unge under 15 år lavere. Dette er gjerne et mønsteret man ser i 
områder som ikke har hatt noen særlig tilflytting over tid. 

Figur 2 Folkemengde etter alder. Lokalområde Tofte og kommunen totalt. 2019.1 

 

 

 

 

Det er 1 932 boliger i området, hvorav 85 % utgjør 
eneboliger. Den høye andelen eneboliger er naturlig i 
et område med store arealer og en mindre befolkning, 
hvor det er mindre press på fortetting sammenlignet 
med andre steder i kommunen. 

 

 

 

 

 

 

                                       
1 Asker kommune/ Kompas 

4 000 innbyggere 

4 % av 
kommunens totale 

befolkning 
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Figur 3 Boligtyper i lokalområde Tofte og kommunen totalt. 2019.2 

 

Det bor ca. 2 100 husholdninger i lokalområdet Tofte. Sammensetningen av 
husholdninger er preget av færre barnefamilier og noe flere aleneboende, 
sammenlignet med kommunen totalt. Dette samsvarer med figuren som viser 
aldersfordelingen i lokalområdet. 

Figur 4  Husholdningstyper i lokalområde Tofte og kommunen totalt. 2019.3 

 

Figuren på neste side viser en sammenligning av boligtyper og 
husholdningstyper. Det er rimelig å anta at store husholdninger ofte har behov 
for og ønske om større boliger, og omvendt. For kommunen i sin helhet finnes 
det svært mange eneboliger, men ikke tilsvarende mange husholdninger med 
hjemmeboende barn.  

Det er selvfølgelig ikke gitt at alle husholdninger ønsker å bo i en bolig som 
passer størrelsen slik det er definert her. Men en sammenligning av disse tallene 
belyser om skjevhetene er store mellom sammensetningen av husholdninger og 
boliger i et område. 

 

                                       
2 Asker kommune/ Kompas 
3 Asker kommune/ Kompas 
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Figur 5 Boligtyper og husholdningstyper i Tofte lokalområde. 2018.4 

 

Skjevheten mellom tilbudet av boligtyper og husholdningsstørrelsene er stor i 
lokalområdet. Mange bor alene eller som par uten hjemmeboende barn, og det 

er liten mulighet å bo i leilighet eller rekkehus, for de som 
måtte ønske det i området. 

De siste 20 årene er det bygget rundt 100 eneboliger, 60 
rekkehus/ tomannsboliger og 20 leiligheter (antall 
refererer til boenheter) i området, totalt 180 boliger. 

 

Figur 6 Nye boliger 2000-2018. Lokalområde Tofte.5 

 

 

                                       
4 Asker kommune/ Kompas 
5 Asker kommune/ Kompas 



Side 9 av 17 
 

Boligproduksjonen i Tofte utgjør 2 % av kommunens totale boligproduksjon i 
perioden (8 200). 

Figuren under viser befolkningsveksten siden 2000 og hva den består av. 
Fødselsoverskuddet (antall fødte minus antall døde) er en relativt stabil faktor av 
tilveksten. Tallene for nettoflytting (antall tilflyttede minus utflyttede personer) 
varierer i større grad fra år til år. I Asker kommune har man ofte sett en  
sammenheng mellom boligproduksjon og folketilvekst.6 

Figur 7 Befolkningsutviklingen for lokalområde Tofte 2000-2018.7 

 

Folkemengden i Tofte lokalområde sank noe på tidlig 2000-tallet, men har vært 
relativt stabilt fram til i dag. I snitt har det årlig blitt tre personer færre i området 
de siste ti årene. Fra 2001 til 2019 var befolkningsveksten på -1 %. Til 
sammenligning har kommunen totalt hatt en vekst på 25 % i tilsvarende 
periode, og naboområdet Sætre en vekst på 40 %. 

  

                                       
6 I en del andre kommuner er det en sterkere korrelasjon mellom arbeidsplasser og folketilvekst. 
7 Asker kommune/ Kompas 
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Figuren under viser en oversikt over boligbygging år for år (venstre akse), og 
endring i folkemengde (høyre akse). Prognoser for fremtidig år er markert med 
en stiplet linje for folkemengde og lysere farge for boligproduksjon.  

Figur 8 Folkemengde og boligbygging. Statistikk (2001-2019) og framskriving (2020-2050). Tofte 
barneskolekrets.8 

 

En moderat vekst forventes i årene mot 2050, forutsatt en planlagt 
boligproduksjon på nesten 400 boliger totalt. Den planlagte boligproduksjonen 
knytter seg i hovedsak til prosjekter i Tofte sentrum og noe i Holmsbu. 

 

  

                                       
8 Asker kommune/ Kompas. Ettersom tallene for Folkestad skolekrets ikke lar seg dele opp, er 
utviklingen i Holmsbu ikke inkludert i figuren. Det gjelder både boligbygging og befolkning. 
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Oppvekst og levekår  
Levekår handler om de ressurser den enkelte disponerer og hvilke muligheter 
folk har til å nyttiggjøre seg av disse for å skape gode liv for seg og sine. Levekår 
handler også om hvilken livskvalitet folk har og hvor tilfreds og lykkelig de er.  

Vi har tatt utgangspunkt i Statistisk sentralbyrås (SSB) levekårsindikatorer og 
valgt ut noen av disse som på ulike måter belyser folks relative tilgang på 
økonomiske ressurser. Levekårsindikatorene sier ikke nødvendigvis noe om den 
opplevde livskvaliteten og tilfredsheten til den enkelte. Allikevel kan 
levekårsindikatorene si oss noe om levekårsutfordringer i et område. 

 

Figur 9 Ulike levekårsindikatorer 20189 

 

 

Figuren beskriver tallene for plansonene Filtvet og Tofte. Plansone Holmsbu er 
slått sammen med plansone Klokkarstua i tallene og derfor ikke inkludert i 
presentasjonen.  

Generelt ligger Asker kommune på snitt med landet, men befolkningen vår har 
noe høyere utdanningsnivå enn Norge. 

Hovedmønsteret i figuren viser en relativt stor forskjell mellom plansonene Tofte 
og Filtvet opp mot Asker kommune sett under ett når det gjelder utdanningsnivå. 
Videre er andelen barn som bor med enslige foreldre høyere på Tofte og Filtvet 
enn for Asker kommune samlet. For de øvrige indikatorene er forholdene relativt 
like.   

 

                                       
9 SSB, levekårsindikatorer (spesialuttrekk), 2018. 
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Å vokse opp betyr å vokse opp på et bestemt sted, og forskjellige lokalmiljøer 
kan gi ulike muligheter for utfoldelse og sosialt samvær. Tilbudet av 
organisasjoner, fritidstilbud og kulturtilbud påvirker hvordan den enkelte kan 
utfolde seg og bidrar samtidig til å skape identitet og tilhørighet i et 
lokalsamfunn. 

 

Figur 10 Prosentandel av ungdom som er fornøyd med ulike sider av sitt hjemsted. Tofte. 201910. 

 

 

I figuren ser vi at andelen ungdom ved Tofte ungdomsskole som rapporterer å 
være fornøyd med ulike sider ved sitt hjemsted. Det er særlig på opplevd 
kollektivtilbud og hvor fornøyd de er med sitt lokalmiljø forskjellen mot Asker, 
Viken og Norge er størst.  

 

 

 

 

 

                                       
10 Ungdata 2019 (Asker, Røyken, Hurum) 
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Deltakelse og engasjement 
I dette avsnittet ser vi på lokal deltakelse i frivillige aktiviteter og arrangementer, 
og lokalt engasjement og deltakelse i politikk. Tallene er hentet fra en 
innbyggerundersøkelse, som ble gjennomført i 2018, i forbindelse med 
sammenslåingen av Røyken, Hurum og Asker kommune. Et representativt utvalg 
av kommunens innbyggere svarte på spørsmål om deltagelse, engasjement og 
om forventninger til den nye kommunen.  

Figur 11 Om deltakelse og engasjement i lokalområde Tofte og gamle lokalområde Klokkarstua 
(Holmsbu og Klokkarstua), og kommunen totalt. 2018.11 

 

Figuren viser først hvor stor andel av innbyggerne om har svart at de i dag deltar 
i frivillig arbeid. Neste søyle viser hvor mange av de som svarte at de ikke deltar, 
likevel kunne tenke seg det. De to siste søylene handler om politisk engasjement 
– det første hvor viktig det er med politisk, lokalt engasjement, og videre om de 
kunne tenke seg å delta i politikken selv. Søylene for Asker viser resultatene for 
hele kommunen. 

Figuren viser oss at flere fra Tofte og Klokkarstua vurderer lokal politisk 
deltakelse og engasjement som viktigere enn innbyggerne i Asker sett under ett.  

Samtidig ser vi også at andelen innbygger på Tofte og Klokkarstua i dag deltar i 
frivillig arbeid er høyere enn Asker under ett, men færre kan tenke seg å delta i 
frivillig arbeid dersom de blir spurt om det på Klokkarstua. For Tofte svarer litt 
over halvparten som ikke deltar i frivillig arbeid i dag, at de kan tenke seg å delta 
dersom de blir spurt om det.  

                                       
11 Innbyggerundersøkelsen nye Asker kommune. 2018. 
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Næring og sysselsetting12 
For å belyse næring og sysselsetting i et lokalområde 
er det nyttig å se på hvor mange og hvilke 
arbeidsplasser som ligger i området, og hvor mange 
innbyggere som er sysselsatt, og i hva slags næring. 
Tallene kan blant annet fortelle om innbyggerne i et 
område har mulighet til å jobbe i eget nærområde, 
eller er nødt til å pendle andre steder. 

Dataserier over tid kan peke på utvikling som har skjedd og er i ferd med å skje. 
Kommunen har bestilt data fra SSB for å studere utviklingen i de ulike områdene 
fra 2008 til 2018. Merk at dataene teller ansatte, ikke årsverk. Dette kan være 
noe av forklaringen på at kategorien helse- og sosialtjenester er høy, ettersom 
en flere ansatte i disse yrkene har deltidsstilling. Merk at helse- og 
sosialtjenester også inkluderer barnehage og skolefritidsordning (SFO). 

Figur 12 Antall arbeidsplasser etter næring i Tofte (delområde Sydøstre Hurum). 2008 og 2018.  

 

I Tofte er det totalt ca. 800 arbeidsplasser. Området har mistet nesten 400 
arbeidsplasser siden 2008, om størsteparten kan knyttes til industri og 
nedleggelsen av anlegget til Södra Cell. For de øvrige næringstypene har det 
være mindre endringer. 

Det er særlig industri som har endret seg vesentlig fra 2008 til 2018, noe som er 
naturlig ved bortfallet av lokale industriarbeidsplasser. Økningen i antall 
sysselsatte innen bygg og anleggsvirksomhet kan kanskje forklares med at 

                                       
12 Spesialuttrekk fra SSB. NB: Plansone Holmsbu (Kana, Holmsbu og Rødtangen) er ikke inkludert. 
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sysselsatte som tidligere har jobbet i industri har fått ny jobb innen bygg og 
anlegg. 

Figur 13 Antall sysselsatte etter næring i Tofte (delområde Sydøstre Hurum). 2008 og 2018.  

 

Det bor ca. 1 600 sysselsatte i Tofte. Sett opp mot antallet arbeidsplasser (ca. 
800) betyr det at området har et underskudd av arbeidsplasser. Mange må 
derfor pendle ut av området for å jobbe, som tabellen under viser. 

Figur 14 Dekningsgrad arbeidsplasser (arbeidsplasser / sysselsatte) i Tofte (delområde Sydøstre 
Hurum). 

  2008 2018 
Tofte (Kana, Holmsbu og Rødtangen er ikke inkludert) 69 % 47 % 
Kommunen totalt 78 % 78 % 
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Om datainnsamlingen 
Data fra Kompas 
Kompas er et IT-verktøy for kommuner med demografiske data. Verktøyet 
innehar statistikk av befolkning og bolig på lavt geografisk nivå, og kommunen 
beregner sine befolkningsframskrivinger ved hjelp av IT-verktøyet. Dataene i 
Kompas kommer fra SSB. 

Levekårsindikatorer (2018) 
Innvandrere og norskfødte med innvandrerforeldre  

Antall innvandrere og norskfødte med innvandrerforeldre fra Øst-Europa (inkl. 
land fra tidligere Øst-Europa som nå er medlem av EU), Asia, Afrika og Latin-
Amerika) per 1.1.2019 / Folkemengde per 1.1.2019  

Innvandrere er personer som er født i utlandet av to utenlandsfødte foreldre og 
fire utenlandsfødte besteforeldre. Norskfødte med innvandrerforeldre er personer 
som er født i Norge av to foreldre som er født i utlandet, og som i tillegg har fire 
besteforeldre som er født i utlandet. 

Barn med enslige foreldre 

Barn 0-17 år som bor med bare mor eller bare far per 1.1.2019 / Barn 0-17 år 
per 1.1.2019  

Barn er personer som er (registrert) bosatt sammen med minst én av foreldrene 
(biologiske- eller adoptivforeldre), og som ikke er i samliv og/eller har egne 
barn. Barn omfatter biologiske barn og adoptivbarn, men ikke fosterbarn. 
Statistikken er i hovedsak laget ut fra hvor personene var registrert bosatt 1. 
januar (formelt bosted). 

Lav utdanning, 30-39 år  

Personer 30-39 år med grunnskoleutdanning per 1.10.18 / Personer 30-39 år 
med oppgitt utdanning per 1.10.18 

Høy utdanning, 30-39 år 

Personer 30-39 år med høyere utdanning per 1.10.18/ Personer 30-39 år med 
oppgitt utdanning per 1.10.18 

Personer i lavinntektshusholdninger, EU-50 av kommunal medianinntekt 

Antall personer i husholdninger med lavinntekt, EU-50, 2018 / Folkemengde per 
31.12.2018 

Barn i lavinntektshusholdninger, EU-50 av kommunal medianinntekt  

Antall barn i husholdninger med lavinntekt, EU-50, 2018/ Barn 0-17 år per 
31.12.2018 
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Ungdata 
Velferdsforskningsinstituttet NOVA ved OsloMet står bak Ungdata og har siden 
2010 samlet inn svar fra over 500 000 ungdommer fra de fleste av landets 
kommuner.  

I analysen er det plukket ut fire spørsmål knyttet til de unges opplevelse av sitt 
lokalmiljø og tilbudene der de bor. I analysen vises det til andelen som har 
krysset av på svaralternativene 1 eller 2 på spørsmålene. Dette følger den 
nasjonale kodingen av indikatorene og vil gjøre det enklere å sammenligne med 
andre kommuner, regioner og nasjonale tall.  

 Spørsmål  Svaralternativer 

 
1 

Tenk på områdene rundt der du bor. Hvordan opplever 
du at tilbudet til ungdom er når det gjelder … 
Lokaler for å treffe andre unge på fritida (fritidsklubb, 
ungdomshus eller lignende) 
Idrettsanlegg 
Kulturtilbudet (kino, konsertscener, bibliotek eller 
lignende) 
Kollektivtilbudet (buss, tog, trikk eller lignende) 

1 Svært bra 
2 Nokså bra 
3 Verken bra eller dårlig 
4 Nokså dårlig 
5 Svært dårlig 
 

 
 
2 

 
Når du er ute om kvelden, opplever du det som trygt å 
ferdes i nærområdet der du bor? 

1 Ja, svært trygt 
2 Ja, ganske trygt 
3 Usikker 
4 Nei, jeg føler meg utrygg 

 
 
3 

 
Hvor godt trives du i nærområdet der du bor? 

1 Svært godt 
2 Godt 
3 Passe 
4 Dårlig 
5 Svært dårlig 

 
Kilder 
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Mandat
Metode

Hovedoppdraget til delprosjekt A9 

Innbyggertorg i planleggingsfasen har vært:

• Konkretisere mulighetsstudiet, 

• Utrede behov og gjennomføre lokale 

involveringsprosesser

• Utrede og foreslå lokaler og lokale 

konsepter

Leveranse

I rapporten leverer prosjektet innsikt fra involveringsarbeidet 

samt forslag til:

• Prinsipper for en dynamisk arena

• Digitale løsninger

• Organisasjonsmodell

• Kompetanseprofil

• Samarbeidsmodeller

• Økonomisk driftsmodell

• Arbeid med visuell profil

• Lokale konsepter

• Dimensjonering

• Forslag til realiseringsplan for lokasjonene
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Hovedinnsikter
- Involverings-

prosesser

Lokale konsepter Det digitale 
torget

Organisering, 
samarbeids-
modeller og 
kompetanse

Grunnprinsipper
- Dynamisk 

arena
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Fra mulighetsstudiet –
Fire pilarer
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I samarbeid med tjenestedesignere fra Livework Nordic har prosjektet i 

denne fasen, fokusert på lokalt involveringsarbeid for å få innsikt fra de ulike 

målgruppene. 

• Gjennomført intervjuer med innbyggere, lag og foreninger og lokalt 

næringsliv i Sætre, Tofte og Holmen 

• Gjennomført evalueringsintervjuer/samtaler med representanter fra alle 

aktørene i Heggedal og Borgen (erfaringslæring)

• Gjennomført workshop med alle tjenesteledere, rådgivere og andre 

nøkkelfunksjoner i Hurum kommune inkl. tjenesteledere fra bibliotek, 

kultur og kulturskole fra alle de tre kommunene

• Dialog og møter med nøkkelfunksjoner i de tre kommunene

• Ca. 150 personer deltatt i involveringsarbeidet. 

I tillegg har det vært tverrfaglige og representative arbeidsgrupper som 

har jobbet med:

• Innbyggerservice

• Digitale løsninger (i samarbeid med A4 – Digitale asker 2020)

• Lokalisering (i samarbeid med A8 – Lokalisering)

• Organisering/Samarbeidsmodeller

Metode
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Hovedinnsikter
- Innbyggere
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Innbyggerne ønsker seg et sted å finne samlet informasjon over alt 

som angår og berører lokalsamfunnet. Et sted som «kjenner bygda 

si» og som jobber aktivt med å informere og involvere de ulike 

målgruppene.

Et innbyggertorg kan være en arena for medborgerskap og en 

møteplass for å følge med i kommunestyresaker.

Innbyggerne har behov for god 
informasjon, og en arena for 
dialog og involvering.

«Et innbyggertorg bør være et sted 

man blir inspirert og får informasjon»

«Vi ønsker å kunne følge med i politikken
og lokale bestemmelser her ute»
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«Jeg trenger hjelp til å forstå 
hvordan jeg fyller ut søknaden 
riktig»

«Det er komplisert å navigere i 
kommunens tjenester»

Innbyggerne ønsker tilpasset støtte og veiledning når de 

henvender seg til kommunen og andre instanser.

Innbyggerservice kan opptre som både filter og støtte og 

jobbe med forventningsstyring, navigering og veiledning.

Det er behov for å enkelt kunne komme i kontakt med rett 

person/ sted i kommunen, fysisk og digitalt

Innbyggerne har behov for støtte og 
veiledning i offentlige tjenester.
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En arena som kjenner lokalsamfunnet og som bygger bro 

mellom innbyggerne, frivillige, næring og kommune. Som 

kan bistå i koordineringsarbeid og koble sammen aktører.

Innbyggertorget kan bli et sosialt knutepunkt og en 

tilrettelegger for samskaping.

Innbyggerne har behov for 
en arena som koordinerer 
initiativ og kobler sammen 
aktører.

«Vi trenger et naturlig samlingspunkt, 
som hjelper til med arrangementer.»

«Folk vet ikke hvordan de kan bidra –
særlig ikke de unge»
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Et innbyggertorg som har fokus på synlighet og er åpent når 

innbyggerne har tid. Et sted med meråpent og gode løsninger 

for utnyttelse på kveldstid.  Med et aktuelt program og en god 

føling på hva innbyggerne bryr seg om. En arena som 

oppleves som bygdas storstue og et sted man alltid kan 

komme til. Et sted for gode opplevelser!

«Det er helt dødt her etter 
klokka 16:00.»

Innbyggerne har behov for 
en arena for gode 
opplevelser og  som tar opp 
viktige temaer for 
lokalsamfunnet.

«Et sted som innbyr til sosialt 
samvær og kulturopplevelser»
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Hovedinnsikter
- Frivillighet
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Samarbeidet mellom 
innbyggertorgene og 
frivilligsentraler og lag og 
foreninger bør være preget 
av likeverd mellom partene.

Samarbeidet bør virke forsterkende på alle aktørene og ikke 

bære preg av konkurranse.

Innbyggertorgene må bidra til å styrke det arbeidet som 

gjennomføres på frivilligsentraler og nærmiljøsentraler. 

Ressursene må sees i en sammenheng.

«Jeg tror folk er mer villig til å bidra
hvis aktiviteter er driftet av frivillige»

«66 % av de som ikke er frivillige oppgir at de kunne 
tenke seg å gjøre frivillig arbeid for en aktivitet 
eller sak de er opptatt av» 

Kilde: Frivillighetsbarometeret nye Asker
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Hovedinnsikter
- Næringsliv
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Lokalt næringsliv ønsker et 
samarbeid som kan bidra til 
gevinst for alle parter. 

Lokalt næringsliv ønsker å være medspillere i å skape 

attraktive lokalsamfunn. Lokalt næringsliv og gründere ønsker 

en arena for å diskutere og lete etter morgendagens 

løsninger sammen med kommunen og de andre aktørene. 

De er opptatt av at det ikke etableres konkurrerende 

virksomhet som fortrenger lokale næringslivsaktører.

«Vi må skape et sentrum hvor folk 
ønsker å dra, også for å gjøre ærender
– det er bra for alle»

«La private aktører få promotere seg selv. 
Private aktører driver business og må få 
noe igjen. What’s in it for me?»
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Hovedinnsikter
- Tjenestene
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Innbyggertorgene blir en 
viktig arena for å nå ut til alle 
innbyggere, gjøre det enklere 
å møtes og arrangere 
aktiviteter og tilby tjenester 
lokalt 

Tjenestene har allerede mange ideer til hva de kan bruke 

innbyggertorgene til. De er opptatt av tilstrekkelig kapasitet til 

å kunne booke møterom samt tilrettelagte lokaler. Møter, kurs

og samtaler med ulike målgrupper og kollegaer står sentralt 

for alle tjenestene. Innbyggertorg som arena for kulturtilbud 

og lokale medvirknings- og samksapingsprosesser er andre 

områder det fokuseres på.

«Får vi til samskaping mellom alle aktørene
får vi også nye aktiviteter og tilbud»

«Innbyggertorget skal være et dynamisk hus, derfor 
er det viktig at ikke alle rom er fast utleid på dagtid»
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Grunnprinsipper
-Dynamisk arena
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Grunnprinsipper- Dynamisk arena

Kommunen som «arena ansvarlig», skal sikre at innbyggertorgene er:

• Åpent for alle, godt for alle  - et sted for positive opplevelser

• Likeverdighet mellom aktørene – tilrettelegge for gode prosesser

• Balanse mellom aktørene – på tvers av alder og interesser

• Kvalitet – lokal identitet, men god kvalitet på tjenestetilbud, 
kompetanse og lokaler
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Lokale konsepter
• Beliggende i sentrum av tettsted

• Mulighet for god sammenheng mellom inne 

og utearealer

• Muligheter for dynamisk bruk/flerbruk

• Muligheter for kulturarrangementer



20

Fokusere 
& jobbe

En sone der jeg kan:

● Sitte å jobbe eller 

studere.

● Booke rom for møter, 

gruppearbeid og kurs.

● Ambulerende 

arbeidsplasser med 

tilgjengelige 

datamaskiner

En sone der jeg kan:

● Være kreativ og 

utfolde meg sammen 

med andre med 

samme interesse

● Delta i eller 

arrangere kurs og 

aktiviteter

● «Bråke og rote»

● Fysisk aktivitet 

En sone der jeg kan:

● Komme i kontakt med 

kommunen; digitalt og fysisk

● Ha møter med kommunens 

tjenester

● Få støtte og veiledning i 

søknadsprosesser

● Få informasjon om hva som 

skjer i nærmiljøet.

● Låne, leie, printe og kopiere

En sone der jeg kan:

● Møte andre 

innbyggere og være 

sosial

● Finne på ting med 

venner og familie

● Ha uformelle møter, 

slappe av, lese aviser 

og bøker, holde seg 

oppdatert

● Se forestillinger og 

delta i andre 

kulturopplevelser

Overordnede soner på innbyggertorgene basert på innsiktarbeidet

En sone der jeg kan:

● Kobles opp med andre 

aktører 

● Få hjelp til å planlegge 

og koordinere 

arrangementer/ initiativ

● Delta og arrangere 

arrangementer

● Arena for 

nærdemokratiske 

ordninger

● Komme med innspill til 

innbyggertorget/ 

kommunen

● Delta i samskapings-

prosesser med aktører 

fra kommunen, næring 

og frivilligheten.

Være
aktiv/kreativ

Innbygger-
service

Møtes & 
oppleve

Delta & bidra
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Tofte innbyggertorg

Biblioteksbygget

Samfunnshuset

S3 – som viktig 

samspiller
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Bibliotek

Et bibliotek med riktig utvalg, 

tilbud og mye kunnskap og gode 

utlånsmuligheter, også utover 

bøker og media. Sosiale soner 

Fab Lab/ Verksted

En arena for skaperglede og kreativitet 

hvor unge som gamle kan møtes å 

utforske teknologi, mekanikk og 

prosesser.

Mulige fremtidige arbeidsplasser og 

møterom

Det er ønskelig å utnytte en større del av 1. 

etasje på sikt. Det er et behov for både 

ambulerende og meråpne arbeidsplasser og 

møterom for tjenestene. Frivilligheten jobber 

utenfor kontortid og pendlere jobber gjerne 

utover kvelden. Et sted hvor innbyggerne kan 

booke møte med fagpersoner fra kommunen.

Innbyggerservice 
Her kan innbyggerne finne 

informasjon, motta veiledning, se 

publikumsprogrammet,. Et bemannet 

servicetilbud med selvbetjenings- og 

informasjonsområde.

Et sted å ta en kort pause, vente på 

avtale eller aktivitet. Lese avisen, 

lade telefonen, surfe gratis og kjøpe 

seg en kaffe i automaten

BIBLIOTEKSBYGGET
Et sted som informerer, veileder, kobler og koordinerer.

Biblioteket og “Fab Lab” i 2. etasje sikrer mulighet for verksted og utlån/utleie. Vi 

anbefaler at arealene til rådighet i 1. etasje blir benyttet til bemannet 

innbyggerservice med selvbetjenings- og informasjonsområde. Mulighet for 

enkelt arbeidsområde med wifi og pc-tilgang. 

Mulighet for enkelt arbeidsområde 

med wifi og pc-tilgang. Et sted å ta 

en kaffe og lese ferske aviser.

Personalrom, toaletter, 

garderobe og lagring
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Galleri

Sosialt samlingspunkt

Toftes TV-stue der folk kan møtes, se større 

idrettsbegivenheter, politikk og underholdning. 

Et lavterskeltilbud for å møtes hvor det “alltid er 

åpent”. 

Sosialt kjøkken

Et kjøkken med mulighet for kurs, 

matlaging for mindre 

arrangementer og sammenkomster. 

Et sted for samarbeid og sosialt 

samvær hvor alle aktørene kan ta 

eierskap. Mulighet for en 

“Fellesskapet”-løsning.

Flerbruks- og aktivitetsrom 

En arena for aktivitet, kurs, møtevirksomhet og 

mindre arrangementer som boklesning, akustisk 

konsert, strikkeklubb, quiz mm.

Scene og arrangementer

Festsal og storstue for 

forestillinger, kino, teater og 

konserter. 

SAMFUNNSHUSET
«Storstua» for å møtes og oppleve, delta og bidra

Samfunnshuset på Tofte bør være et sted for å møtes, delta og 

oppleve. Et sted ildsjeler kan arrangere kulturelle og sosiale innslag. 

Toftes samfunnshus inneholder et sosialt kjøkken. Møterom/TV-stua 

vil bli et viktig samlingspunkt der det er lavterskel å delta med 

direktesending av kommunale høringer, idrettsbegivenheter, Melodi 

grand prix, kongelige bryllup og nisjefilm-kvelder. 

Ansatte med en rolle som kobler og koordinator for engasjement. 

Brobygger mellom innbyggerne, frivilligheten og næringen.

Toaletter, garderobe og lagring

Oppgradering med toaletter og optimalisering 

av eksisterende lagring og garderobe, samt 

personalrom.
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Arrangerte kulturelle aktiviteter

Et sted barn og ungdom kan utfolde 

seg gjennom lyd, tekst og bilde.Leksehjelp og mulige 

ambulerende arbeidsplasser

Et sted for ungdom å gjøre lekser sammen 

under oppsyn etter skoletid og få hjelp til 

faglige utfordringer. Mulighet for å ha møte 

med kommunen og ambulerende 

arbeidsplass på dagtid. 

Helsesøster kommer på besøk!

Et sted der helsesøster kan komme 

og ha samtalegrupper, foredrag og 

timer med ungdommen.

Arrangerte fysiske aktiviteter

Et sted barn og ungdom kan 

organisere seg og utfolde seg 

fysisk i aktuelle former.

S3 – Skoleveien 3
Organiserte aktiviteter og ungdommens initiativ

Ungdomsklubben S3 anbefales å være et sted for organiserte aktiviteter 

for ungdom etter skoletid og utover kveld. Huset må fungere i en god 

sammenheng med innbyggertorget.

Ungdom som ønsker å ha et sted å være oppfordres til å initiere 

aktiviteter og tilbud, eksempelvis musikkstudio og breakdance-crew. Det 

bør også tas høyde for øvingsrom til Kulturskolen som bruker lokalet i 

dag. Barseltreff

Et sted hvor barselspermiterte kan 

møtes å ha sammenkomster, kurs 

og møter, også med kommunen.
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11:00 11:30
Knut (76)

Pensjonist

Innbyggerreise 13:00
Lager fårikål med 

pensjonistgruppa

11:15

Låner boken “Mitt 

liv” av Max Manus

14:30

Ser på OL i “TV-stua” 

med lagkamerater fra 

skiforeningen

09:00

Dobbeltsjekker at han har 

husket å booke møterom 

til pensjonistforeningen

11:00

Følger opp søknaden han 

har inne på vegne av 

pensjonistforeningen.

09:00 13:0011:15

Fokusere og jobbe

Være aktiv / kreativ

Innbyggerservice

Møtes og oppleve / 

Delta og bidra

14:30

11:30

Holder ukentlig møte 

med pensjonist-

foreningen
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15:00Erik (12)

Elev ved ungdomsskole

18:3013:45

13:45

Får leksehjelp

15:00

Fullfører 3D-modellen 

han har jobbet lenge 

med

18:30

Drar på kino med 

pappa

17:00

Møter pappa, som 

nettopp har fått hjelp 

med byggesøknad.

17:00

10:00

Melder seg opp til 

leksehjelp, for algebraen i 

matten er litt for vanskelig

Innbyggerreise

10:00

Fokusere og jobbe

Være aktiv / kreativ

Innbyggerservice

Møtes og oppleve / 

Delta og bidra
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Sætre innbyggertorg

Hurum rådhus
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Bibliotek

og arena for småskala 

kulturarrangementer
Et bibliotek med riktig utvalg, 

mye kunnskap og gode 

utlånsmuligheter utover 

bøker og media.

En arena for livslang læring 

og kulturarrangementer som 

boklesning og akustisk 

konsert.

Ambulerende arbeidsplasser 
En arena for å fokusere og jobbe med 

gratis wifi og lademuligheter. Et sted å 

holde leksehjelp, jobbsøkerkurs og 

datakurs. Her kan det også holdes 

samtalegrupper i helsesøsters eller 

annen kommunal/ frivillig regi.

Aktivitetsrom
En arena for aktivitet, kurs og 

øving

Sosialt samvær
Sone der folk kan møtes, se 

større idrettsbegivenheter, 

politikk og underholdning. 

Et lavterskeltilbud for å møtes 

hvor det “alltid er åpent”. Tv-

stua kunne også hatt 

filmkvelder med nisjefilm eller 

filmklubb.

1. ETASJE
Sætres storstue og kommunens ansikt utad. Et sted 

som gir god informasjon, støtte og veiledning og 

kobler de ulike aktørene på tvers. Med bibliotek, 

innbyggerservice, aktivitetsrom og soner for sosialt 

samvær skal det være lavterskel å benytte seg av 

innbyggertorget.

Innbyggerservice 
Et bemannet tilbyd der 

innbyggerne kan få 

informasjon og motta 

veiledning. Mulighet for 

enkelt arbeidsområde med 

wifi og pc-tilgang

Lekesone
Et sted hvor barselspermiterte kan 

møtes å ha sammenkomster, kurs 

og møter, også med kommunen.

Delta og bidra

Møte ansatte som 

kobler aktørerog 

hjelper til med å 

koordinere 

arrangementer og 

annet initiativ.

Et sted å ta en kaffe og lese ferske 

aviser. Lade telefonen, surfe gratis og 

vente på avtale eller aktivitet
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Kulturscene, filmfremvisning og 

samlingssted for større arrangementer

Festsal og storstue for forestillinger, teater og konserter. Vi anbefaler at storsalen 

får en større utnyttelse til et bredere publikum. 

Arbeidsplasser og møterom

Ambulerende og meråpne

arbeidsplasser og møterom for 

tjenestene og andre aktørene. 

Et sted hvor innbyggerne kan 

booke møte med fagpersoner 

fra kommunen. Skjermede 

soner og digitale 

møteløsninger

Kjøkken og kantine

Et kjøkken med mulighet for 

kurs, matlaging for mindre 

arrangementer og 

sammenkomster. Et sted for 

samarbeid og sosialt samvær 

hvor alle aktørene kan ta 

eierskap. Mulighet for en 

“Fellesskapet”-løsning. Kantine 

for arbeidsplasser.

2. ETASJE
Møter, arbeidsplasser, kulturscene og kjøkken

Opplevelses- og kulturarena, kantine og sosialt kjøkken 

samt ambulerende arbeidsplasser og møterom for 

kommunen, næringen og frivilligheten.

Garderobe, toaletter, 

lagring og personalrom
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12:00

Jobber på en ambulerende 

arbeidsplass

19:00

14:00

Holder “jenteklubb” for jenter 

13-16 år

Turid (46)

Helsesøster

14:00

Innbyggerreise

12:00

19:00

Skal på bokbad i regi av 

kulturliv

08:30

Booker en arbeidsplass på 

formiddagen og “møterom” til 

jenteklubben kl 14

21:00

Melder seg på neste 

måneds bokbad fra 

sofaen hjemme

08:30 21:00

Fokusere og jobbe

Være aktiv / kreativ

Innbyggerservice

Møtes og oppleve / 

Delta og bidra
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17:00

Benytter seg av mat 

fra “felleskapet”

19:0017:00

16:00

Har øving med bandet 

hver tirsdag

19:00

Deltar på temakveld i 

regi av ungdomsrådet og 

helsesøtster om hvordan 

ungdom i Sætre kan 

jobbe med 

bærekraftsmål 3 – god 

helse

Sondre (15)

Elev ved videregående skole

16:00

18:15

Ser på infoskjermen at det er en 

spennende detbatt i kveld

18:15

Innbyggerreise

Fokusere og jobbe

Være aktiv / kreativ

Innbyggerservice

Møtes og oppleve / 

Delta og bidra
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Slemmestad innbyggertorg
Konseptskisse midlertidig løsning

Midlertidig løsning i 

containerbygg 
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Slemmestad innbyggertorg
Konseptskisse midlertidig løsning

Innbyggerservice 

Et bemannet tilbud der innbyggerne 

kan få informasjon og motta veiledning.

By-lab 

Utforske muligheten for et by-lab i 

samarbeid med Samfunnsutvikling og 

utbygger. Visningsarena og 

medvikningsarena i 

utbyggingsperioden. Modeller og 

digitale løsninger

Bibiliotek

Midlertidig lokalisering sammen med 

midlertidig innbyggertorg. Sambruk av 

møteplasser og møterom. 

Møterom/Delta og bidra

Bookbare møterom og mulighet for 

enkelt arbeidsområde med wifi og pc-

tilgang.

Møte ansatte som kobler aktører og 

hjelper til med å koordinere 

arrangementer og annet initiativ.

Prosjektkontor for 

utbygger



Borgen Holmen Tofte Slemmestad Heggedal Sætre Spikkestad Asker

Etablert og i 
drift fra august 
2018

Behov for oppgradering 
og ombygging av lokaler. 
Beregnet til ca. 6 mnd.  
Foreslår å starte 
planlegging våren 2019 
og stå ferdig våren 2020. 
Kan gjøres i faser grunnet 
flere bygg.

Behov for tilpasning og 
ombygging av 
lokalene. Beregnet til 
ca 6. mnd. Avhengig av 
relokalisering av 
dagens tjenester.

Etablert i midlertidige 
lokaler.
Bygging av nye lokaler 
igangsatt. Forventet 
ferdig høsten 2020.

Kan realiseres raskt i 
foreslått 
containerløsning. 
Avhengig av 
igangsettelsestidspunkt 
for utbyggingsplanene 
for sentrum.
Anbefales realisert 
senest vår 2020

Ikke gjennomført lokal 
involveringsprosess. Dette 
bør starte opp våren 2019. 
Realisering av midlertidig 
løsning kan starte i liten 
skala i Teglen, men 
anbefaler løsning med 
tilleggslokale for å dekke alle 
aktørers behov. 

Behov for små 
tilpasninger av lokaler. 
Kan starte opp i løpet av 
våren 2019. Anbefales  
flytting til lokaler i gamle 
Holmensenteret 
(gateplan) når disse blir 
ledig. Trolig i løpet av 
2020.

Ikke gjennomført lokal 
involveringsprosess. Dette bør 
starte opp våren 2019.  Planlegging 
av fremtidig innbyggertorg har  
avhengigheter til utbyggingsplaner 
for Føyka og sentrum samt 
lokalisering for nye Asker. Anbefalt 
midlertidig lokalisering av 
«innbyggerservice» etter 
gjennomført valg høsten 2019.

Forslag til realiseringsplan
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Det digitale 
innbyggertorget
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Digitale innbyggertorg

Det digitale innbyggertorget skal sikre en effektiv og 

sømløs interaksjon med kommunens og lokale tilbud og 

tjenester.

Et innbyggertorg trenger en god digital plattform for å 

støtte et fysisk torg, samt distribuere informasjon og 

funksjoner ut i flere kanaler. 

Tett sammenheng mellom digitale innbyggertjenester og 

kvalitet og resurssbehov på innbyggertorget

«Nøkkelkriterie er gode 
informasjonskanaler»
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Informasjon på 
«torget»

● Informasjonsskjerm/er, plassert 

sentralt i innbyggertorget.

● Et sted å finne informasjon om alt fra 

rutetider og kart, til aktiviteter og 

program.

● Muligheter for å se hvilke 

arrangementer som holder sted til 

hvilke tider. Viser også program for 

nabotorgene.



38

Bookingløsninger og 
digitale 
informasjonstjenester
● Inneholder samme informasjon og 

program som skjermen på 

innbyggertorget og er tilgjengelig via 

innbyggertorgets nettsider/app.

● Muligheter for å komme i kontakt 

med kommunen, både privat, for 

næringen og for frivillige. 

● Mulig for innbyggerne å melde seg 

på arrangementer, kjøpe billetter.

● Digitale løsninger for meråpent
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Digitale møter/visuell 
tilstedeværelse

● Mulighet for digitale møter og samtaler 

med saksbehandler for innbyggere og 

ansatte

● Streaming av møter, kurs og konferanser

● Book en saksbehandler? 

● Chatboot 



40

Arne (76) Leder av pensjonistforeningen. Er engasjert i 

lokalsamfunnet og politikk. Liker sport og å tilbringe tid med 
barnebarna

Innbyggerreise

08:00 

Sjekker at han har booket 

møterom for seniorgruppa

senere på dagen

13:00 

Holder møte med 

seniorgruppa med 

tilhørende kaffe og 

vaffelsteking på kjøkkenet.

14:30 

Oppretter ny aktivitet i 

timeplanen da det ble 

enstemmig vedtatt i møte å 

starte opp en ny runde med 

seniordans (med veiledning

fra ansatt på 

innbyggertorget). 
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Organisering
og samarbeidsmodeller
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Medborgerskap

Innbyggertorg og 
nærdemokrati

Bibliotekene Kulturskolen Kulturliv Idrett og friluft

Tjenesteområde Medborgerskap
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Forslag til samarbeidsmodell med tjenestene

Virksomhetsleder 
Innbyggertorg

Avdelingsleder

Lokasjon Lokasjon

Virksomhet på 
lokasjonen

(for eksempel 
bibliotek)

Virksomhet som leverer 
dynamiske tjenester

For eksempel Kulturliv, 
Helsestasjon, Plan og 

bygg mm 

Samlokaliseringsavtale Samarbeidsavtale
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Organisatorisk tilhørighet

Virksomhetsleder 
Innbyggertorg

Avdelingsleder

Lokasjon Lokasjon

Kommunal» 
frivilligsentral/

nærmiljøsentral

Ikke kommunal» 
frivilligsentral/

nærmiljøsentral

Samarbeidsavtale/

samlokaliseringsavtale

Forslag til samarbeidsmodell med frivilligsentraler/nærmiljøsentraler
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• Kunnskap om lokalmiljøet

• Fasiliteringskompetanse

• «Husregler»

• Kunnskap om kommunens tjenester (overordnet) – hvor kan du få mere 

hjelp.

• Kunnskap om alle digitale og tekniske løsninger og lokalene

• Kunnskap om samskaping og medborgerskapsperspektivet

• Kunnskap om samarbeid med frivillighet

Aktørene ønsker seg ansatte med:

• Lokalt engasjement og kunnskap

• Nettverksbygger/brobygger/kobler

• Fleksibilitet og løsningsfokus

• Nysgjerrighet 

• Kreative

• Målgruppe/fagkompetanse*

Felles kompetansemodul for ALLE medarbeider på lokasjonen



Prosjektgruppen delprosjekt A9 Innbyggertorg
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Innledning 
 

Nye Asker kommune blir en langstrakt kommune med et stort areal. Intensjonsavtalen vektlegger 

betydningen av aktiv utvikling av tettstedene, ivaretakelse av tettstedenes særpreg og egenart, og at 

tjenestene til innbyggerne skal leveres nær der folk bor.  

Videre legger intensjonsavtalen vekt på utvikling av nye samhandlings- og medvirkningsformer 

mellom kommunen, innbyggerne, frivilligheten og næringslivet gjennom satsing på medborgerskap 

og samskaping. Den nye kommunen skal møte fremtidens utfordringer på en offensiv måte med et 

tjenestetilbud der innovasjon står i sentrum.  

Asker kommune har to etablerte innbyggertorg, ett i Heggedal og ett på Borgen (som ledd i 

nærmiljøsatsningen i området). Disse innbyggertorgene inneholder elementer av det som er tenkt 

inn på innbyggertorgene i nye Asker kommune og kan tjene som et godt erfaringsgrunnlag. 

Oppdraget må allikevel betraktes som utvikling av et helt nytt konsept. Ingen av de tre kommunene 

har utstrakt erfaring med innbyggertorg som en fellesarena for samskaping og medvirkning, hvor det 

samtidig tilbys relevante kommunale tjenester nær der folk bor. 

Det er foreslått syv lokalsentre i nye Asker hvor det skal etableres innbyggertorg: Asker sentrum, 

Holmen, Heggedal, Slemmestad, Spikkestad, Sætre og Tofte.  

Forankring og føringer 
Prosjektstyrene i A1/1 (Administrasjon og ledelse) og A1/4 (Kultur, idrett og frivillighet) besluttet å 

nedsette en felles arbeidsgruppe for å utrede konsept for innbyggertorg. Arbeidsgruppen startet opp 

medio november 2017. Føringer lagt til grunn for arbeidet:  

 Intensjonsavtalen 

 LOS-dokumentet 

 Sak om nærdemokratiske ordninger (prosjekt P1) desember 2017 

Medlemmer i arbeidsgruppen 
 Lene Hvistendahl Bergseth, A1/1 (leder) 

 Frode Kroken, leder av servicetorg Røyken, A1/1 

 Ellen Gillebo, leder av servicetorg Asker, A1/1 

 Stine Hauge, virksomhetsleder tjenestetildelingskontoret Hurum, A1/1 

 Siri Tidemann Andersen, VL Bibliotek Asker, A1/4 

 Christian Vesseltun, VL frivilligsentral Røyken, A1/4 

 Bente Flygind, Mellomleder innbyggertorg Asker, A1/4 

 

Oppdragsbeskrivelse – bestilling til arbeidsgruppen 
1. Konsept/innhold 
Gjennom bruk av tjenestedesign utrede konsept for innbyggertorg, herunder utrede og beskrive 

aktuelle oppgaver og funksjoner: 

- Hvilke innbyggerrettede tjenester er aktuelle? 

- Hvilke brukerrettede tjenester er aktuelle? 

- Hvilke innbyggerrettede og brukerrettede tjenester kan tilbys i samme lokaler? 
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- Det kan være aktuelt med ulik skalering i de ulike innbyggertorgene. Hva vil være aktuelle 
basismoduler/tjenester og hva vil være aktuelle tilleggsmoduler/tjenester? 

- Hvordan kan innbyggertorgene også betjene innbyggerne via digitale tjenester? 

- Konseptet skal visualiseres (tegning/figur/grafisk fremstilling), inkludert skisse til rom- og 
funksjonsprogram.  

 
2. Forholdet mellom innbyggertorg og frivilligsentraler 

- Kartlegge dagens frivilligsentraler i de tre kommunene.  

- Utrede på hvilken måte innbyggertorgene og frivilligsentralene kan samhandle på en 
strukturert måte for å skape aktive og gode lokalsamfunn (samlokalisering, 
samarbeidsavtaler mv.). 

 
3. Lokaler 

- Utrede og gi anbefalinger og forslå prinsipper/hensyn til lokaler og infrastruktur til 
innbyggertorg i de aktuelle tettstedene 
 

4. Organisering 

- Skissere organisasjonsmodell for innbyggertorgene, inkludert tjenesteområdetilhørighet. 
Hvis aktuelt, bør det utarbeides flere alternativer.  

 
5. Rapport 

- Utarbeide en rapport som skal inngå som grunnlag for politisk sak om administrativ 
organisering og innbyggertorg våren 2018.  

 
Rapporten presenterer arbeidsgruppens forslag og konklusjoner for det innledende konseptarbeidet. 

Det er inngått avtale med tjenestedesignbyrået Livework som har bistått arbeidsgruppen i 

innsiktsarbeidet. Livework har gjennomført 35 «på gata»-intervjuer med innbyggere i Asker, Røyken 

og Hurum, samt hatt dybdeintervjuer med utvalgte medarbeidere og nøkkelpersoner i de tre 

kommunene. 

Livework jobber nå videre med å utarbeide visualiserte konseptmodeller som vil ferdigstilles i løpet 

av februar. Rapporten skal inngå som innspill til prosjekt A1/1 og A1/4 sine forslag til 

organisasjonsplan for tjenesteområdene, samt danne grunnlag for videre politisk behandling. 

 

1. Innbyggertorg: Konsept og innhold 
 

Arena for innbyggerrettede tjenester  
 

Et innbyggertorg skal fungere som en sentral møteplass for tettstedene og tilrettelegge for 

samskapning og medborgerskap. Her kan det etableres partnerskap mellom innbyggere, 

organisasjoner, næringsliv og aktuelle kommunale tilbud som bibliotek, seniorsenter, fritidstilbud for 

barn og unge, kulturaktiviteter, frivillighetssentraler, lag og foreninger, frisklivssentral- og 

folkehelseaktivteter og kommunal informasjon, rådgivning og service (Intensjonsavtalen). 

I utredningsarbeidet har arbeidsgruppen vurdert særlig innbyggerrettede tjenester som i dag gis 
innen «service», bibliotektjenester og kultur i de tre kommunene.  
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Servicetorg 
 

Fra utredningsarbeidet 
Kommunens servicesentra/innbyggertorg skal legges til de definerte lokalsentrene og være en felles 
møteplass hvor innbyggere og samarbeidspartner får god veiledning og nyttig bistand 
(Intensjonsavtalen). 
 
Alle de tre kommunene har i dag etablerte «servicetorg». I Røyken og Hurum er de lokalisert på 

rådhusene, i Asker ligger det lokalisert i sentrum. Tjenestene som gis varierer noe. 

Asker har et tett samarbeid med plan- og bygningsavdelingen og gir derfor mye informasjons- og 

veiledningsstøtte til disse tjenestene.  Røyken og Hurum har et større innslag av tjenester som i Asker 

gis fra «Brukertorget». I Hurum er servicetorget samorganisert med dokumentsenteret. Alle de tre 

kommunene har gode resultater å vise til på ulike serviceindikatorer. Asker ble i 2016 kåret til 

«Servicekommunen gjennom 10 år» av Forbrukerrådet.  

 

Henvendelser på servicetorgene kommer fra alle samfunnslag og aldersgrupper, men med en 

hovedvekt fra kommunens seniorer. De trenger gjerne hjelp og veiledning fordi de ikke finner frem i 

«systemet», eller er usikre på om de har fått riktig informasjon.  Det er også en del henvendelser i 

forbindelse med opptak til barnehage, og fra nyinnflyttede innbyggere. 

En stor del av henvendelsene gjelder veiledning innenfor plan- og byggesak og informasjon om ulike 

planprosesser: «Hva skjer der jeg bor?». 

Servicetorgene blir gjerne benyttet som arena for innbyggere til å klage på ulike tjenester, eller når 

de har andre frustrasjoner knyttet til kommunen eller andre samfunnsaktører. Servicetorgene har 

også innbyggere som nesten daglig kommer inn for «å slå av en prat» uten å ha konkrete ærend. 

 

 

 

 

“Hva sier innbyggerne?  

• Vi er så glade for at vi har «Servicetorget» 
• Positive tilbakemeldinger rundt digitale møter – 

bedre enn å dra hele veien til Asker for å stille ett 
spørsmål 

• Viktig med synlighet slik at man skjønner hva man 
kan gjøre der, men samtidig må det være litt avskilt 
slik at man kan snakke uforstyrret 

• Ønske om å få informasjon om tilbud i nærmiljøet 
(kommunale tjenester og fritidsaktiviteter/turistinfo) 

• Mange er positive til å få hjelp til fylle ut skjemaer 
• Må være lett å finne frem – inviterende 

Innbyggerintervjuer av Livework 

“Hva sier de ansatte? 

• Digitale verktøy blir avgjørende.   
• Det skal leveres samme standard 
• Det må være nøkkelpersoner, vakttelefoner, chat 

som gjør at det er lett å få tak i riktig kompetanse   
• Ikke bygge ned Servicetorgets funksjon!  
• Sikre Kommunikasjon og elektronisk dialog – godt 

nettverk 
Workshop med ansatte 

Inspo: https://dokk1.dk/ 

 

https://dokk1.dk/
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Konseptforslag for servicetjenester 

Basert på kartleggings- og innsiktsarbeidet foreslår arbeidsgruppen følgende prinsipper for 

«servicetorgtjenester» ved innbyggertorgene:  

• Det vurderes som særlig viktig å sikre at servicenivået opprettholdes i nye Asker. 

• Det foreslås at tjenesten bytter navn fra «Servicetorg» til «Innbyggerservice». 

• Minimum tre av innbyggertorgene bør ha en definert bemannet modul med «Innbyggerservice» 

hvorav et er hovedkontor*.  

• Det anbefales at servicemodulene settes opp som tydelige filialer som kan avstenges utenom 

kommunens regulære åpningstid. Digitale løsninger kan gis «døgnåpent». 

• For innbyggertorgene som ikke har stedlige bemannede filialer anbefales det digitale løsninger 

hvor driftsorganisasjonen ved innbyggertorgene får opplæring i å veilede. 

• Det er viktig at «Innbyggerservice» organiseres på en slik måte at den kan drives effektivt, har 

tilgang på riktig informasjon, kompetanse, og mulighet til å jobbe innovativt for å ta i bruk 

digitale løsninger (robust fagmiljø).  

• Innbyggerservice skal tilby tilrettelagt informasjon og tjenester fra alle virksomheter, og gi 

veiledning knyttet til nye digitale innbyggerløsninger og generell bistand til innbyggere  

• Innbyggerservice må ha et tett samarbeid med kommunikasjonsavdelingen i nye Asker. 

• Det anbefales at sentralbordfunksjonen blir en integrert del av «hovedkontoret» til 

«innbyggerservice» for å sikre god og nyttig informasjonsflyt.   

• Digitale løsninger («skypemøter», chat, telefonkonferanser ++) bør brukes aktivt for dialog med 

saksbehandler (spesialistkompetanse) for å kompensere for avstand til tjenester. 

• «Innbyggerservice» kan gi flere servicetjenester enn i dag. Dette bør utredes nærmere og kan ha 

lokale tilpasninger. 

• Innbyggerservice må ha et tett og forpliktende samarbeid med «driftsorganisasjonen» for 

innbyggertorgene (kan løses ved å ligge under samme virksomhet eller ved samarbeidsavtaler (se 

kap. 4. Organisering). 

*Særlig viktig i overgangen til nye Asker. Utvikling av ny digitale løsninger kan redusere behovet for stedlig 
bemanning på sikt. 

 

 

Bibliotekstjenester 
 

Fra utredningsarbeidet 

Utrednings- og kartleggingsarbeidet av bibliotektjenestene gjøres i prosjekt A1/4. Prosjektet leverer 

også forslag til organisasjonsplan som innlemmer bibliotekene. Arbeidsgruppen har konsentrert seg 

om å vurdere hvordan innbyggertorgene kan/bør være arenaer for bibliotekene, og å gi innspill til 

mulig samlokalisering.  
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Konseptforslag for bibliotekstjenester 

• Det anbefales at det ved alle innbyggertorg etableres et boktilbud. Her vil ulike løsninger være 

aktuelle (fullverdig bibliotek, biblioteksavdeling eller boktilbud).  

• Vi ser for oss to fullverdige bibliotek i nye Asker. I tillegg tre biblioteksavdelinger i tilknytning til 

innbyggertorgene. Øvrige innbyggertorg bør ha et boktilbud for eksempel med bokomater eller 

andre digitale løsninger. Dette utredes og besluttes i prosjekt A1/4. 

• Innbyggertorgene som ikke har fullverdig bibliotek eller biblioteksavdeling må inngå som arena 

for bibliotekenes arrangementer, som klassebesøk, aktuelle kurs, fortellerstunder, 

forfatterbesøk, foredrag o.l. for å sikre gode og tilgjengelige tilbud lokalt.  

• Bibliotekene skal bruke innbyggertorgene som en lokal kunnskapsarena i sitt oppdrag om å bidra 

til livslang læring. 

• Det anbefales videre at alle innbyggertorg og bibliotekstjenesten har et forankret samarbeid 

(strukturerte samarbeidsavtaler) for å sikre et likeverdig tilbud i hele kommunen. Dette bør 

hensyntas i forslag til organisasjonsplan i A1/4. 

• Det vurderes som avgjørende med en sømløs og god daglig transportordning: utstyr, frakt av 

bøker, internpost m.m. 

• Digital infrastruktur kan være med å sikre et likeverdig medietilbud til alle innbyggere uavhengig 

av filialstruktur: Ebok, PressReader og andre lisensløsninger. 

• Framtidsscenario: robotisering av enkle biblioteks- og serviceoppgaver. Asker bibliotek er med på 

en søknad til Forskningsrådet sammen med NTNU om robotisering av arbeidslivet. 

 

Kulturarena 
 

Fra utredningsarbeidet 

Utrednings- og kartleggingsarbeidet av tjenesteområdet kultur gjøres i prosjekt A1/4. Prosjektet 

leverer også her forslag til organisasjonsplan. Arbeidsgruppen har derfor konsentrert seg om å  

“Hva sier innbyggere?  

 «Ikke bare et bibliotek. Fikseverksted for å reparere knust 

skjerm eller hodetelefoner og utlån av utstyr som kamera 

til skolesammenheng var eksempler som dukket opp. 

Ungdom på Tofte 

“Sitat fra ansatt 

«Det er viktig for ansatte på små filialer at de er en del av 

et fellesskap.» 

Bibliotekar   intervjuer av Livework 

 

 

 

 

 

Workshop med ansatte 

Inspo     

http://fubiak.no/ 

http://www.polymeren.dk/ og  

https://www.facebook.com/Polymeren/ 

http://litteraturhuset.no/ 

http://www.helmet.fi/isoomenalibrary 

 

 

 

 

 

http://fubiak.no/
http://www.polymeren.dk/
https://www.facebook.com/Polymeren/
http://litteraturhuset.no/
http://www.helmet.fi/isoomenalibrary
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vurdere hvordan innbyggertorgene kan være arena for kulturaktører, arrangementer og kulturtilbud. 

Utredningsarbeidet har også innlemmet seniorsentrene og innbyggertorg (Heggedal og Borgen) som i 

dag ligger under tjenesteområdet Kulturarena Asker.  

 

Konseptforslag for kulturtilbud 

• Innbyggertorgene skal være lokale kulturarenaer i samspill med innbyggere, kommunale og 

andre aktører. 

• Det må være et tett samarbeid med kommunens tjenester innen kultur og innbyggertorgene. Det 

bør etableres en fast mal og struktur (samarbeidsavtaler) for å sikre et likeverdig tilbud i hele 

kommunen. Dette bør hensyntas i forslag til organisasjonsplan i A1/4. 

• Innbyggertorgene kan være arena for desentraliserte kommunale kulturtilbud som for eksempel 

undervisning fra kulturskolen – tilby tjenester der folk bor. 

• Innbyggertorgene bør også være arena for små kulturproduksjoner som programmeres fra 

Kulturarena Asker (dagens benevnelse), forfatterbesøk, presentasjon av nye bøker vår og høst, 

språkkafeer etc. Dette bør gjelde både barne- og voksentilbud. 

• Innbyggertorgene blir en særlig viktig arena for lokale initiativ og kulturarrangementer. 

Involveringsarbeid (for eksempel workshoper) for å bringe inn lokal kunnskap og aktører blir 

viktige for å kunne gjøre nødvendige lokale tilpasninger. 

• Innbyggertorgene må samspille med allerede etablerte kulturarenaer i nye Asker. 

• Tilbudet som i Asker i dag gis ved seniorsentrene skal innlemmes som en del av tilbudet som gis 

ved innbyggertorgene (ref. sak 16/5150 Asker kommune). 

 

 

 
 

“Hva sier innbyggere?  

«Musikkstudio og spillturnering hadde vært veldig 

populært.» 

Gutt, 15 år 

«Foredrag, kurs, debatter og trim er populært» 

Innbygger på Tofte  

intervjuer av Livework 

 

 

 

Workshop med ansatte 

Inspo 

https://www.aktivitetshusetk1.no/ 

http://godsbanen.dk/ 

https://dokk1.dk/ 

http://kulturhusetioslo.no/ 

http://www.sentralen.no/ 

http://www.sagenesamfunnshus.no/ 

http://www.polymeren.dk/ og  

https://www.facebook.com/Polymeren/ 

http://litteraturhuset.no/ 

 

 

 

 

 

https://www.aktivitetshusetk1.no/
http://godsbanen.dk/
https://dokk1.dk/
http://kulturhusetioslo.no/
http://www.sentralen.no/
http://www.sagenesamfunnshus.no/
http://www.polymeren.dk/
https://www.facebook.com/Polymeren/
http://litteraturhuset.no/
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Arena for brukerrettede tjenester  
 

Velferdstjenestene søkes organisert slik at de kan tilbys lokalt i tettstedene nær der innbyggerne bor. 

Det tilrettelegges for deltakelse, brukermedvirkning og samskaping med innbyggere og 

samarbeidspartnere (intensjonsavtalen). 

Fra utredningsarbeidet 

I arbeidet med å utrede hvilke brukerrettede tjenester som kan gis ved innbyggertorgene, har 

arbeidsgruppen hatt dialogmøter med prosjektlederne for de to store tjenesteområdene Oppvekst 

og Helse og omsorgstjenester i nye Asker. Vi har sammen med prosjektene diskutert hvilke typer 

tjenester som kan tilbys ved innbyggertorgene og i hvilken form disse bør gis, og videre hvorvidt 

innbyggertorgene kan være en arena for innovasjon og tjenesteutvikling.  

Vi har hatt dialog med virksomhetsledere fra NAV og Brukertorget i Asker som har en del 

skrankehenvendelser fra brukere i dag. Vi har funnet at det er ulik praksis på hvordan informasjon og 

service gis ved skrankehenvendeleser knyttet til helse og omsorg i de tre kommunene. Asker har et 

eget brukertorg, mens de to andre kommunene betjener en del av disse henvendelsene fra 

servicetorgene. Typiske skrankehenvendelser oppgis i hovedsak å gjelde hjelp til å fylle ut 

søknadsskjemaer og å finne frem i tjenesteapparatet.  

«Konsept innbyggertorg» var oppgave på felles ledersamling i Drammen i desember. Her fikk 

arbeidsgruppen også gode konstruktive innspill. 

 

 

 

Konseptforslag for brukerrettede tjenester 

• Innbyggertorgene anbefales å ikke ha moduler med faste standardiserte brukerrettede tjenester. 

• Innbyggertorgene bør tjene som en dynamisk arena med sambruk av lokaler for møter, rådgiving, 

opplæring og samskaping. Eksempelvis kan Nav gjennomføre jobbsøkerkurs, saksbehandlere kan 

sette opp møte med enkeltbrukere, helsesøster kan ha temakvelder o.l. 

Slik kan tjenestene gis tilpasset og behovsrettet, samt bidra til å balansere behovet for robuste 

fagmiljøer og tjenester i nærheten av der folk bor. 

“Hva sier ansatte? 

• Mulighet til å nå brukergrupper vi vanligvis ikke 
kommuniserer så mye med 

• Møterom for ulike brukermøter (svar på dilemmaet 
knyttet til robuste fagmiljøer vs. nærhet til bruker) 

• Kurs (i regi av helsestasjon, skole, ppt, mv)  
• Sosial møteplass, litt skeptisk til «brukerrettede 

tjenester. 
• Et sted, en arena for å møtes ikke bare for å dekke et 

brukerbehov 
• For de tettstedene som ligger lengst unna Asker 

sentrum, bør innbyggertorgene fungere som en 
kommune i «mini».  

Fra ledersamling i Drammen 

 

 

 

Workshop med ansatte 

“Hva sier innbyggere? 

• Innbyggertorgene sees som en god mulighet for å 
skape gode mellommenneskelig møter og møter 
mellom privat/offentlig/frivillig sektor 

• Må være lavterskel og ansatte må være 
innbydende» 
 
«Et sted å få informasjon og veiledning for ungdom er 

viktig.» 

Jente 15 år 

Intervjuer av Livework 

 

 

 

intervjuer av Livework 

 

 

 

Workshop med ansatte 
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• Det kan gjerne etableres «rullerende» tilbud fra «fagspesialister» som for eksempel rådgivning 

innen helse- og omsorgstjenester, startlån, bostøtte o.l. for å kompensere for lange avstander til 

fagmiljøene. 

• Digitale kommunikasjonsløsninger bør utforskes i tjenesteleveranser som for eksempel møter 
med saksbehandler. 

 
• Innbyggertorgene kan være arena for opplæringstilbud til brukergrupper innen ulike fagområder, 

for eksempel opplæring i bruk av velferdsteknologiske hjelpemidler, temakvelder for pårørende, 

temakvelder for foreldre, ungdom o.l.  

• Innbyggertorgene må brukes som samskapingsarena for å involvere innbyggere, frivillige og 

andre aktører i tjenesteutviklingen, og partnerskapsutvikling for å finne løsninger på komplekse 

utfordringer. 

• Innbyggertorgene kan være en «test-, visnings- og pilotarena» for nye digitale løsninger 

(velferdsteknologi o.l.). 

• Innbyggertorgene kan også være desentralisert møte- og kursarenaer i samarbeid med et 

sentralt kurs- og kompetansesenter i nye Asker. 

• Typiske skrankehenvendelser kan støttes fra «Innbyggerservice» i samspill med ansvarlige 
tjenesteområder. 

 
• Innbyggertorgene kan legge til rette for økt brukermedvirkning. 

 

Hvilke tjenester kan tilbys i samme lokaler? 
  

 

 

 

 

“Hva sier ansatte?  

• Bryte ned barrierer mellom mennesker i alle aldre 

og nasjonaliteter 

• Forutsetning at det er dynamiske gode lokaler 

• Møtes på tvers 

• Må ikke være «klientifiserende» 

 

Fra ledersamling i Drammen 

«Folk som skal hente noe i posten oppdager biblioteket og 

ender opp med å låne en bok.» 

Bibliotekar på innbyggertorg 

Intervjuer av Livework 

 

 

 

 

Fra ledersamling i Drammen 

 

 

 

Workshop med ansatte 

“Hva sier Innbyggerne?  

• Innbyggertorgene kan være en bro til andre 

generasjoner  

• Ikke nødvendigvis kun for «gamle» men må være 

tilrettelagde lokaler og aktiviteter 

• Ikke institusjonsfølelse 

 

«Det må være et livlig miljø, og at man ikke 

føler at man er der alene.» 

Jente, 14 år 

 

«Det må være kult å bruke det.»  

Jente, 16 år  

Intervjuer av Livework 

 

 

 

 

 

Fra ledersamling i Drammen 

 

 

 

Workshop med ansatte 
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Forslag til prinsipper for sambruk av arena innbyggertorg 

• Innbyggertorgene bør ikke være arena for brukerrettede tjenester som krever særskilt 

tilrettelegging i forhold til sikkerhet eller hensyn til skjerming av stigmatiserte grupper o.l. Slike 

tjenester kan gjerne ligge i nærheten av innbyggertorgene, men ikke være under samme tak. 

• Innbyggertorgene bør jobbe etter målsetning om å bryte ned barrierer mellom generasjoner, 

ulike brukergrupper og sikre integrering og mangfold. Det bør ikke være overvekt av spesialiserte 

tilbud som kun treffer noen målgrupper. 

• Tjenestene ved på de ulike innbyggertorgene bør forankres i lokale behov og avstand til 

«primærtjenestene», samt kunne tilpasses utfordringsbildet. 

• Innbyggertorgene bør ha en utvidet åpningstid (meråpent). 

 

2. Forholdet mellom innbyggertorg og frivilligsentraler 
 

Kommunens kommunikasjon med innbyggerne og øvrige samarbeidspartnere skal være preget av 

åpenhet, respekt, troverdighet og gi rom for medvirkning og involvering (Intensjonsavtalen). 

Fra utredningsarbeidet 

Frivilligsentralene i de tre kommunene har ulike eiere. I hver av de tre kommunene er det en sentral 

som er kommunalt eiet. I Asker er det ytterligere fire frivilligsentraler/nærmiljøsentraler som er eiet 

av en annen organisasjon (stiftelse, lag, forening e.l.), men hvor leder er kommunalt finansiert. 

Kommunale midler er en del av driftsinntektene til alle frivilligsentralene.  

Asker kommune er den eneste som har en frivillighetskoordinator. Denne er organisert i Strategi og 

samfunn. De fire lederne av frivilligsentralene i Asker ligger også med en organisatorisk tilhørighet 

her. 

Nye Asker vil ha lokalsentre med sine egne unike kvaliteter og identitet, og mye av det frivillige 

arbeidet i dag har en sterk lokal forankring. For å bevare dette engasjementet er det viktig at 

innbyggertorgene bidrar til å tilrettelegge for den lokale frivilligheten, samt forsterke kommunens 

rolle som samspiller, koordinator og samskaper. 

«Samskaping», «nærdemokrati» og «medborgerskap» er satt som viktige premisser i arbeidet med 
innbyggertorgene. Det bør derfor legges opp til at frivilligsentraler og andre aktører i lokalsamfunnet 
inviteres inn i de lokale prosessene knyttet til hvert enkelt innbyggertorg. Arbeidsgruppen har i den 
innledende utredningsfasen derfor vurdert organisatorisk tilknytning for de kommunale ressursene, 
samt innhentet innspill til hva som anses som viktige forutsetninger for å legge til rette for gode 
samarbeidsprosesser i det videre arbeidet med konseptutviklingen. 
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Forslag til prinsipper for forholdet mellom innbyggertorg og frivilligsentraler 

• I det videre arbeidet med innbyggertorg og frivilligsentraler i nye Asker anbefales det å arbeide 

for en tydelig lokal forankring. Arbeidsmetodikken fra Borgenprosjektet kan vurderes som en 

mulighet for de lokale prosessene (gjerne i form av konkrete workshops hvor alle lokale aktører 

involveres). Dette samsvarer med tenkingen som gjøres i P1-prosjektet. 

• Der innbyggertorg og frivilligsentraler har en gevinst av samlokalisering kan dette vurderes.   

• Bemanningen på innbyggertorgene må i kjernetiden være via ansatte, som kan suppleres av 

frivillige. Ikke baseres på frivillighet. Dette gjelder også i tilfeller der det legges opp til en 

samlokalisering. 

• Innbyggertorgene bør bestrebe å være en støttespiller for lokale lag og foreninger, ikke være en 

konkurrent som «tar de frivillige» fra frivillige lag og foreninger men snarere forsterke 

kommunens rolle som samspiller, koordinator og samskaper. 

• En systematisk bruk av samarbeidsavtaler anses som en forutsetning for gode samhandlings-

prosesser og tydelig rolleavklaring. 

 

 

 

“Hva sier fagpersoner og frivilligsentraler?  

• Kan ikke drive innbyggertorg hvis vi ikke kan gjøre et 

innbyggertorg   

• Gruppa ønsker at Frivillighetssentralen skal være på 

frivillighetens prinsipper og ønsker en 

brobyggerfunksjon i tillegg.  

• Ressurser ved innbyggertorgene som kan samskape 

med frivilligheten, defineres som ett 

suksesskriterium. Antageligvis først og fremst i form 

av å fasilitere. 

• Innbyggertorgene må sikres nødvendig bemanning 

for å kunne lykkes. Ikke baseres på frivillighet 

• Viktig at det ikke er noe fast oppsett / fast struktur 

for samarbeidet slik at det kan tilpasses sted og 

behov Innbyggertorgene må utvikles lokalt, sammen 

med folk som skal bruke innbyggertorgene, 

gjennom god forståelse av behov, utfordringer, 

etterspørsel og ved å skape det sammen.  

Workshop og dialog med ansatte 

 

 

 

Fra ledersamling i Drammen 

 

 

 

Workshop med ansatte 

“Hva sier innbyggerne?  

«Frivillighet er ekstremt viktig i en kommune. Det er lett å 

dra med seg folk når det er tilrettelagt for det.» 

Gründer og tidligere ansatt på ungdomsklubb 

«Det trenger ikke være så stort. Vi kan hanke inn en som 

liker sjakk og ha sjakkveld.» 

Mann, 40-årene 

Unge ønsker også å stille som frivillige 

 «Frivillig på et verksted var en god idé! Da får 

jeg vist min praksis» 

Mann, 78 år 

«Kommunesammenslåingen er bra om det blir mer 

samarbeid» 

Mann, 34 år 

Intervjuer av Livework 

 

 

 

 

 

 

Workshop med ansatte 
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3. Forslag til organisering 
 

Organisering av tjenester og basismoduler ved de ulike 
innbyggertorgene 
 

Forslag til organisering av virksomheten «Innbyggertorg» og driftsorganisasjon 

I forslag til organisasjonsplan for prosjekt A1-4 er «Innbyggertorg» plassert som en egen virksomhet 

under et direktørområde som skal ha ansvar for virksomheter knyttet til kultur, idrett og 

innbyggerdialog/medborgerskap. Dette vurderes som en god løsning basert på arbeidsgruppens 

forslag til konsept. Det vurderes som viktig at driftsorganisasjonene til alle de 7 innbyggertorgene 

tilhører én virksomhet med hovedkontor på et sentralt innbyggertorg i Asker sentrum. Dette vil bidra 

til å sikre sammenheng, kompetanse og erfaringslæring.  

Det foreslås at alle innbyggertorgene etableres med en bemannet driftsorganisasjon av kommunalt 

ansatte. Dette utover (i tillegg til) andre eventuelle tjenester inkludert «innbyggerservice».  

Innbyggertorgene bør hver ha en leder og kontaktperson for lokalsamfunnet (antall ansatte kan 

variere i forhold til størrelse). De ansatte må være generalister på hverandres fagfelt.  

Eksempler på oppgaver som kan ligge til disse funksjonene (må utredes videre): 

- Ansvarlig for «teknisk og praktisk» drift av huset 
- Samskaping, kobling og koordinering mellom aktører i lokalsamfunnet 
- Samskaping, kobling og koordinering mellom aktører i lokalsamfunnet og kommunenes tjenester 
- «Fellesskaper»/Brobygger - lokaldemokratiske prosesser 
 

Det foreslås videre at lederne av frivilligsentralene plasseres organisatorisk i virksomheten 

«Innbyggertorg». Det bør også legges opp til at lokale nærmiljøsatsninger, i dag representert ved 

Borgen Innbyggertorg, som ikke er definert som ett av de syv lokalsenterene, organiseres inn under 

virksomheten «Innbyggertorg». 

Videre kan det vurderes om den mer strategiske funksjonen frivilligkoordinator også bør innlemmes. 

Det blir da viktig å sikre det tjenesteovergripende strategiske fokuset knyttet til denne funksjonen. 

Ressursene som i dag betjener Asker kommunes seniorsentre kan inngå som en del av drifts-

organisasjonen på innbyggertorgene. Dette vurderes i prosjekt A1/4. 

 
Forslag til organisering av tjenesten/modulen «Innbyggerservice» 

Dagens servicetorg er organisert innenfor tjenesteområde Administrasjon og ledelse i alle de tre 

kommunene. Arbeidsgruppens rapport inngår derfor som innspill til prosjekt A1/1 forslag til 

organisasjonsplan for denne tjenesten.  

I arbeidsgruppens konseptforslaget er «Innbyggerservice» foreslått som en egen bemannet tjeneste, 

gitt behov for sikre at tjenesten kan opprettholde dagens servicenivå. Dette vurderes som særlig 

viktig i overgangen til ny kommune.  
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Under presenteres to ulike forslag til organisering av denne tjenesten basert på overnevnte 

forutsetninger: 

 

Alternativ 1 

«Innbyggerservice» inngår som en egen avdeling under virksomhet «Innbyggertorg». 

Forutsetter en egen mellomleder for «Innbyggerservice» under virksomhetsleder «Innbyggertorg».  

Fordeler:  

- Sikrer et nært samarbeid med øvrig driftsorganisasjon for innbyggertorgene. 
Ved å være en egen avdeling kan bemanning skaleres opp og ned gitt behov og fremtidige 
digitaliseringsløsninger uavhengig av øvrig bemanning ved innbyggertorgene. 

- Redusere ressurser innen tjenesteområde Administrasjon og ledelse. 
Svakheter: 

- Kan utfordre muligheten til og behovet for tett kobling mot viktig fagmiljøer for å sikre 
tilgang på riktig informasjon, kompetanse og mulighet til å jobbe innovativt for å ta i bruk 
digitale løsninger (robust fagmiljø). Kan eventuelt løses ved å etablere gode 
samarbeidsrutiner. 

- Fagområdet service kan bli utvannet og nedprioritert i den brede porteføljen til 
innbyggertorgene. 

 

Alternativ 2 

«Innbyggerservice» opprettholdes som en avdeling under tjenesteområde Administrasjon og ledelse 

men er lokalisert på innbyggertorgene.  

 

Fordeler: 

- En tett organisatorisk kobling opp mot viktige fagmiljøer som kommunikasjon, digitalisering 
og dokumentsenter mm i Administrasjon og ledelse 

Svakheter: 

- En løsere forankring til innbyggertorgene. Kan bidra til at det blir vanskeligere å koordinere 
gode tjenester på lokasjonene og oppleves fragmentert fra besøkende. Kan eventuelt løses 
ved strukturerte samarbeidsavtaler og gode samarbeidsrutiner. 

 

 

Forslag til basismoduler og portefølje ved innbyggertorgene 

Basert på arbeidsgruppens konseptforslag tenkes følgende basismoduler og porteføljer ved 

innbyggertorgene. Dimensjonering og konkretisering av innholdet må koordineres videre basert på 

beslutninger i prosjekt A1/4 og P1 samt i videre konseptutvikling og lokal forankring. 

  



           

14 
Rapport fra arbeidsgruppe Innbyggertorg/Servicetorg (prosjekt A1/1 og A1/4)                       

 

 

4. Lokalisering og infrastruktur 
 

Innbyggertorgene skal lokaliseres på syv foreslåtte lokalsentrene i nye Asker. Gjennom dialog og 

intervjuer med innbyggere har vi fanget opp at innbyggertorgene vil utgjøre et viktig strategisk 

virkemiddel for å gjøre opplevd avstand til «kommunen» i nye Asker mindre. I etableringsfasen bør 

det derfor vurderes å prioritere og starte opp med innbyggertorg der hvor avstanden til 

kommunesenter kan oppleves som størst for eksempel i Sætre, Tofte og Spikkestad. 

Arbeidsgruppen har ikke vurdert konkrete lokaler, men har følgende innspill til den videre prosessen. 

 

Innspill til lokaler for innbyggertorg 

• Lokalene må ligge sentralt og lett tilgjengelig for alle innbyggere 

• Lokalene må være tilrettelagt for dynamisk bruk. Flerbruksrom som kan anvendes til 

lokaldemokratiske møter, opplæring av ansatte og møteplass for ulike arrangementer i regi av 

andre aktører.  

• Gode fasiliteter som tilrettelegger for kulturarrangement (lyd, lys, scene) 

• Det må etablereres møterom som kan anvendes av alle aktører også tjenestene (lydisolerte).  

• Kombinerte gjestearbeidsplasser (ansatte og innbyggere) og studentarbeidsplasser kan bidra til 

gode koblinger og aktivitet på dagtid og redusere behovet for kjøring for ansatte. 

• Gode tekniske fasiliteter er en forutsetning, herunder tråløst nett. Bør ha sikkert kommunalt nett 

som muliggjør møtevirksomhet og kontorplasser til ansatte når det er hensiktsmessig. 

• Det blir helt avgjørende med en god daglig transportordning i den nye kommunen: utstyr, frakt 

av bøker, m.m. (Førerløse biler og busser ) 

• Booking av møterom, saler etc. må kunne skje enkelt online (VEGA kan være en mulighet). Dette 

vil også sørge for dokumentasjon av aktiviteten i lokalene. I denne kan også booking av ressurser 

som f.eks. teknikere kunne inngå. 
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• Modeller for nye nærdemokratiske løsninger utredes i prosjekt P1. Det bør imidlertid sikres at 

innbyggertorgene har lokaler og fasiliteter som kan støtte opp under fremtidige behov knyttet til 

dette. 

• For å muliggjøre en utvidet åpningstid (meråpent) må ulike løsninger utredes både mht. 

bemanning/ikke bemanning, tilgangsløsninger/kontroll, samarbeid med andre frivillige og andre 

aktører mm. Kan systemene fra «hjemmetjenesten i Asker» mobillås benyttes? Her finnes ulike 

eksempler å hente erfaring fra bla biblioteket på Furuset (FUBIAK) 

• Det må være god lagerkapasitet for å støtte opp under den dynamiske bruken av lokalene 

herunder også dedikert lagerareal for aktører som trenger lagringsplass til sine aktiviteter på 

«huset». 

 

 

 

Vedlegg: Presentasjon av innsikt etter gjennomførte intervjue fra LiveWork 

 

 

 

“Hva sier innbyggerne?  

• Innbydende og åpent! 
• Åpningstider – bør være åpent når folk har tid 

dvs på kveld og helger 
• Lokalers plassering – tilgjengelighet og 

synlighet er essensielt 
• Lokaler bør være allsidige i grunnen (f.eks en 

trimlokale kan benyttes til annet enn trim) 
• God akustikk for blandet bruk 
• Rom som tåler lyd og (fysisk) aktivitet 

 

Intervjuer av Livework 

 

 

 

 

 

Workshop med ansatte 

“  

«Ting forandrer seg hele tiden, så rommene må være 

fleksible.» 

Gründer og tidligere ansatt på ungdomsklubb 

 

«Innbyggertorget må være på bakkeplan. Folk må kunne 

se aktivitetene fra utsiden.» 

Mann, 50-årene 

 

«Det må være koselig å være der, med planter, blomster 

og sofakroker.»  

Jente, 16 år 

Intervjuer av Livework 

 

 

 

 

Workshop med ansatte 



  

 
 

A8 Lokaliseringsprosjekt for Nye Asker 
GJENNOMFØRING – fase 1 
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1 Eiendommene markert i rødt er kommunalt eiet.  
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BAKGRUNN 

Prosjektet baserer seg på behovene i rapport A9 innbyggertorg. Et innbyggertorg skal fungere som en sentral 

møteplass for tettstedene og tilrettelegge for samskaping og medborgerskap. Her kan det etableres 

partnerskap mellom innbyggere, organisasjoner, næringsliv og aktuelle kommunale tilbud som bibliotek, 

seniorsenter, fritidstilbud for barn og unge, kulturaktiviteter, frivillighetssentraler, lag og foreninger, 

frisklivssentral- og folkehelseaktiviteter og kommunal informasjon, rådgivning og service. 

 

Området rundt samfunnshuset utgjør et sentrum på Tofte. Det er i dag en rekke funksjoner i 

sentrumsområdet som har de funksjonene som innbyggertorget er tenkt å løse. Gjennom samtaler med ulike 

aktører på Tofte, kjenner de seg ikke helt igjen i beskrivelsene av Tofte som et område med lite aktivitet slik 

det er beskrevet i A9 rapporten. Mangel på tilbud og aktivitet er likevel et tema for barn og unge, og det er 

med det store lokale engasjementet et stort potensial for flere aktiviteter og mer innhold på Tofte.  

 

• Samfunnshuset: 

− Kino 

− Konsertarena og andre forestillinger 

− Quiz – Finn Bjelke har gjestet flere ganger med sitt Popquiz 

− Folkemøter i storsalen 

− Tofte musikkorps øver i bygget og har lagret sine instrumenter der  

− Seniordansen og Hurum bridgeklubb samt Tofte og Filtvet pensjonistforening har aktiviteter 

i bygget 

− Bygget brukes i forbindelse med Toftedagen, 1. mai og 17. mai markeringene 

− Det lånes ut stoler og bord til andre typer arrangementer til virksomhetene i sentrum  

− Kulturskolen benytter bygget til forestillinger  

− Arrangementer inkludert kinoforestillinger drives i samarbeid med Tofte vel 

• Kafe Lasse:  

− Det arrangeres Konserter i kafeen  

− Temakvelder for ulike typer mat, det inviteres gjestekokker som trekker kunder og 

publikum.  

− Samlingspunkt for bredt utvalg av Toftes innbyggere  

• Bokhandleren i Tofte 

− Foredrag / lanseringer / symposier 

− Konserter 

• Biblioteks og helsehuset: 

− Tofte bibliotek – med ulike tilbud for ulike aldersgrupper 

− Fab-lab – Viktig tilbud for ungdommer på Tofte 

− Det er tre fastleger i bygget – disse har anslagsvis 45% av Hurums innbyggere på sine lister 

− Det er tre fysioterapeuter i underetasjen – full operativt fysikalsk institutt / friskvernsklinikk med 

treningsrom. Alle fysioterapeutene har kommunal støtte.  
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− Det er også fotterapeut sammen med fysioterapeutene i underetasjen 

− Besøk hos lege kombineres ifølge fysioterapeuter ofte med deres behandlingstilbud – grunnet at flere 

pasienter har lang reisevei 

• S3 – Ungdommens kulturhus 

− Visuelle kunstfag 

− Band og slagverksundervisning 

− Instrumentalundervisning 

− Tofte Fritidsklubb 

− Natteravnene har S3 som sitt lager og oppmøtested 

− Sted å henge for ungdom mens de venter på annen undervisning 

 

A9 rapporten har et omfattende ambisjonsnivå. Det legges til grunn tilrettelegges for de funksjonene som skal inn selv 

om disse har funksjonsbehov som varierer fra skjermede områder til innbyggertorgets åpne struktur.   

 

ARBEIDSGRUPPENS SAMMENSETNING  

Arbeidsgruppen medlemmer: 

− Øydis Jahren   - Virksomhetsleder innbyggertorg 

− Einar Albertsson   - Biblioteket Hurum, kinosjef 

− Hilde Nygaard Ihle  - Kultur Hurum 

− Kjersti Smedrud  - Frivilllighetskoordinator    

− Ingeborg Ane Lund - Kulturskolen 

− Stine Laupart  - Servicetorget 

− Gro Kristoffersen  - Hurum Seniorsenter 

− Trond Eggan  - VO – NAV Røyken  

− Tina Bjerklund Ugstad - VO Servicetorg Røyken 

− Karen Vatne Bekkåsen -  VO – PBA Hurum  
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EKSISTERENDE BYGG 

 

• Eie / leieforhold 

o Vestre Strandvei 2, Gnr/Bnr 36/269 – Folkets hus – samfunnshuset 
Kommunen eier bygget i sin helhet – Det er noe kortidsutleie av bygget. I 1975 ble huset overtatt av 
kommunen. Det er sterk tradisjon for lag, foreninger, korps og arrangementer har sin plass i bygget. 
Det er også tradisjon for at disse lagrer deler av sitt utstyr i bygget.  
 

o Vestre Strandvei 3a, Gnr/Bnr 36/119, Biblioteks og helsebygget 
Bygget eies av Hurum kommune i sin helhet. Det er i dag i tillegg til biblioteket inngått leiekontrakt 
med tre fastleger, tre fysioterapeuter og en fotterapeut. Leieforholdene er fordelt på 5 kontrakter.  
Leiekontraktenes løpetid varierer, det er for alle leieavtalene adgang for gjensidig oppsigelse med 6 
mnd varsel.  
 

o Skoledalen 3, Gnr/Bnr 36/4/53, 36/4/95, S3 – Ungdommens kulturhus 
Bygget eies i sin helhet av kommunen. Leies ut med kaférom, tegne-/malerom og spillrom.  
Det er lov å ha 150 personer i 1. etasje og 70 i andre etasje. 
Kjøkkenet er enkelt utstyrt. Det er ikke renhold i helgene. Det er ikke ordinær utleie i sommerferien. 
Det kan likevel søkes om leie til arrangementer. 
 

o Vestre strandvei 4, Gnr/Bnr 36/79 – kommunen eier bygget i sin helhet fra medio august 2019 – to 
seksjoner i bygget leies ut, ordinær gjensidig oppsigelse på 3 mnd. Leiekontrakt for butikken løper til 
1. okt. 2019. 2 

 

ETASJER OG OMTRENTLIGE AREALER  

Samfunnshuset  

Bruttoarealer første etasje 280 m2 av disse er 104 m2 tilgjengelig areal. 

Bruttoarealer andre etasje 280 m2 av disse er 151 m2 tilgjengelig areal. 

Galleriet er på ca. 75 m2.  Resten av arealet er ikke tilgjengelig.  Benyttes til fremviser eller lager.  

 

Biblioteks og Helsebygget 

Første etasje og biblioteket har en BRA på ca. 314 m2. 

Underetasjen har et BRA på 236 m2. 

 

S3 – Skoledalen 3 

Første etasje BTA 190 m2.  

Andre etasje BTA 190 m2. 

 

Vestre Strandvei 4 

BRA 313 m2.  

Tomteareal 443 m2. 

Dagens regulerte utnyttelsesgrad BYA 40%. 

                                            
2 Kommunen har kjøpt og overtar bygget 1. oktober 2019 
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Tilgjengelig ca. 70 m2 i butikklokale mot Vestre Strandvei 

 

BYGGEÅR TILSTANDSVURDERING 

Bibilioteks og helsebygget  

Totalrenovert utvendig i 2014 med nye overflater på fasader og nye vinduer og ytterdører. Biblioteket i 2. etasje ble 

fornyet innvendig i 2016.  Papptekking på yttertak er antatt å være ca. 8 år gammel. Ventilasjonsanleggene er kun 

mekaniske avtrekksanlegg og fungerer dårlig. Her må man forvente kostnader ved montering av nytt balansert 

ventilasjonsanlegg. Det er ikke montert SD-anlegg i bygget. Det opplyses om at det ikke finnes brannalarmanlegg i 

bygget, eller seriekoblet røykvarsling. Det er prosjektert for installering av brannalarmanlegg i gang i regi av Hurum 

kommune. 

 

Samfunnshuset: 

Fra 2010 til 2011 har det blitt foretatt store oppgraderinger og tilpasninger til dagens krav og forskrifter, spesielt 

universell utforming og brannsikring. De største utfordringene med bygget er etter vår mening fuktgjennomtrengning i 

fasadene. Dette fører til betydelige kalkutslag og avflaking av maling både innvendig og utvendig.  I 

oppgraderingsarbeidene har også gulvbelegg på saler i 1. etg og kjøkken blitt skiftet.  Tilbygget som ble oppført i 2010 er 

heishus og inngangsparti med universell utforming.  I 2011 har vinduer på kjøkken, B-sal og galleri blitt skiftet til nye 

energivinduer, hvor det opplyses om at vinduene ved bakkeplan mot øst er utført med sikkerhetsglass.  Bygget har 

sprinkel som dekker kjøkken og 1. etg. Resten av bygget har blitt oppgradert med brannskillende konstruksjoner iht. 

brannprosjektering av NEAS AS. Nye uteområder var under utførelse ved befaring. 

 

Skoledalen 3: 

Det er gjort oppgradering av bygget. Det er ikke vesentlige merknader knyttet til tilstand.  

 

Vestre Strandvei 4 

Eiendommen er anskaffet på grunn sin strategiske beliggenhet mellom Samfunnshuset og den kommunale 

parkeringsplassen som er anlagt på branntomten til Vestre strandvei 6.  

Bygget har utfordringer med fuktgjennomtrengning i kjeller. Bygget er vedlikeholdt og ombygget til ulike formål i flere 

faser. Totalrehabilitering må påregnes om bygget skal brukes i sin nåværende form.  
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DAGENS BRUK / PERSONANTALL  

Folkets hus – samfunnshuset 

Leies ut med kjøkken, storsal, to grupperom: a-sal (nede til venstre for inngangen) og b-salen (nede til høyre for 
inngangen).  

Det er tilgang til scenelys og piano, men dette må avtales på forhånd. Huset er universelt utformet med teleslynge i 
storsalen og b-salen, samt heis og tilrettelagt inngang. 

Kapasitet:  Totalt 265 personer fordelt på:  

o 70 personer i 1. etg. (A- og B-sal til sammen) 
o 135 personer i 2. etg. (det er ca 30 faste klappstoler og 90 løse stoler)  
o 60 personer på faste sitteplasser på galleriet 

 

Biblioteks og Helsebygget 

Underetasje: 

Benyttes i dag som fysikalsk institutt. Det er tre fysioterapeuter og en fotterapeut som holder til i lokalene. 
Fysioterapeutene har kommunal støtte. Det er treningsrom som del av det fysikalske instituttet. Fysioterapeutene 
beskriver at de kunne hatt mer plass til trening og aktivitet, og de har i utgangspunktet behov for et behandlingsrom til.  

Det er tilfluktsrom som benyttes som lager for biblioteket og lokalhistoriske samlinger.  

Det er i tillegg en trafo som beslaglegger noe areal.  

Første etg.  

Det er tre fastleger i første etasje. Lokalene er utidsmessige / uforandret fra 1980. Det er mange sluser og korridorer, og 
lokalene bærer preg av å være tilpasset en annen tid. Legene deler sekretær. Bygget har også skifterom og fungerer 
som en minilegevakt der mindre akuttskader kan håndteres.  

Andre etg. 

Etasjen er i sin helhet tilpasset biblioteket med tilhørende tilbud.  

S3 Ungdommens Kulturhus 

Leies ut med kaférom, tegne-/malerom og spillrom.  

Det er lov å ha 150 personer i 1. etasje og 70 i andre etasje. 

Kjøkkenet er enkelt utstyrt. Det er ikke renhold i helgene. Det er ikke ordinær utleie i sommerferien. Det kan likevel 
søkes om leie til arrangementer. 

Vestre Strandvei 4 
Ikke nærmere vurdert mht eksisterende arealer. Da dette forutsetter ombygging og tilpasning.   
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PROGRAM 

Virksomhetene som skal inn byggene følger av A9 innbyggertorgrapporten. I tillegg er det i dag leietakere i biblioteks og 

helsebygget herunder leger, fysioterapeuter og fotsoneterapeuter. 

  

Fremtidig personantall / årsverk  

Det er naturlig å se Tofte innbyggertorg i sammenheng med innbyggertorget i Sætre. I tillegg til nevnte årsverk under 

skal det legges til rette for tjenester knyttet til innbyggerservice ved tilstedeværelse av plan og bygningsavdelingen, 

tjenestetildeling og NAV.  

Budsjett lønn 

 Ledere 
Øvrige med         
arbeidere 

Innbygger    
service 

Nær                
demokrati Frivillighet 

Totale 
årsverk 

2020 
Totale 

årsverk nå Differanse   
Virksomheten 1  1   2 1 1   
Tofte   2 1 1 1 5 0,8 4,2   
Sætre   2 2 0 1 5 2,7 2,3   
           

 

I tillegg legges det opp til studieplasser i biblioteket og arbeidsplasser for kommunalt ansatte som er i Tofte i forbindelse 

med sin virksomhet.  Kravene knyttet til funksjonen følger av egen tabell. Funksjoner som mangler beskrivelse på grunn 

av at virksomheten ikke er på plass, herunder NAV, PBA og tjenestetildeling, tar utgangspunkt i dagens behov.  

 

Brukerønsker, herunder arbeidsform og spesielle behov 

Spesielt NAV har særskilte behov knyttet til sine virksomhet. Dette gjelder spesielt sikkerhet. Det er ikke tenkt at NAV 

skal være permanent tilstede på innbyggertorget. NAV vil trenge skjermet kontor på grunn av datautstyr og 

møte/konferanserom som er skjermet for innsyn og lydtett samtidig som lokalet skal kunne rømmes ved utagering. Det 

tenkes at møterommet også kan benyttes i sambruk med fastlegene til dialogmøter mellom NAV, pasient, fastlege og 

arbeidsgiver.  
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LØSNINGSFORSLAG OG ALTERNATIVER 

Det redegjøres for to fullskala løsninger i tråd med A9-Rapportens forutsetninger og virksomhetens planlagte omfang og 

tilgjengelig personalressurser.  Kjøpet av Vestre Strandvei 4 muliggjør å samle innbyggertorgfunksjonene under ett tak 

og anbefales i hovedkonseptet. Løsningsforslagene i prosjektet er ellers beskrevet per bygg slik at disse står selvstendig 

og kan fungere som en ramme for en variasjon av løsninger som samlet gir et konsept. 

 

Prosjektet anbefaler følgende konsept for etablering av Innbyggertorget på Tofte: 

1. Etablering av prosjektkontor jf. alternativ 2 for biblioteks og helsebygget – Kan iverksettes omgående 

2. Nybygg på Vestre Strandvei 4 i tilknytning til Samfunnshuset – jf. Hovedalternativ 1 

3. Fullverdig antikvarisk rehabilitering av Samfunnshuset – med oppgradering av scene, akustikk, VVS mv. 

 

Hensikten med prosjektkontor jf. alt 2 for biblioteks og helsebygget er å være senter for arbeidet og prosessen med å 

definere innhold i innbyggertorget, og gjennom arbeidet sikre god forankring i lokalsamfunnet på Tofte. Dette gir 

innbyggertorget mulighet til å ta en aktiv og relevant rolle som aktør for å skape innhold og fylle flere av de behovene 

som Toftes innbyggere savner.  

 

Nybygg på Vestre Strandvei 4 vil også forutsette en reguleringsendring og være gjenstand for en offentlig 

høringsprosess der det vil være muligheter for at Toftes innbyggere kan bidra aktivt i regi av innbyggertorget. Dette vil 

kunne være nærdemokrati i praksis, og en slik prosess vil også gi kunnskap om senere prosesser i utviklingene av Tofte 

som lokalsamfunn. 

 

Alternativt konsept for etablering av Innbyggertorget på Tofte  

1. Etablering av prosjektkontor jf. alternativ 2 for biblioteks og helsebygget – Kan iverksettes omgående 

2. Ombygging og rehabilitering av biblioteks og helsebygget jf. Hovedalternativ 2.  

3. Fullverdig antikvarisk rehabilitering av Samfunnshuset – med oppgradering av scene, akustikk, VVS mv. 

 

Dette konseptalternativet kan bli aktuelt om prosess med regulering og prosjektering av Vestre Strandvei 4 ikke skulle 

gjøre føre frem. Ved ombygging av biblioteks og helsebygget jf. Hovedalternativ 2 – Prosjektkontoret finne alternativ 

plassering i byggefasen.  

 

Øvrige konsepter som innebærer at nullalternativ eller alternativ 2 benyttes  

Permanente kombinasjoner av hhv. nullalternativer eller alternativ 2-løninger muliggjør ikke en etablering av 

innbyggertorget i tråd med føringene i A9 rapporten.  Det vil kun kunne legges til rette for en begrenset utøvelse av 

innbyggertorgfunksjoner. Innhold og servicenivå må bli gjenstand for en senere vurdering.   
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NYBYGG VESTRE STRANDVEI 4 

Hovedalternativ 1 

Det etableres et nybygg på i 2 etasjer med ca. 500m2 BTA. Bygget kobles sammen samfunnshuset slik at disse fungerer i 

samspill mht funksjoner og arealbruk.  

Mulighetsstudien legger til grunn en kostnad på nybygg 40 000 per m2. Dette er eksklusiv riving av eksisterende bygg og 

andre spesielle kostnader. For arbeider på Tofte legges det til grunn et påslag på 20% pga beliggenhet.  

 

Dette gir et foreløpig forventningsestimat på Nok 24 000 000,- eks risikoavsetning.  

3 

Hovedutfordringer 

Nybygg på Vestre Strandvei 4 vil også forutsette en reguleringsendring og være gjenstand for en prosess opp mot 

overordnet myndighet på grunn av indentifiserte verneverdier i område. Bygget som står på eiendommen i dag er ikke 

listet som verneverdig men er del av kulturmiljø med middels verdi.  

 

Ved sammenkobling av de to byggene forutsetter dette at tiltak som omfatter bygningstiltak under grunnet på 

samfunnshuset er gjennomført og deler av fasaden på Samfunnshuset må også tilpasses og rehabiliteres i forbindelse 

med sammenkoblingen.   

                                            
3 Ide-Illustrasjon av Vestre Strandvei 4 med nybygg sammenkoblet med Samfunnshuset. Lokalt refereres det ofte til 
Folkets hus når det er snakk om Samfunnshuset.  
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SAMFUNNSHUSET / FOLKETS HUS 

For alle alternativer i samfunnshuset bevares i hovedsak dagens planløsning. Det planlegges ikke i noen av alternativene 

for permanente arbeidsplasser eller endrede funksjoner som utløser krav til oppfyllelse av forskriftskrav bl.a. knyttet Pbl 

og arbeidsmiljøloven.  

4 

Nullalternativ  

Opprettholdelse av dagens situasjon. Det gjøres kun løpende vedlikehold av bygget. Det legges i løsningen ikke opp til 

tekniske oppgraderinger. Men på kort sikt må det påregnes å gjøre oppgraderinger av vinduer. Fasaden må behandles. 

Det legges inn ny hovedfordeling i bygget. Det må legges fiberkabel inn til bygget da dette ikke er etablert i dag. 

Kostnader innenfor nullalternativet går som ordinært vedlikehold og er ikke beregnet.  

 

Hovedalternativ  

Bygget kobles sammen med nytt bygg på Vestre Strandvei 4. Bygget gjennomgår i tillegg en antikvarisk rehabilitering og 

tilbakeføring av arkitektoniske detaljer i interiøret. Det kan i alternativet legges opp til at det etableres noe ny teknisk 

infrastruktur. Som del av rehabiliteringen gjennomføres drenering rundt bygget i sin helhet. Det må vurderes tiltak for å 

håndtere fukt fra grunnen.  

 

Bygget miljøsaneres, og giftige materialer fjernes der dette anses som nødvendig som del av rehabiliteringen.  

 

                                            
4 Illustrasjonene viser Samfunnshuset i over tre plan. Arealene markert i rødt er ikke tilgjengelige for rullestol. Den store 
andelen utilgjengelig areal gir begrenset handlingsrom for utnyttelse av lokalene utover de funksjonene som er 
tilgjengelige i dag.  
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Scenen oppgraderes til å kunne brukes til et bredere spekter av forestillinger, herunder teater mv. Det etableres større 

kinolerret. Overflater inkludert utidsmessig akustikkhimlingsplater erstattes med moderne løsninger tilpasset byggets 

karakter. Det etableres balansert anlegg som gjør at inneklimaet blir bedre.  

 

Det lages et nytt brannkonsept for bygget der flere løsninger for å sikre rømning fra bygget vurderes med sikte på 

opprettholde og styrke byggets karakter og uttrykk som viktig kulturminne. Eksteriøret bevares og det søkes løsninger 

som ikke påvirker opplevelsen av bygget eksteriørt.  

 

Alternativ 2: 

Det gjøres en delvis rehabilitering av interiøret. Det etableres bedret adgangskontroll som del av oppgradering av dører 

og vinduer. Det søkes ikke etablert nytt brannkonsept og dagens sprinkler de- og remonteres ifm oppgradering av 

overflater. Det må gjøres en vurdering på hensiktsmessighet av oppgradering av elektrisk anlegg. Det legges fiberkabler 

inn til bygget.  

 

Hovedutfordringer for samfunnshuset: 

Det vil ikke være mulig å bruke dagens kjøkken slik forutsatt i A9 rapporten til arbeidsplass eller offentlig formål på 

grunn av at arealene ikke er mulig å tilrettelegge for tilgjengelighet. Kontorer i 3. etg er ikke mulig å tilrettelegge slik at 

de tilfredsstiller krav til arbeidsplass pga. universell utforming.  

Lager: alle tilgjengelige rom i bygget benyttes til lager for korps, lag og foreninger. For utstrakt sambruk vil 

lagerkapasitet være en utfordring. Håndtering av brann om rømning som gir begrenset fleksibilitet og vanskeliggjør 

endringer i planløsningen. En mindre tilrettelegging forutsetter at brannopplegget omprosjekteres. Det må legges ny 

hovedelforsyning inn til bygget. Det er i dag ikke fiber inn til bygget og bygget henter trådløst nett fra biblioteks og 

helsebygget.  

 

Uavhengig av alternativene vil bygget ikke romme flere funksjoner enn det som er i dag.  
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Biblioteks / helsebygget: 

Nullalternativ 

Lokalene lengst øst i bygget tas i bruk med enkle tilpasninger, areal markert i rødt. Det er plass til ett møterom og to 

kontorplasser. Det er opplegg for tekjøkken og det finnes toaletter i lokalet.  

5 

 

Løsningen medfører at flere av innbyggertorgets ønskede funksjoner ikke kan oppfylles. Alternativet gir i liten grad 

synlighet for mulig prosjektkontor på innbyggertorget.  

 

Hovedalternativ 2  

Hele arealet i 1. etasje omdisponeres til innbyggertorg. Det legges opp til en åpen løsning i torg med forskjellige soner 

for publikum. Det foreslås en resepsjon som ligger godt synlig innenfor inngangen. Det er viktig at publikum vet hvor de 

skal henvende seg. Det er tenkt at det etableres en «avisplass» og en loungesone med enten sofaer eller gode lave 

stoler. I nærheten er det minikjøkken der det kan lages kaffe og oppbevare ting i kjøleskap. Innerst er det 

dagarbeidsplasser og pc-plasser. Det er et kontor innenfor resepsjonen som kan benyttes til to arbeidsplasser. Helt 

innerst er det lagt et landskap med samtidig plass til 4 arbeidsplasser. Disse har tilgang til 2 stillerom, hvorav det ene 

også kan brukes til hvilerom ved behov. Det er lagt opp til 1 større møterom til 12-14 personer, og to mindre møterom 

til 7 personer. De to møterommene kan brukes av NAV og andre som har behov for sikker rømning da det er en dør 

mellom. Det er lagt opp til at det brukes mye glass mot møterom og cellekontor. Dette for å få en god romfølelse og full 

utnyttelse av dagslys inni bygget. Fasaden mot hovedveien åpnes mer opp med større glassfelt. 

  

                                            
5 Lokalene markert i rødt står i dag tomme. Det er inngang fra øst som vist på plantegning. Denne er til dels skjult. 
Lokalet består av fire mindre rom med begrenset mulighet for møblering.  
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Det etableres nye lokaler for fastlegene i underetasjen. Det foreslås at venterom og sluse ligger rett innenfor 

inngangsdøren. Pasientene blir hentet inn legekontor/undersøkelse og evnt. blodprøvetaking/test. Lab er plassert 

innenfor testrommet. Det er foreslått to luker til resepsjonen, en fra sluse mot venterom og en fra den interne 

korridoren. Når pasientene er ferdig behandlet kan de betale i luken før de slippes ut til venterommet. Lukene må være 

lydtette for å ivareta konfidensialitet. Biblioteket i 2. etasje vil være uendret. Alternativet forutsetter at 

Fysioterapeutene flytter til annen lokasjon.  

 
1.etasje 

 6 

Det er i biblioteks og helsebygget satt av ca 70 m2 for arbeidsplassene til ansatte i 1.etasje. Møterom tilgjengelig i 

innbyggertorget er på 28 m2 og i Samfunnshuset er på 80 m2 slik det foreligger i dag. Personalareal (personalrom 

og garderober) er på ca. 36 m2 netto. Selve innbyggertorget har et areal på 125 m2.  

 

Bygningsmessige konsekvenser, herunder søknadsplikt / konsekvenser brann/lyd/ventilasjon 

Det er branntekniske mangler i biblioteksbygget i form av en utvendig rømningstrapp fra biblioteket og ned på 

bakkeplan. Bygget har pr. i dag ikke ventilasjonsanlegg. Skal de to tingene iverksettes, vil tiltaket bli søknadspliktig.  

For ombyggingen av underetasjen i biblioteks og helsebygget til legekontor er det en risiko når det gjelder 

hovedtavlen som ligger foran heisen. Denne må bygges om da den gjør at heisen utilgjengelig mtp. dagens krav til 

universell utforming. Dette må belyses nærmere i neste fase.  

 

Kostnadsanslag 

1.etasje: 8.5000.000 kr som inkluderer omfattende ombygging og utvidelse av vinduer i fasaden mot Strandveien.  

Underetasje: 6.088.000 kr som inkluderer omfattende ombygging av legekontor.  

2. etasje: Det er ikke medtatt kostnader for tiltak i biblioteket, men det er medtatt kostnader for etablering av 

rømningstrapp ned til bakkeplan på 100.000 kr.  

 

 

                                            
6 Hele 1. etg. ombygges til innbyggertorg. Løsning i tråd med romprogram for innbyggertorget.   
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2.etasje 

7 

 

8 

 

Hovedutfordringer i biblioteks og helsebygget er: 
 

• Bygget er ca 40 år gammelt og er innvendig teknisk ikke oppgradert.  Dette gjelder fordeling og tavlerom. 
• Byggets bærekonstruksjon består av tre langsgående bjelker, frihøyden under bærebjelkene er ca. 210cm. 

Dette er for lav frihøyde til at det kan legges ventilasjonskanaler på en hensiktsmessig måte.  Åpning i fasade vi 
begrense seg til frihøyden.  

• Bygget mangler ventilasjonssystem.  

• Bygget inneholder en del miljøgifter som må saneres.  
• Bygget mangler brannvarsling og rømningsvei fra biblioteket 
• Forgreningene knyttet til vann og soilrør begrenser mulighetene for etasjevis oppgradering. Omdisponering av 

arealene forutsetter tiltak som griper inn i alle etasjer.  
 
  
                                            
7 Biblioteket holdes uforandret, med unntak av etablering av rømningstrapp fra kontor i øst. Kontoret kan benyttes til 
lokalhistoriske samlinger og fungere som kontor/studieplasser. 
8 Viser ombygging av underetasjen i biblioteks og helsehuset – inngang vil være fra parkeringsplass mot syd. Det vil 
være tilgang til både trapperom og heis opp til bibliotek og innbyggertorget.  
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Alternativ 2: 

Lokalene lengst øst i bygget (ca. 60 m2) tas i bruk til prosjektkontor for fremtidig innbyggertorg. Fasaden mot gaten 

åpnes opp for å eksponere aktiviteten innenfor. Arealene kan enkelt tas i bruk som permanent arbeidsplass for 

innbyggertorget for kortere eller lengre periode i påvente av realisering av Hovedalternativ 1.  Ved valg av 

Hovedalternativ 2 vil kontoret måtte flyttes i byggeperioden. 

9 

 

 
  

                                            
9 Viser tilrettelegging for prosjektkontor for innbyggertorget – med åpning mot gaten 
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S3 – Ungdommens kulturhus 

Det har foreløpig ikke blitt gjort vurderinger av bygget i denne fasen. Det er gjort tiltak for å tilrettelegge for 

kulturskolen og ungkultur, lokalene oppleves som noe lukket, og på sikt kan gjøres tiltak for å åpne mer opp og gjøre 

bygget mer inkluderende. Det er kjøkken i sammenheng med kafeen og denne kan mulig brukes til innbyggertorget. På 

sikt, når ny organisasjon er på plass, vil det være aktuelt å gjøre vurderinger knyttet til endring av bygget for ivareta 

kulturskolefunksjoner eller tilrettelegge for andre tilbud i regi av ungkultur. 
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VIDERE PROSESS 

Det etableres et foreløpig prosjektkontor for innbyggertorget i de ledige lokalene i biblioteks og helsebygget jf. 

alternativ 2.  Hensikten med prosjektkontoret er å være senter for arbeidet og prosessen med å definere innhold i 

innbyggertorget og gjennom dette arbeidet sikre god forankring i lokalsamfunnet på Tofte. Dette gir innbyggertorget 

mulighet til å ta en aktiv og relevant rolle som aktør for å skape innhold og fylle flere av de behovene som Toftes 

innbyggere savner.  

 

Etablering av nybygg på Vestre Strandvei 4 vil også forutsette en reguleringsendring og være gjenstand for en offentlig 

høringsprosess der mulighetene vil være til stede for at Toftes innbyggere kan bidra aktivt i regi av innbyggertorget. 

Dette vil kunne være nærdemokrati i praksis, og en slik prosess vil også gi kunnskap om senere prosesser i utviklingene 

av Tofte som lokalsamfunn.  

 

Rehabilitering av samfunnshuset vil forutsette bistand fra tverrfaglig miljø på kulturhistoriske bygg, bygningsfysikk, VVS, 

brann og akustikk. Det er likevel hensiktsmessig at eventuelt nybygg og rehabiliteringen av samfunnshuset sees under 

ett både mht til kulturmiljø og at byggene funksjonelt skal henge sammen.  

 

Prosessen med avklaringer knyttet til handlingsrom og regulering vil forutsatt valg av hovedalternativ 1 – ta ca. 2 år.  

Med påfølgende prosess med prosjektering, anbud, kontrahering og bygging, vil nytt bygg tidligst være klart for 

innflytting i slutten av 2024.  



Oppsummering innspill til videreutvikling av innbyggertorg på Tofte fra Tofte lokalsamfunnsutvalg 
 
I dialog med lokalsamfunnsutvalget på Tofte i utvalgsmøtet 24.11. 2021 formidlet utvalget sine 
prioriteringer. 
 
Overordnet behov på Tofte er å redde, ta vare på og utvikle funksjonen og uttrykket til 
samfunnshuset. Det er i svært dårlig forfatning og har begrenset kapasitet pga. restriksjoner av 
brannvernårsaker.  
 
Utvalget anbefaler en trinnvis utvikling videre til drømmen om et fullskala innbyggertorg med alle 
funksjoner under ett tak med tilbygg til samfunnshuset på nabotomten Vestre strandvei 4. Det er et 
ønske om en stor kulturarena (400 plasser) med åpen og rimelig tilgang til lag og foreninger. 
Utvalget fremmet også forslag om å tilpasse og gjøre uteområdene mer hensiktsmessige for 
utearrangementer med en utescene og gjerne en takterrasse.  
 
Samtidig fremmet utvalget behov for parkering. Fokuset til utvalget er barn og unge og tilbud til 
denne målgruppen, noe som er i tråd med tidligere utredninger og mulighetsstudier.  



Status etablering innbyggertorg i Asker kommune pr. 31.12. 2021 

Temaplan medborgerskap konkretiserer ambisjonene for innbyggertorg fra intensjonsavtalen for 
fellesnemda (sak 18/132-1, 12.05. 2016) og legger strategiske føringer fram mot 2032 for utviklingen 
av innbyggertorg i Asker kommune. 

Det skal etableres åtte innbyggertorg; Tofte, Sætre, Slemmestad/Vollen, Spikkestad, Heggedal, 
Asker, Borgen og Holmen. De fire første prioriterte innbyggertorgene Tofte, Sætre, Slemmestad og 
Heggedal er under realisering etter vedtatt plan (sak 18/195. 13.09. 2019). 

Prosjektkontoret på Tofte har vært i drift siden januar 2020 og er første fase i etablering av 
innbyggertorg på Tofte. Det er behov for å sikre framdrift og finansiering for rehabilitering av 
samfunnshuset og ferdigstilling av Tofte innbyggertorg etter vedtatt ambisjon. 

Heggedal innbyggertorg er ferdigstilt og åpnet i mars 2021 med bibliotek, helsestasjon, kulturscene, 
lokaler for frivilligheten og café. Det er Askers første første innbyggertorg som eksisterte før 
kommunesammenslåingen. Innbyggertorget er videreutviklet gjennom helt nye lokaler som er 
bygget for formålet innbyggertorg. 

Midlertidig innbyggertorg i Slemmestad, med kulturskole og bibliotek åpnet i mai 2021. 
Planleggingen av det permanente innbyggertorget på 5000 m2 pågår for fullt. Intensjonsavtale med 
utbygger er undertegnet og kostnader knyttet til innleie og innredning av lokalene er innarbeidet i 
handlingsprogrammet for 2024-2027. Husleie for permanent innbyggertorg vil bli innarbeidet i 
handlingsprogrammet i henhold til vedtatt plan (sak 20/11045). Innbyggertorget er planlagt 
ferdigstilt i 2024. 

Åpning av Sætre innbyggertorg med bibliotek er forsinket på grunn av uforutsette bygningsmessige 
utberedninger, og prosjektet er nå i sluttfasen. Forventet åpning er våren 2022 

Utvikling og testing av tjenester knyttet til innbyggertorg pågår ellers i midlertidige lokaler i alle de 
utpekte nærområdene Asker, Holmen og Spikkestad i ulik grad, tilpasset lokale behov og kapasitet. 
Spikkestad er nærområdet som ennå ikke har etablert et bemannet innbyggertorg. Her er enkelte 
innbyggertorgfunksjoner etablert i kulturhuset Teglen, som frivilligsentral, kulturscene og utlån av 
lokaler. 

Det er behov for finansiering og en realistisk plan for videreutvikling av innbyggertorg i de neste 
utpekte nærområdene fra A9-rapporten og Temaplan medborgerskap; Asker, Spikkestad og Holmen, 
samt videreutvikle Tofte innbyggertorg. Borgen innbyggertorg var etablert før 
kommunesammenslåingen etter Borgenprosjektet. 
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